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ZAPISNIK 
 
sa 38. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 27.03.2017.godine (ponedjeljak), u 
dvorani  ISTRA Spomen doma u  Pazinu. 
 Sjednicu je u 10,00  sati  otvorio  VALTER DRANDIĆ, predsjednik Skupštine Istarske 
županije (IDS-HNS-ZELENA STRANKA), koji je sjednici i  predsjedavao. 
 Pozdravlja sve prisutne vijećnice i vijećnike Skupštine Istarske županije, Istarskog  
župana mr. sc. Valtera Flega, zamjenice  Župana i  sve ostale prisutne pročelnice i 
pročelnike i predstavnike  sredstava javnih informiranja. 
  Dnevni  red ima 47 točaka. Previđeno je da se radi  do 13,00 sati, odlazak autobusom 
na Gortanov brijeg, posjeta AZRRI-u, zajedničko druženje, ručak,  u  15,00   sati nastavak 
sjednice. 
 
 Ovo bi inače trebala biti posljednja radna sjednica u ovom mandatu. 30.ožujka je 
svečana  sjednica povodom Dana Statuta Istarske županije u Poreču, u  povijesnoj  Istarskoj 
sabornici,  poziva  svih  da se odazovi  na tu  svečanu  sjednicu. 
 Koristi priliku da se kao predsjednik Skupštine Istarske županije unaprijed zahvali za  
suradnju i uspješan četverogodišnji  rad, da su  sjednice Skupštine bile na nivou kako se i 
očekuje od Skupštine Istarske županije, najvišeg predstavničko  tijela građana Istre. Svima  
koji idu u ponovne izbore želi  puno uspjeha i da se barem jedan dio vidimo ponovno u  
slijedećem mandatu. 
 Hvala  svima. na suradnji. Vjeruje  da će se i ova sjednicu odraditi na isti  način kao  
sve do  sada. 
 

PRISUTNI – ODSUTNI                                            

R.
br 

VIJEĆNIK 
LISTA PRIMJEDE 

1. Davor  Komar 
IDS-HNS-Zeleni  

2. Furio Radin 
IDS-HNS-Zeleni  

3. Elvira-Krizmanić Marjanović 
IDS-HNS-Zeleni  

4. Valter Drandić 
IDS-HNS-Zeleni  

5. Božo Duras 
IDS-HNS-Zeleni  

6. Sandra Ćakić Kuhar 
IDS-HNS-Zeleni  

7. Tedi Chiavalon 
IDS-HNS-Zeleni Opravdano 

odsutan 

8.  Vili Rosanda 
IDS-HNS-Zeleni Opravdano 

odsutan 

9. Nevija Poropat 
IDS-HNS-Zeleni Opravdano 

odsutna 

10. Dragan Filipović 
IDS-HNS-Zeleni  

11. Josip Anton Rupnik 
IDS-HNS-Zeleni  
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12. Osman Dželil 
IDS-HNS-Zeleni  

13. Vesna Šćira Knapić 
IDS-HNS-Zeleni  

14.  Vladimir Buršić 
IDS-HNS-Zeleni  

15. Zdenko Pliško 
IS  

16. Slavica Popadić 
IDS-HNS-Zeleni Opravdano 

odsutna 

17. Boris Rogić 
IDS-HNS-Zeleni  

18. Tamara Brussich 
IDS-HNS-Zeleni  

19. Lirim Ramadani 
IDS-HNS-Zeleni  

20.  Eleonora Kotiga Vaš 
IDS-HNS-Zeleni  

21. Božo Duras 
IDS-HNS-Zeleni  

22. Danica Miletić 
IDS-HNS-Zeleni  

23. Lino Kuharić 
IDS-HNS-Zeleni  

24. Vedrana Gregorović Hrvatin 
IDS-HNS-Zeleni  

25. Damir Kajin 
ID 

 

26. Danijel Mohorović 
SDP -SDSS- SDA Hr  

27. Tanja Vrbat 
SDP -SDSS- SDA Hr  

28. Silvano Hrelja 
HSU-HSLS  

29. Branko Ružić 
ID  

30. Mladen Premuš 
HSU-HSLS  

31. Mirjana Galo 
SDP -SDSS- SDA Hr  

32. Evelina Biasiol Brkljačić 
HSU-HSLS  

33. Maja Šarić 
SDP -SDSS- SDA Hr  

34. Kemal Velagić 
SDP -SDSS- SDA Hr  

35. Bojan Skočilić 
SDP -SDSS- SDA Hr  
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OSTALI PRISUTNI : 
 
Mr. sc VALTER FLEGO, župan Istarske  županije 
VALERIO DRANDIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za talijansku nacionalnu zajednicu i  druge 
etničke manjine IŽ,  
VESNA IVANČIĆ, tajnica  Skupštine  Istarske  županije 
MELITA FERENČIĆ,  pomoćnica  tajnice  Skupštine Istarske  županije 
IVAN KLARIĆ, voditelj zapisnika, 
BARBARA ŠKREBLIN BOROVČAK, Upravni odjel za  financije i proračun IŽ, 
JOSIP ZIDARIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za održivi  razvoj IŽ, 
LORENA BRGIĆ, mr. sc., v.d. pročelnice za  gospodarstvo IŽ, 
MILAN ANTOLOVIĆ, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu , šumarstvo, lovstvo, 
ribarstvo i vodoprivredu IŽ , 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ, 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik  Upravnog odjela za kulturu  IŽ 
NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pročelnica  Upravnog odjela za turizam IŽ, 
PATRICIA PERCAN, pročelnica Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i  tehničku kulturu  
Istarske  županije,  
PATRIZIA BOSICH, pročelnica  Upravnog odjela za međunarodnu suradnju i  europske 
integracije IŽ, 
DUŠKO KIŠBERI, šef Kabineta Župana  Istarske  županije, 
HELGA GLAVAN – MOŽE, ravnateljica  zaklade za  poticanje partnerstva i  razvoj  civilnog  
društva IŽ,  
BISERKA GRIPARIĆ, pomoćnica ravnatelja ŽUC-a IŽ, 
INGRID PALJAR, ravnateljica Zavod za prostorno  planiranje IŽ, 
JASNA JAKLIN MAJETIĆ, Hrvatska gospodarska komora-  Gospodarska komora IŽ,  
ENRICO CERNECCA, potpredsjednik Hrvatske obrtničke komore - Obrtnička  komora IŽ. 
  
 Prema prikupljenim evidencijskim listićima sjednici prisustvuje 40 vijećnika, pa 
Skupština ima potreban kvorum za  održavanje  sjednice i donošenje pravovaljanih  akata. 

36. Nikola Dobrila 
ID  

37. Miljenko Koroman 
SDP -SDSS- SDA Hr  

38. Milka Kević 
HSU-HSLS  

39. Marino Roce 
HDZ   

40. Ivica Butorac 
HDZ   

41. Željka Hrlić 
HDZ    

42. Tatjana Mrkonjić 
HDZ  Opravdano 

odsutna 

43. Nansi Tireli 
Nezavisna  

44. Mario Radešić 
Istarski laburisti  

45. Ticijan Peruško 
Naprijed Hrvatska – Progresivni 
savez 
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 Za sjednicu vijećnici su dobili  prijedlog  dnevnog reda. Nije bilo nikakvih izmjena i  
dopuna, pa daje na glasanje prijedlog  dnevnog  reda. 

 Nakon glasanja utvrđuje da je Skupština jednoglasno usvojila slijedeći 

    D N E V N I  R E D : 
 
1. Verifikacija zapisnika sa 37. sjednice Skupštine Istarske županije 
2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
3. Godišnji izvještaj o izvršenju Proračuna Istarske županije za 2016. godinu 
4. Odluka o raspodjeli rezultata za 2016. godinu 
5. Izvješće Župana Istarske županije o radu za 2016. godinu 
6. Prijedlog Godišnjeg izvještaja o izvršenju financijskog plana Županijske uprave za ceste 

Istarske županije za 2016. godinu  
7. Informacija o stanju gospodarstva u Istarskoj županiji 
8.  

a) Prve Izmjene i dopune Proračuna Istarske županije za 2017. godinu 
b) Odluka o izmjeni i dopuni Odluke o izvršavanju Proračuna Istarske županije za 2017. 

godinu 
9. Prijedlog Izmjena Programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 2017. godinu 
10. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Programa javnih potreba u kulturi za 2017. 

godinu 
11. Prijedlog Odluke o proglašenju počasnog građanina Istarske županije – Gualtiero 

Mocenni 
12. Prijedlog Odluke o dodjeli Grba Istarske županije Brodogradilištu Uljanik 
13. Prijedlog Odluke o dodjeli Plakete Hrvatskoj donorskoj mreži 
14. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o promjeni djelatnosti 

Etnografskog muzeja Istre – Museo etnografico dell'Istria, 
15. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku o izmjenama i 

dopunama Statuta Etnografskog muzeja Istre Museo etnografico dell'Istria, 
16. Prijedlog Akcijskog plana za provođenje mjera nacionalne politike za ravnopravnost 

spolova za razdoblje od 2016. do 2020. godine 
17. Izvješće o radu Zaklade za poticanje partnerstva i razvoja civilnog društva za 2016. 

godinu 
18. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Godišnjeg plana razvoja sustava civilne zaštite na 

području Istarske županije za 2017. godinu 
19. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o stanju sustava civilne zaštite na području 

Istarske županije za 2016. godinu 
20. Prijedlog Odluke o usvajanju Studije prostornih smjernica i polazišta za određivanje 

ključnih razvojnih sadržaja za pogranično područje Istarske županije 
21. Prijedlog Odluke o davanju koncesije za gospodarsko korištenje pomorskog dobra na 

plažama  u zoni TN Girandella u Rapcu 
22. Izvješće o ugovorima o koncesiji i radu koncesionara za 2016. godinu 
23. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Prijedlog Prvih izmjena i dopuna 

Financijskog plana Županijske uprave za ceste Istarske županije za 2017. godinu 
24. Izvješće o radu Fonda za razvoj poljoprivrede i agroturizma Istre za 2016. godinu 
25. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Akcijskog plana energetske učinkovitosti Istarske 

županije za razdoblje od 2017. do 2019. godine 
26. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu Povjerenstva za zaštitu prava pacijenata 

Istarske županije za 2016. godinu 
27. Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja materijalnih i financijskih 

rashoda centara za socijalnu skrb i visini troškova ogrjeva korisnicima zajamčene 
minimalne naknade koji se griju na drva u 2017. godini 

28. Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja domova za starije osobe u 
2017. godini 
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29. Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima, načinu financiranja i rasporedu sredstava za 
decentralizirane funkcije za zdravstvene ustanove u 2017. godini 

30. Prijedlog Zaključka o utvrđivanju Popisa prioriteta za raspored sredstava decentraliziranih 
funkcija u 2017. godini između zdravstvenih ustanova nad kojima Istarska županija ima 
osnivačka prava 

31. Odluka o davanju suglasnosti na odluku Upravnog vijeća Opće bolnice Pula o prijenosu 
prava vlasništva bez naknade u korist Grada Pule 

32. Prijedlog Odluke o imenovanju Povjerenstva za nadzor nad radom mrtvozornika na 
području Istarske županije 

33. Prijedlog Odluke o raspodjeli financijskih sredstava za sufinanciranje projekata temeljem 
Javnog natječaja za financiranje projekata iz područja zdravstva i socijalne skrbi u 
Istarskoj županiji za 2017. godinu 

34. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Statuta Opće bolnice Pula 
35. Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih funkcija 

osnovnog školstva za 2017. godinu 
36. Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih funkcija 

srednjih škola i učeničkih domova za 2017. godinu 
37. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti Školi za turizam, ugostiteljstvo i 

trgovinu iz Pule za uspostavu suvlasničke zajednice nad nekretninama  
38. Prijedlog Odluke o uspostavi suvlasničke zajednice nad nekretninama – građevna čestica 

Turističko-ugostiteljskog centra kompetencija Pula 
39. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti Srednjoj školi Mate Blažine Labin za 

uspostavu prava služnosti nad nekretninama 
40.  

a) Prijedlog Odluke o dopunama Odluke o osnivanju Lučke uprave Poreč 
b) Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o osnivanju Lučke uprave Pula 
c) Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o osnivanju Lučke uprave Rabac 
d) Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o osnivanju Lučke uprave Umag-Novigrad 

41. Prijedlog Rješenja o imenovanju Upravnog vijeća Županijske uprave za ceste 
42. Prijedlog Rješenja o imenovanju ravnateljice Etnografskog muzeja Istre - Museo 

etnografico dell'Istria u Pazinu 
43. Prijedlog Rješenja o drugim izmjenama i dopunama Rješenja o imenovanju  mrtvozornika 

na području Istarske županije 
44.  

a) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Srednje škole Zvane Črnje Rovinj Scuola media 
superiore „Zvane Črnja“ Rovigno 

b) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Škole za turizam, ugostiteljstvo i trgovinu Pula 

c) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Ekonomske škole Pula 

d) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Industrijsko-obrtničke škole Pula 

e) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Gimnazije Pula 

f) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Gimnazije i strukovne škole Jurja Dobrile Pazin 

g) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Glazbene škole Ivana Matetića-Ronjgova Pula 

h) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Talijanske srednje škole-Scuola media superiore 
italiana“Leonardo da Vinci“ Buje-Buie 

i) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Turističko-ugostiteljske škole Antona Štifanića 
Poreč 
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j) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Gospodarske škole Buje Istituto professionale 
Buie 

k) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Strukovne škole Eugena Kumičića Rovinj- Scuola 
di formazione professionale Eugen Kumičić Rovigno 

l) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Srednje škole Mate Blažine Labin 

m) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Talijanske srednje škole-Scuola media supreriore 
italiana Rovinj- Rovigno 

n) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Srednje škole Buzet 

o) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Medicinske škole Pula 

p) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Škole primijenjenih umjetnosti i dizajna Pula 

q) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Srednje škole „Vladimir Gotan“ Buje Scuola media 
superiore „Vladimir Gortan Buie 

r) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Tehničke škole Pula 

s) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Srednje škole Mate Balote  

t) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Talijanske srednje škole- Scuola media superiore 
italiana Dante Alighieri Pula Pola 

u) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Strukovne škole Pula 

45.  
a) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Osnovne škole Mate Balote Buje 
b) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Osnovne škole Divšići 
c) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Osnovne škole „Vitomir Širola-Pajo“ Nedešćina 
d) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Osnovne škole Ivana Batelića-Raša 
e) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Osnovne škole Jure Filipovića Barban 
f) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Osnovne škole Vladimira Nazora - Krnica 
g) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Osnovne škole „Vazmoslav Gržalja“ Buzet 
h) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Osnovne škole – Scuola elementare Milana Šorga Oprtalj-Portole 
i) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Osnovne škole Petra Studenca Kanfanar 
j) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Osnovne škole Marčana 
k) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne škole 

Joakima Rakovca Sveti Lovreč Pazenatički 
l) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Osnovne škole – Scuola elementare RIVARELA 
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m) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjeni i 
dopuni Statuta Osnovne škole Vodnjan – Scuola elementare Dignano 

n) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Osnovne škole Juršići 

o) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Osnovne škole Vladimira Nazora Potpićan 

p) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Osnovne škole Svetvinčenat 

q) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Osnovne škole Tar - Vabriga – Scuola elementare Torre – Abrega 

r) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Osnovne škole Jože Šurana Višnjan 

s) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Osnovne škole Ivan Goran Kovačić Čepić 

t) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Talijanske osnovne škole  Scuola elementare italiana „Edmondo 
De Amicis“ Buje Buie 

u) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Talijanske osnovne škole, Scuola elementare italiana, Novigrad – 
Cittanova 

46.  
a) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Gimnazije i strukovne škole Jurja Dobrile Pazin 
b) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Srednje škole Zvane ČrnjeRovinj – Scuola media superiore 
„Zvane Črnja“ Rovigno 

c) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Talijanske srednje škole - Scuola media superiore italiana Rovinj – 
Rovigno 

d) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Srednje škole Buzet 

e) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Turističko-ugostiteljske škole Antona Štifanića Poreč 

f) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Gospodarske škole Istituto professionale Buje 

g) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Strukovne škole Eugena Kumičića Rovinj – Scuola di formazione 
professionale Eugen Kumičić Rovigno 

h) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Industrijsko-obrtničke škole Pula 

i) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Gimnazije Pula 

j) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Škole za turizam, ugostiteljstvo i trgovinu iz Pule 

k) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Strukovne škole Pula 

l) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Srednje škole Mate Blažine Labin 

m) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Glazbene škole Ivana Matetića-Ronjgova Pula 

n) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Medicinske škole Pula 

o) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Škole primijenjenih umjetnosti i dizajna – Pula 
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p) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Ekonomske 
škole Pula 

q) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Srednje škole „Vladimir Gortan“- Scuola media superiore „Vladimir 
Gortan“ 

r) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Tehničke škole Pula 

s) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta TALIJANSKE SREDNJE ŠKOLE - SCUOLA MEDIA SUPERIORE 
ITALIANA  „Leonardo da Vinci“ Buje – Buie 

47. Prijedlog Odluke o provedbi Programa praćenja kakvoće mora za kupanje na plažama 
Istarske županije u 2017. godini. 
 

    ORDINE DEL GIORNO 
 
1. Verifica del verbale della 37-a seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 
2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni 
3. Relazione annuale sull'attuazione del Bilancio della Regione Istriana per il 2016 
4. Delibera sulla ripartizione dei risultati per il 2016 
5. Relazione del Presidente della Regione Istriana sul lavoro svolto nel 2016 
6. Proposta di Relazione annuale sull'attuazione del piano finanziario dell'Autorità regionale 

per le strade della Regione Istriana per il 2016  
7. Informazione sullo stato dell'economia nella Regione Istriana 
8.  

a) Prime Modifiche e integrazioni del Bilancio della Regione Istriana per il 2017, 
b) Delibera sulla modifica e integrazione della Delibera sull'attuazione del bilancio della 

Regione Istriana per il 2017, 
9. Proposta delle Modifiche del programma dei fabbisogni pubblici nello sport della Regione 

Istriana per il 2017, 
10. Proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni del Programma dei fabbisogni pubblici 

nella cultura per il 2017 
11. Proposta della Delibera di proclamazione del cittadino onorario della Regione Istriana - 

Gualtiero Mocenni 
12. Proposta di Delibera sull'assegnazione dello Stemma della Regione Istriana al Cantiere 

navale Uljanik 
13. Proposta di Delibera sull'assegnazione della Targa della Regione Istriana alla Rete dei 

donatori croati 
14. Proposta di Delibera sul previo consenso alla Delibera sulla modifica dell'attività 

dell'Etnografski muzej Istre – Museo etnografico dell'Istria 
15. Proposta di Delibera sul previo consenso alla Delibera staturaria sulle modifiche e 

integrazioni dello Statuto dell'Etnografski muzej Istre – Museo etnografico dell'Istria 
16. Proposta del Piano d'azione per l'attuazione delle misure della Politica nazionale per la 

parità di genere per il periodo dal 2016 al 2020 
17. Relazione sul lavoro svolto  dalla Fondazione per la promozione del partenariato e lo 

sviluppo della società civile per il 2016 
18. Proposta di Conclusione sull'approvazione del Piano annuale di sviluppo del sistema di 

protezione civile sul territorio della Regione Istriana per l'anno 2017 
19. Proposta di Conclusione sull'approvazione della Relazione sullo stato del sistema di 

protezione civile sul territorio della Regione Istriana per l'anno 2016 
20. Proposta di Delibera sull'approvazione dello Studio sulle direttrici e i presupposti 

territoriali per la determinazione dei contenuti basilari di sviluppo per l'area di confine 
della Regione Istriana 

21. Proposta di Delibera sull'assegnazione della per la concessione ai fini dello sfruttamento 
economico del demanio marittimo nelle spiagge della zona del villaggio turistico 
Girandella a Rabac (Porto Albona) 
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22. Relazione sui contratti di concessione e il lavoro dei concessionari nel  2016 
23. Proposta di Conclusione sul consenso alla Proposta delle Prime modifiche e integrazioni 

del Piano finanziario dell'Autorità regionale per le strade della Regione Istriana per il 
2017 

24. Relazione sul lavoro svolto dal Fondo per lo sviluppo dell'agricoltura e dell'agriturismo 
dell'Istria per il 2016, 

25. Proposta di Conclusione sull'approvazione del Piano d'azione dell'efficacia energetica 
della Regione Istriana per il periodo dal 2017 al 2019 

26. Proposta di Delibera sull'approvazione della Relazione sul lavoro svolto dalla 
Commissione per la tutela dei diritti dei pazienti della Regione Istriana per il 2016, 

27. Proposta di Delibera sui criteri, le misure e il modo di finanziare le spese materiali e 
finanziarie dei centri per l'assistenza sociale e l'importo delle spese di riscaldamento ai 
beneficiari del compenso minimo garantito che si riscaldano a legna nel 2017 

28. Proposta di Delibera sui criteri, le misure e le modalità di finanziamento delle case per 
anziani nel 2017 

29. Proposta di Delibera sui criteri, le misure, le modalità di finanziamento e la suddivisione 
dei mezzi per le funzioni decentrate per le istituzioni sanitarie nel 2017 

30. Proposta di Conclusione sulla determinazione dell'Elenco delle priorità per la 
disposizione dei mezzi delle funzioni decentrate nel 2017 fra gli istituti sanitari sui quali la 
Regione Istriana ha i diritti costitutivi. 

31. Delibera sul consenso alla delibera del Consiglio d'amministrazione dell'Ospedale 
generale Pola sul trasferimento del diritto di proprietà a titolo gratuito, a favore della Città 
di Pola 

32. Proposta della Delibera di nomina della Commissione per il controllo del lavoro dei 
medici necroscopi sul territorio della Regione Istriana 

33. Proposta di Delibera sulla ripartizione dei mezzi finanziari per il cofinanziamento dei 
progetti in base al Concorso pubblico per il finanziamento dei progetti nel campo della 
sanità e dell'assistenza sociale nella Regione Istriana per il 2017, 

34. Proposta di Delibera sul consenso alle Modifiche e integrazioni dello Statuto 
dell'Ospedale generale Pola 

35. Proposta di Delibera sui criteri, le misure e le modalità di finanziamento delle funzioni 
decentrate delle scuole elementari per il 2017 

36. Proposta di sui criteri, le misure e le modalità di finanziamento delle funzioni decentrate 
delle scuole medie superiori e delle case dell'alunno per il 2017 

37. Proposta di Delibera sul previo consenso alla Škola za turizam, ugostiteljstvo i trgovinu 
(Scuola per il turismo, l'industria alberghiera e il commercio) all'instaurazione di una 
comunità di comproprietà   
sugli immobili  

38. Proposta di Delibera sull'instaurazione di una comunità di comproprietari - particella 
edificabile   
Centro delle competenze turistico-alberghiere Pola  

39. Proposta di Deliebra sul previo consenso alla Srednja škola Mate Blažine Labin (Scuola 
media superiore Mate Blažina Albona) per l'instaurazione del diritto di servitù sugli 
immobili 

40.  
a) Proposta di Delibera sulle integrazioni della Delibera d'istituzione dell'Autorità portuale 

di Parenzo, 
b) Proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni della Delibera d'istituzione 

dell'Autorità portuale di Pola 
c) Proposta di Delibera sulla modifica della Delibera d'istituzione dell'Autorità portuale di 

Rabac (Porto Albona) 
d) Proposta di Delibera sulla modifica della Delibera d'istituzione dell'Autorità portuale di 

Umago-Cittanova 
41. Proposta di Provvedimento di nomina del Consiglio d'amministrazione dell'Autorità 

regionale per le strade 
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42. Proposta di Provvedimento di nomina della direttrice dell'Etnografski muzej Istre -  Museo 
etnografico dell'Istria a Pisino 

43. Proposta di Provvedimento sulle seconde modifiche e integrazioni del Provvedimento di 
nomina del medico necroscopo sul territorio della Regione Istriana, 

44.  
a) Proposta di Delibera sul consenso alla Proposta di delibera sulle spese annuali 

scolastiche per l'anno scolastico 2017/2018 della Srednja škola Zvane Črnje Rovinj  
scuola media superiore „Zvane Črnja“ Rovigno 

b) Proposta di Delibera sul consenso alla Proposta di delibera sulle spese annuali 
scolastiche per l'anno scolastico 2017/2018 della Škola za turizam, ugostiteljstvo i 
trgovinu Pula (Scuola per il turismo, l'industria alberghiera e il commercio Pola) 

c) Proposta di Delibera sul consenso alla Proposta di delibera sulle spese annuali 
scolastiche per l'anno scolastico 2017/2018 della Ekonomska škola Pula (Scuola di 
economia di Pola) 

d) Proposta di Delibera sul consenso alla Proposta di delibera sulle spese annuali 
scolastiche per l'anno scolastico 2017/2018 della Industrijsko-obrtnička škola Pula 
(Scuola industriale e artigianale di Pola) 

e) Proposta di Delibera sul consenso alla Proposta di delibera sulle spese annuali 
scolastiche per l'anno scolastico 2017/2018 della Gimnazija Pula (Liceo di Pola) 

f) Proposta di Delibera sul consenso alla Proposta di delibera sulle spese annuali 
scolastiche per l'anno scolastico 2017/2018 della Gimnazija i strukovna škola Jurja 
Dobrile Pazin (Liceo e scuola d'avviamento professionale Juraj Dobrila Pisino) 

g) Proposta di Delibera sul consenso alla Proposta di delibera sulle spese annuali 
scolastiche per l'anno scolastico 2017/2018 della Glazbena škola Ivana Matetića-
Ronjgova Pula (Scuola di musica Ivan Matetić-Ronjgov Pola) 

h) Proposta di Delibera sul consenso alla Proposta di delibera sulle spese annuali 
scolastiche per l'anno scolastico 2017/2018 della Talijanska srednja škola-Scuola 
media superiore italiana "Leonardo da Vinci" Buje-Buie 

i) Proposta di Delibera sul consenso alla Proposta di delibera sulle spese annuali 
scolastiche per l'anno scolastico 2017/2018 della Turističko -ugostiteljska škola Anton  
Štifanić Poreč (Scuola turistico-alberghiera Anton Štifanić Parenzo) 

j) Proposta di Delibera sul consenso alla Proposta di delibera sulle spese annuali 
scolastiche per l'anno scolastico 2017/2018 della Gospodarska škola Buje Istituto 
professionale Buie 

k) Proposta di Delibera sul consenso alla Proposta di delibera sulle spese annuali 
scolastiche per l'anno scolastico 2017/2018 della Strukovna škola Eugena Kumičića 
Rovinj-Scuola di formazione professionale Eugen Kumičić Rovigno 

l) Proposta di Delibera sul consenso alla Proposta di delibera sulle spese annuali 
scolastiche per l'anno scolastico 2017/2018 della Srednja škola Mate Blažine Labin 
(Scuola media superiore Mate Blažina Albona) 

m) Proposta di Delibera sul consenso alla Proposta di delibera sulle spese annuali 
scolastiche per l'anno scolastico 2017/2018 della Talijanska srednja škola-Scuola 
media supreriore italiana Rovinj-Rovigno 

n) Proposta di Delibera sul consenso alla Proposta di delibera sulle spese annuali 
scolastiche per l'anno scolastico 2017/2018 della Srednja škola Buzet (Scuola media 
superiore Pinguente) 

o) Proposta di Delibera sul consenso alla Proposta di delibera sulle spese annuali 
scolastiche per l'anno scolastico 2017/2018 della Medicinska škola Pula (Scuola di 
medicina di Pola) 

p) Proposta di Delibera sul consenso alla Proposta di delibera sulle spese annuali 
scolastiche per l'anno scolastico 2017/2018 della Škola primijenjenih umjetnosti i 
dizajna Pula (Scuola delle arti applicate e del design Pola) 

q) Proposta di Delibera sul consenso alla Proposta di delibera sulle spese annuali 
scolastiche per l'anno scolastico 2017/2018 della Srednja škola „Vladimir 
Gortan“ Buje Scuola  media superiore „Vladimir Gortan“ Buie 
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r) Proposta di Delibera sul consenso alla Proposta di delibera sulle spese annuali 
scolastiche per l'anno scolastico 2017/2018 della Tehnička škola Pula (Scuola 
tecnica Pola) 

s) Proposta di Delibera sul consenso alla Proposta di delibera sulle spese annuali 
scolastiche per l'anno scolastico 2017/2018 della Srednja škola Mate Balote (Scuola 
media superiore Mate Balote)  

t) Proposta di Delibera sul consenso alla Proposta di delibera sulle spese annuali 
scolastiche per l'anno scolastico 2017/2018 della Talijanska srednja škola Dante 
Alighieri Pula - Scuola media superiore italiana Dante Alighieri Pola 

u) Proposta di Delibera sul consenso alla Proposta di delibera sulle spese annuali 
scolastiche per l'anno scolastico 2017/2018 della Strukovna škola Pula (Scuola 
d'avviamento professionale Pola), 

45.  
a) Proposta di  Delibera sulla previa approvazione della proposta di Delibera sulle 

modifiche e integrazioni dello Statuto della Scuola elementare Mate Balota Buie 
b) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 

integrazioni dello Statuto della Scuola elementare Divšići 
c) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 

integrazioni dello Statuto della Scuola elementare „Vitomir Širola-Pajo“ Nedešćina, 
d) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 

integrazioni dello Statuto della Scuola elementare Ivan Batelić-Raša, 
e) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 

integrazioni dello Statuto della Scuola elementare Jure Filipović Barban - Barbana, 
f) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 

integrazioni dello Statuto della Scuola elementare Vladimir Nazor - Krnica - Carnizza 
g) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 

integrazioni dello Statuto della Scuola elementare „Vazmoslav Gržalja“ Buzet - 
Pinguente 

h) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Osnovna škola – Scuola elementare Milan  Šorgo 
Oprtalj - Portole 

i) Proposta di  Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Scuola elementare Petar Studenac Canfanaro, 

j) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Scuola elementare Marčana - Marzana 

k) Proposta di Delibera sulla previa approvazione della proposta di Statuto della Scuola 
elementare Joakim Rakovac Sveti Lovreč Pazenatički – San Lorenzo del Pasenatico 

l) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Osnovna škola – Scuola elementare „Rivarela“, 

m) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Osnovna škola Vodnjan – Scuola elementare Dignano 

n) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Osnovna škola Juršići (Scuola elementare Juršići), 

o) Proposta di  Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Osnovna škola Vladimira Nazora Potpićan (Scuola 
elementare Vladimir Nazor Sottopedena) 

p) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della  Osnovna škola Svetvinčenat (Scuola elementare 
Sanvincenti) 

q) Proposta di Delibera sul previo consenso alla Proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni allo Statuto della Osnovne škole Tar – Vabriga – Scuola elementare 
Torre-Abrega 

r) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Osnovne škole Jože Šurana Višnjan (Scuola 
elementare Jože Šuran Visignano) 
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s) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Osnovna škola Ivan Goran Kovačić Čepić (Scuola 
elementare Ivan Goran Kovačić Čepić) 

t) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Talijanska osnovna škola Scuola elementare italiana 
„Edmondo De Amicis“ Buje Buie, 

u) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Talijanska osnovna škola, Scuola elementare italiana, 
Novigrad – Cittanova 

46.  
a) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 

integrazioni dello Statuto del Liceo e scuola d'avviamento professionale Juraj Dobrila 
Pisino 

b) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni della Srednja škola Zvane Črnje Rovinj - Scuola media superiore „Zvane 
Črnja“ Rovigno 

c) Proposta di  Delibera sulla previa approvazione della proposta di Delibera sulle 
modifiche e integrazioni dello Statuto della Talijanska srednja škola - Scuola media 
superiore italiana Rovinj – Rovigno, 

d) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Srednja škola Buzet (Scuola media superiore di 
Pinguente), 

e) Proposta di Delibera sulla previa approvazione della proposta di Delibera sulle 
modifiche e integrazioni dello Statuto della Scuola turistico-alberghiera Anton Štifanić 
Parenzo 

f) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Gospodarska škola Buje - Istituto professionale Buie 

g) Proposta di Delibera sulla previa approvazione della proposta di Delibera sulle 
modifiche e integrazioni dello Statuto della Strukovna škola Eugena Kumičića Rovinj - 
Scuola di formazione professionale Eugen Kumičić Rovigno, 

h) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Scuola industriale-artigianale di Pola, 

i) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto del Liceo di Pola 

j) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Scuola per il turismo, l'industria alberghiera e il 
commercio Pola, 

k) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Scuola d'avviamento professionale a Pola 

l) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Srednja škola Mate Blažine Labin (Scuola media 
superiore Mate Blažina Labin Albona) 

m) Proposta di  Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Glazbena škola Ivana Matetića-Ronjgova Pula (Scuola 
di musica Ivan Matetić - Ronjgov Pola) 

n) Proposta di Delibera sulla previa approvazione della proposta di Delibera sulle 
modifiche e integrazioni dello Statuto della Medicinska škola Pula (Scuola di medicina 
a Pola) 

o) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Škola primijenjenih umjetnosti i dizajna – Pula (Scuola 
delle arti applicate e del design di Pola) 

p) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta dello Statuto della Ekonomska 
škola Pula (Scuola di economia di Pola), 
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q) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni della Srednja škola „Vladimir Gortan“ (Scuola media superiore „Vladimir 
Gortan"), 

r) Proposta di Delibera sul previo consenso alla proposta di Delibera sulle modifiche e 
integrazioni dello Statuto della Tehnička škola Pula (Scuola tecnica di Pola) 

s) Proposta di Delibera sulla previa approvazione della proposta di Delibera sulle 
modifiche e integrazioni dello Statuto della Talijanska srednja škola - Scuola Media 
Superiore Italiana  „Leonardo da Vinci“ Buje - Buie 

47. Proposta di Delibera sull'attuazione del Programma di monitoraggio della qualità del 
mare per la balneazione sul territorio della Regione Istriana nel 2017 

 
 AD – 1 Verifikacija zapisnika sa 37. sjednice Skupštine Istarske      
                       županije  
 
 Skupština je  bez primjedbi verificirala zapisnik sa 37. sjednice Skupštine Istarske 
županije 
 
 AD- 2 Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
 
 Za postavljenje vijećničkih pitanja prijavili  su se : Vesna Šćira Knapić, Danica Miletić, 
Vladimir Buršić, Marino Roce, Elvira Krizmanić Marijanović, Damir Kajin, Boris Rogić i  
Branko  Ružić. 
 
 VESNA ŠĆIRA KNAPIĆ, IDS, naglašava:  da Program ruralnog  razvoja svojim 
prepozicijama stavlja u  nepovoljan položaj istarske poljoprivrednike radi  takozvanog 
indeksa  razvijenosti koji je jako  vrednovan unutar kriterija  dobivanja potpora, pa  moli 
informaciju što se  radi po tom pitanju kako bi istarske poljoprivrednike  stavili u isti položaj  
kao i poljoprivrednike ostalih dijelova  Hrvatske  s kojima  dijele istu sudbinu, iste  probleme. 
 
 Na postavljeno pitanje je odgovorio mr.sc. VALTER FLEGO, župan Istarske županije 
(U nastavku: ISTARSKI ŽUPAN). 
 Zahvaljuje na vrlo aktualnom pitanju. 
 Činjenica je da ovih dana idu  natječaji  za  ruralni razvoj, činjenica je da i  danas sam 
ministar je igrom slučaja u  Istri i  da je ovo jedna  vrlo aktualna tema, ali ono što  treba reći je  
par činjenica Indeks razvijenosti definiran je u  Zakonu o regionalnom razvoju. Indeks 
razvijenosti  stavlja gradove, općine, ali i obrtnike, odnosno OPG-eove i privatne poduzetnike 
koji žive u takozvanom iznad prosječno  razvijenom području, a to  je Istarska županija, u  
nepovoljniji položaj, što  smatramo zbilja da je nedopustivo. Međutim, odakle je to  krenulo? 
To je krenulo zbog Zakona o  regionalnom razvoju  gdje sam ja i kao  Župan, ali i kao 
potpredsjednik Zajednica županija i potpredsjednik Jadranske Hrvatske, upozoravao već  
bivšeg, bivšeg ministra poljoprivrede, odnosno potpredsjednika Vlade na veliku nepravdu 
koja  se čini prema mnogim općinama,  gradovima, ali i poduzetnicima na tom području. 
Naime, nije kriv onaj poduzetnik koji je u Savičenti ili  Vodnjanu i koji prema tom indeksu  
razvijenosti  je iznad prosječno razvijen  da će  gubiti  čak  10  bodova od  100 prilikom 
ocjenjivanja  na  natječajima koji su upravo otvoreni. Ovo je zbilja nepravednost i ja sam 
ovdje već  bio pričao pred dvije godine kakav je indeks razvijenosti ako je Lanišće iznad 
prosječno  razvijen, jer nema nezaposlenih osoba i onda  indeks razvijenosti kaže da je zbog 
toga  Lanišće prosječno  razvijeno, onda vam je sve jasno kako se napravilo pet ponderiranih 
prosjeka. Prošlost ne možemo ispraviti. Ljudi koji su onda  bili  na pozicijama to nisu  htjeli  
čuti i  sada smo u procesu  natječaja gdje sam ja to  inicirao na Izvršnom odboru  Zajednice  
županija. i ministrica  regionalnog  razvoja zajedno sa ministrom poljoprivrede aktualnim,  
trenutnim, su obećali da idu u reviziju indeksa razvijenosti, odnosno u novi prijedlog Zakona 
o regionalnom razvoju. S druge strane ovaj  natječaj sada proći će ovako definiranim 
kriterijima i  nažalost nećemo biti kao Istra u ovom dijelu  ruralnog  razvoja uspješni, ni  
gradovi, ni općine, ali ni privatni  sektor. Ja sam čak zbog toga  razmišljao i ustavnu  tužbu 
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podnijeti, međutim, nakon konsultacije sa dva, tri  pravnika, shvatio  sam da Ustav ne tretira 
te stvari i da to nikako  nije tema, ali prvenstveno kažem zbog i poljoprivrednika i obrtnika koji 
posluju ovdje i koji su nekonkurentni  sa nekima iz Slavonije konkretno, jasno je da ovaj 
program ruralnog  razvoja, što je  rekla  i sama ministrica da je njezina misija  da dvije i pol 
milijarde eura dođu u Slavoniju, proći će  sasvim sigurno uspješnije za  neke  druge. Ljude se 
vezuje za  riječ, ministrica je obećala kao i ministar da se ide u reviziju i Zakona o 
regionalnom razvoju i indeksa  razvijenosti, vjerujem da će to tako biti, a ja  već imam 
spreman prijedlog  teksta kojim bi  se ova  nepravda za Istru anulirala. 
 
 DANICA MILETIĆ, IDS, ima pitanje za  gospodina Župana, odnosi  se na Opću  
bolnicu Pula. Interesantno bi bilo čuti informaciju vezano za sporazum gradova i općina o 
zajedničkom financiranu, odnosno participiranju kredita za  izgradnju  nove bolnice. 
 
 ŽUPAN IŽ, zahvaljuje na konkretnom pitanju i kaže da je već navika da se na  svakoj 
sjednici  Županijske skupštine dade  kratka informaciju kako  stvari idu oko  grdnje nove  
bolnice u Puli. Kaže da se trenutno vrši montaža alu bravarije na Općoj bolnici i paralelno 
kreće i izrade na unutarnjem uređenju. 
 Svaki dan neko općinsko  ili  gradsko vijeće prihvaća Sporazum koji  smo im dali,  a 
koji se tiče sufinanciranja gradnje bolnice. Sporazumi idu jako dobro i  negdje smo  na oko  
50 %  fasade i sada će se i izvana vidjeti puno radova koji možda nisu bili vidljivi izvana  s 
obzirom da se u međuvremenu puno radi  na dovršetku instalacija, odnosno  da su  gradovi i 
općine prihvatili tih sporazuma i zbilja sam uvjeren da do kraja godine, s obzirom da znate da  
slijedeće godine počinje pomalo otplata kredita, da će  sve jedinice lokalne uprave i  
samouprave, kao što smo više puta na koordinacijama načelnika i gradonačelnika   
dogovorili, prihvatiti te ugovore. 
 Kada pričamo o ugovorima dozvolite mi da kažem jednu jako dobru vijest, koja 
nažalost nije tema ove  Županijske skupštine danaa, a odnosi se na činjenicu da smo  u par 
navrata razgovarali   sa HABOR-om, razgovarali sada  i sa novom direktoricom i sa 
Upravnim vijeće HABOR-a gdje smo uspjeli postići, vjerujem, bolje uvjete nego što su to 
potpisani i prihvaćeni. Mislim na činjenicu  da  trenutno  trebamo 25 % kredita vraćati 18  
godina sa kamatnom stopom od 4 %. Nakon naših insistiranja i da smo i  sami gledali  kakve 
su kamatne stope u Hrvatskoj i kakve smo mi kao Županija dobili kamatne stope za 
zaduženje na primjer za  gradnju domova za starije i nemoćne, krenuli smo prema HABOR-
u, jer je to ipak  Hrvatska  banka, koja kreditira  županiju i  državu. Dakle, javni sektor 
kreditira javni sektor pa idemo  vidjeti  može li se ta kamatna stopa smanjiti. I  mi smo uspjeli 
dogovoriti  smanjenje  sa 4 na 3 % i vjerujem  da će to biti tema Vlade ovaj tjedan. Takva 
obećanja imamo i od samog ministra, gospodina Marića, koji je ujedno i ministar financija. 
Vjerujem da će ovaj  tjedan, ako ne, najkasnije drugi, Vlada prihvatiti  te nove ugovoren, a 
onda i  kreditni odbor HABOR-a, a nakon toga to bi  trebala i ova Županijska  skupština 
učiniti. Pričam o ukupno vrlo velikim, čak 29.000.000,00 kuna ušteda. Sada pričamo o  
29.000.000,00 kuna manjih kamata koje će platiti  Republika Hrvatska i Istarska županija, 
dakle 75 %, 25 %, što je značajna ušteda i  na naš Proračun, ali i za  proračun svih ostalih i 
gradova. 
 S obzirom da još Vlada to nije učinila, da to  HABOR nije učinio, očekujemo  
slijedećih desetak dana, vi se sjećate da ste na prošloj sjednici ove  Županijske skupštine 
ovlastili  Župana da, ukoliko  bude Županijska skupština  raspuštena, odnosno ne bude 
funkcionirala, da u tom trenutku Župan može potpisivati  takve akte. Ja vjerujem da nitko od  
vas nema ništa protiv da ja potpišem jedan takav novi  akt, odnosno nove uvjete kreditiranja 
koji su itekako povoljniji od postojećih i gdje ustvari šparamo javni novac ove Istarske 
županije, a nakon toga, kada to uspijemo, vjerujem  učiniti, onda idemo prema svim 
gradovima i  općinama sa još povoljnijim uvjetima koji će značiti uštedu kuna u  njihovim 
općinskim i gradskim proračunima. 
 
 VLADIMIR BURŠIĆ, IDS-HNS-ZELENI, ima za  Župana  dva pitanja. 
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 Prvo pitanje, moli gospodina Župana da  odgovor u kojoj je fazi projekt dogradnje i  
uređenja  domova za starije i  nemoćne osobe u  Istri. 
 Drugo pitanje, u kojoj je fazi izgradnja hospicija u  Puli. 
 
 ŽUPAN IŽ, u odgovoru kaže: oko dogradnje domova za starije i nemoćne osobe, 
energetski smo obnovili Dom umirovljenika «Alfredo Štiglić» u Puli. Radi se projekt 
nadogradnje, onda ću se vratiti  na  Dom «Alfredo  Štiglić», ali dozvolite da idem dalje.  
 U domu  za  starije i nemoćne osobe  «Domenico Pergolis» u Rovinju, radovi su u 
punom jeku. Rovinježi to znaju, mislim  da je zaključen ugovor,  nakon javnog  nadmetanja  
za izbor najpovoljnijeg ponuditelja, sa tvrtkom NEKSE,  koja izvodi radove nadogradnje 
Doma za  starije i nemoćne osobe u Rovinju, gdje ćemo dobiti novih 48 mjesta u  
stacionarnom dijelu doma, odnosno  26 novih mjesta u dnevnom boravku uz  cijeli niz novih  
sadržaja i novih programa. Procijenjena  vrijednost je oko  30.000.000,00 kuna. Želi se 
zahvaliti Gradu Rovinju sa kojim  smo zajedno išli u tih 30.000.000,00 kuna na način 15:15. 
Očekujem da će negdje za godinu dana, kao što je to i u ugovoru precizirano, biti radovi na 
proširenju doma gotovi, oprema nabavljena i novi korisnici ući u Dom «Domenico Pergolis». 
 Dom «Alfredo Štiglić», meni je nevjerojatno, ali tako je kako je, da trenutno u 
operativnim programima koje Hrvatska ima, a vezano za  gradnju društvene infrastrukture, 
danas je nemoguće kandidirati  dom za  starije i  nemoćne, vrtić ili vatrogasni dom, o čemu 
smo pričali sa našim vatrogascima na skupštine pred 15 dana. Dakle, nemoguće je 
kandidirati takve projekte društvene infrastrukture ili čak sigurnosne dijelove u dijelu 
vatrogasaca na europske projekte. Zašto? Zato jer smo sami tako napisali, jer je  Hrvatska 
tako  napisala, jer je Hrvatska napravila  takve operativne programe. I zato ćemo pričekati i  
vjerovati ministrici, gospođi Gabrijeli Žalec, koja je obećala prilikom posjete  Puli i sastanku u 
IDI da će Hrvatska promijeniti operativni program do kraja ove godine kako bi se projekti 
društvene infrastrukture moglo kandidirati već u ovom razdoblju  2014- 2020. na kohezijske 
programe EU s obzirom  da su to   itekako projekti koji se tiču ravnomjernog  razvoja cijele 
EU što kohezijski, a dijelom i  strukturni fondovi  EU itekako  financiraju.  
 To  je vrlo vezano i za  hospiciji i zato želim ovdje  pričati i reći, jer je pitanje glasilo : u 
kojoj je fazi hospiciji. Hospiciji je u fazi  da smo  napravili parcelacijski elaborat,  geodetsku  
podlogu i da smo u  petak 22.03. na sastanku definitivno  svi zajedno,  svi  sudionici u  
gradnji, prihvatili  glavni projekt, što znači da sada idemo na građevinsku dozvolu, koja će biti 
ishodovana na Biskupiju Porečku i Pulsku, i  kao što sam u startu rekao još ćemo  neko 
vrijeme pričekati i tražiti opet  razgovor sa ministricom, koja kaže da  će i hospiciji biti 
moguće financirati iz kohezijskih fondova  EU. Ako  to ne bude bilo moguće postoji  dogovor, 
gospodin biskup  je snažno iza tog dogovora, da će biskupija prema našem dogovoru od 
početka ovoga  projekta sama pronaći sredstva za  gradnju  hospicija u Puli. 
 
 MARINO ROCE, HDZ-e, ima pitanje za  Župana, a na  kojeg je potaknulo neki  dan 
čitanje u novinama vezano uz  AZRRI-jev maslinik. Nakon 17 godina od kada je potpisan  
ugovor  maslinika još nema. Misli da je već izgubljeno 10  godina, pa ne zna zašto se još 
gubi vrijeme   ako tamo  treba  sagraditi maslinik, zašto se ne zatraži od ministarstva 
poljoprivrede, zapravo od  Vlade R, da se raspiše novi natječaj. Iskazano je  da AZRRI ima 
potrebu  samo za  10  hektara,  a ne za  180 hektara, u  novom  natječaju  AZRRI može 
dobiti svojih 10 hektara, a zainteresirani javit  će se na natječaj i  da će napokon izrasti 
predviđeni  maslinik.. 
 
 ŽUPAN IŽ,  kaže  da nije  baš da se nije moglo krenuti  stavljati to područje u  funkciju 
i da se čeka  već 10 ili više godina, jer mi smo  naš Prostorni plan, odnosno vi, - i misli da je  
sijano, čak  da je to  jedna od  najvećih stvari koja  se prošle godine desila, - Prostorni plan u 
šestom mjesecu lani  donijeli.  Zajedno sa Prostornim planom je išla i Strateška studija 
utjecaja na okoliš na koji je Ministarstvo zaštite okoliša dalo  suglasnost. To je bio preduvjet 
bilo kakvih radova u masliniku. Praktički od tog dana čekamo sam početak radova.. 
 Vezano za novi  natječaj, činjenica je da na svaki natječaj može se javi bilo tko koji se 
bavi tim djelatnostima i koje će Ministarstvo poljoprivrede relevantno i  bodovati  vezano za 
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program koji on ponudi na nekom zemljištu. Zakon je takav i   naravno da je moguće da na 
tom zemljištu  konkurira bilo tko iz Republike Hrvatske. Mislim  da  bi idealno bilo  da to  
zemljište u  najvećem dijelu dobiju naši mali proizvođači, naši maslinari, sa kojima je već 
puno  razgovora obavljeno. Paralelno  sa time je bio u dva navrata i kod samog  ministra, koji 
je  obećao kako  će možda čak već do ove ljetne stanke biti izrađen prijedlog novog  Zakona 
o  raspolaganju poljoprivrednim zemljištem, kojim bi se opet vratile ingerencije općinama i 
gradovima, a država bi kontrolirala, što misli da je odlično, na koji  način  se poljoprivredno 
zemljište raspoređuje, odnosno dodjeljuje. U takvoj konstelaciji događaja misli da bi bilo  
mudro pričekati još  dva, tri mjeseca, jer neće  reći da imam strah da se javi  netko iz 
Slavonije ili Dalmacije na natječaj, ali  reći  će da postoji vjerojatnost da će se sasvim sigurno 
javiti  i da onda možda  bi netko drugi  na tom natječaju imao mogućnost stupiti  u posjed i 
raditi. Vjeruje da će i  sam ministar sa kojim još o toj  temi nismo pričali, ali da će itekako biti 
pozitivan  oko  činjenice a) da AZRRI ne smije biti nikome  konkurencija i b) da naši mali 
poljoprivrednici koji   žele okrupniti  svoje posijede i saditi masline  naći mogućnost kako to 
učiniti.  Sukladno ugovoru koji je potpisan još nismo uvedeni u posjed od  strane Ministarstva 
poljoprivrede i zato smatram da je  ugovor nekonzumiran, odnosno zato i  ne treba platiti 
ministarstvu najamninu.   
 
 MARINO ROCE, HDZ, u dopunskom pitanju ističe da je prošlo jedanaest godina da je 
bio u Vodnjanu prisutan kada se u Zajednici Talijana potpisao ugovor. Isti dan je potpisan 
ugovor i sa jednom privatnom tvrtkom na 80 hektara za prostor od Vodnjana prema Puli s 
lijeve strane, gdje se vidi   da masline rastu i da se beru  već godinama. I  reći da AZRRI nije 
mogao saditi masline nije točno. Jer, ako  su mogli oni  saditi i posaditi i već ih  brati, mogao 
je i  AZRRI to napraviti. Zato kaže da je 11  godina izgubljeno i ako je plan i interes  da tamo 
bude maslinik misli da se treba time požuriti, jer ovo je samo  nanošenje štete, jer se tamo 
već moglo prihodovati, mogao se   netko zaposliti, netko  da zaradi plaću i nešto raditi ako je  
već tome  cilj. A reći  i opravdavati da se  nije moglo ne stoji , nego su interesi  neki  drugi, pa  
sumnja  da li je interes tog zakupa stvarno  nešto raditi ili  nekome nešto dodijeliti po 
političkoj liniji.  
 ŽUPAN IŽ, ističe da nije  mislio ići u prošlost i govoriti nešto što nije učinjeno, jer zna 
da se prošlost ne može ispraviti, pa će biti još konkretniji. Dva puta je sa gospodinom 
Zmajlovićem dok je bio ministar, pričao  na temu tog maslinika. I vi ste, gospodine Roce, 
odlično rekli da li živimo u istoj  državi i  da li je isti metar ili isti zakon  sa lijeve strane ceste i  
sa desne strane ceste. Dva puta  pismeno  smo dobili  da nam treba strateška studija  
utjecaja na okoliš .  
Zato  smo  morali čekati  da se promjeni Prostorni plan Istarske županije zbog te strateške  
studije utjecaja na okoliš. Zbilja  ne zna što je bilo nekada i kako je nekada netko mogao sa 
lijeve strane posaditi masline, ali  zna da nismo dobili  dozvolu  bez strateške studije saditi 
masline s desne strane. 
 
 ELVIRA KRIZMANIĆ MARJANOVIĆ, HNS, naglašava da se njezino pitanje tiče 
problematike dodjele koncesija za liječničke ordinacije, za liječničke ustanove. Nedavno  se 
Gradu  Puli obratio jedan liječnik koji  traži dodjelu koncesije za svoju opću praksu, a nakon 
toga se i grupa liječnika u znak podrške  također obratila, pa je zanima  koja je procedura i 
zbog  čega se ne može dobiti  ta  preko potrebna koncesija. 
   
 SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica  Upravnog odjela za zdravstvo i  socijalnu  
skrb IŽ, kaže da  su kao Upravi odjel za  zdravstvo i socijalnu skrb dobili i dobivaju takve 
zahtjeve. Pretpostavlja da je to sve posljedica jedne akcije koja je na nivou  Hrvatske 
pokrenula Udruga koncesionara u zdravstvu, a koja traži da se sve djelatnosti, sve 
ambulante u djelatnosti primarne zdravstvene zaštite, opća obiteljska medicina, 
stomatologije, pedijatrija, ginekologija, medicina rada u zdravstvenoj njezi bolesnika u kući, 
daju u cijelosti u koncesije. Svi koji obavljaju tu djelatnost da budu koncesionari.. Međutim, 
na snazi je još uvijek Zakon o zdravstvenoj zaštiti i u jednom članku  stoji odredba da je po 
prekidu bilo koje koncesije Dom zdravlja  na području Županije obavezan, naglašava, 
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preuzeti minimalno 30 % ambulanti u  svakoj djelatnosti u odnosu na ukupan broj dozvoljenih 
mjesta predviđenih mreža u primarnoj  zdravstvenoj zaštiti. Tih 30 % u Istarskoj županiji još 
nismo dostigli osim u djelatnosti ginekologije. Kada ih budemo dostigli odlučivati ćemo o 
raspisivanju  natječaja. Usput kaže da  mora naglasiti da tih 30 % ambulanti u samom Domu 
zdravlja  znači jako puno, kao  Županiji koja je nadležna osigurati kontinuitet  zdravstvene 
zaštite, primjerice uspostavljati ambulante posebnog dežurstva tijekom blagdana, subote 
popodne i nedjelje ili u bilo kakvim kriznim situacijama, kao što je bila potreba da naši liječnici 
sudjeluju i u osiguravanju zdravstvene zaštite u poplavljenim područjima kada je to bilo u 
Glini i u okolnim područjima. Onog trenutka kada je potrebno osigurati kontinuitet, jedini koji 
su  nama garancija jesu  djelatnici  Doma zdravlja. Na koncesionare obično  ne možemo  
računati, osim nekih časnih iznimaka u  pedijatriji. 
 
 DAMIR KAJIN, ID, kaže:  pred 30  dana hvalili ste se kako su  svi problemi  Cimosa 
naprosto rješivi, kako su gospodin Boris Miletić, gospodin Žulić, u dva dana riješili sve ono 
što smo mi, koji smo  stvarali uvjete da se Cimos širi po Istri, ulazi u preferencije itd., nismo  
bili u  stanju riješiti u proteklih 20 godina. No pred 7 dana Sindikati, gospodin Matković, kojeg 
vi znate otprilike dobro kao i ja., kaže da iz grupacije Cimosa ide doma oko  1000 ljudi. Želim 
podsjetiti da je 2016., 2017. godine  iz Cimos grupe iz  Hrvatske doma već išlo  150 ljudi. 
Buzet je u jednoj krajnje nezahvalnoj situaciji,  najmanje prihoda per capita ostvarujemo  
upravo mi i  bojim se da  bez  jednog ozbiljnog socijalnog programa nećemo moći proći. 
 I drugo pitanje se  tiče  Butonige. Želim pročitati jedan člančić gdje Darko Jakac, 
član Uprave Butonige, objašnjava da nakon  2010. godine više nema razloga za poslovanje 
ovog  društva, koje  nema zaposlenih, a  gomila gubitke. Od 2003. godine u Butonigu nije 
uložena ni jedna kuna, a minusi  svake godine iznose 9 milijuna kuna. Društvo bez i jednog  
radnika sa 10 ili  11 članova  Nadzornog odbora  gomila 9 milijuna kuna gubitka godišnje 
isključivo  služi za izvlačenje novaca, jer ta gospoda u  nadzornim odborima na godišnjoj  
razini negdje izvuku  van 500, 600, ne znam koliko tisuća kuna. Kada će ta praksa naprosto 
prestati ? 
 
          ŽUPAN IŽ:, zahvaljuje na  dva konkretna postavljena pitanja. 
 Prvo je  pitanje Cimosa.  
          Izuzetno je puno  napravljeno ove godine za  Cimos. Želi zahvaliti se samom ministru, 
gospodinu Mariću, koji je zajedno sa gospodinom Počivalšekom je na insistiranje IŽ napravio 
ono što  svih ovih godina  nije riješeno, a nije bilo riješen odnos i zatvaranje duga prema 
Erste banci o kojem svi znamo na koji je način nastao i svi znamo koji su  sudski postupci 
prijetili da budu  godinama povlačeni po sudovima.  Ono što  trebamo shvatiti i što  sam  
shvatio  po enti put 15.03. kada smo bili dva, tri sata na sastanku u Kopru zajedno sa 
Gradonačelnikom iz Buzeta i Labina, zajedno  sa takozvanom lošom Slovenskom bankom, 
sa kompletnom Upravom Cimosa i  sa potencijalnim novim vlasnicima, da sve ovisi o  
kupcima, da sve ovisi, što bi  rekli Uljanikovci o knjizi  narudžbi i da li  će u  Cimosu biti pet 
otkaza, 50 ili zaposlenih novih 500 ljudi, ovisit će o povjerenju kupaca i o  knjizi narudžbi. 
Stvarno molim, prvenstveno medije, da stavimo loptu na zemlju, da pričamo sa brojkama, sa 
argumentima, kako  se ne bi narušilo povjerenje kupaca u  Buzet, Roč i u Labin. Nitko ovog  
trenutka ne zna sa sigurnošću reći što  će biti za godinu, dvije ili  tri dana oko   radne snage. 
Mislim da je izvrsno to što je i sama Vlada RH  kada je donosila Odluku o zatvaranju 
potraživanja sa Republikom Slovenijom, odnosno sa njihovom lošom bankom, stavila u 
Odluku, da je prioritet a) zadržavanje proizvodnje u Istri i b) radna mjesta.  
  Sindikati su  razgovarali i znamo što su Sindikati dogovorili, ali važno je reći da u ovoj 
situaciji ništa još nije gotovo, da Cimos ima vrlo, vrlo  velik potencijal, ali i  važnost za Istru, 
za Hrvatsku, za  svih nas i da svi  trebamo  raditi na povjerenju kupaca i novim narudžbama. 
Zatim ide ulaganje,  proizvodnja i sve ono što će  Cimos  slijedećih godina biti, što se tiče 
zaposlenosti negdje na razinu današnjih brojaka. Možda nam se desi ono što neki i najavljuju 
nova zapošljavanja, a možda nam se desi  neznatno smanjivanje zaposlenosti. O Cimosu još 
će biti  razgovora, ugovor nikakav definitivno nije potpisan, dnevno smo u komunikaciji sa 
svim relevantnim čimbenicima koji žele dobro  Cimosu. 
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 Oko Butonige vee sam jedanput odgovarao na ostavljena pitanja. Nadzorni odbor  je 
učinio enormno puno, uspio je  iskomunicirati sa općinama, sa gradovima, ono što se nije iks 
godina prije uspjelo učiniti, a to je prijenos imovine na dva vodovoda koji, kao što sada vidite 
, sa općinama, sa gradovima, odnosno sa njihovim vijećima, Društvo ide prema konačnom 
gašenju i konačno  biti će sve preneseno na one koji   su isporučitelj javne vodne usluge, a to 
su dva vodova. U ovom  trenutku mogu  samo  pohvaliti nadzorne odbore i biti  siguran da 
kada se budemo ovdje, daj Bože zdravlja, za godinu  dana našli, da više neće biti ni  
nadzornih odbor, ni Butonige kao takve tvrtke, budući da će proces gašenja biti  gotov 
siguran sam do kraja ove godine. 
 
 DAMIR KAJIN, ID « E moj  druže», rekao bi  narod. 
  2016, 2017. godine iz Cimosa je doma otišlo 150 ljudi. Govorim iz hrvatskog  
Cimosa. Po sezoni moguće je da će ići doma u paketu 150 do  200, a možda i više ljudi. 
Talijani su, gospodo, investicijski  fond., neću reći da oni uzimaju  nešto za ništa, uzimaju, 
prije svega, da jedno  Društvo konsolidiraju , da sutradan prodaju i da valjda na tržištu 
zarade. Oni, bojim se da u  Buzetu neće ostati duže od  5 godina, pa nisu bili ni Nizozemci ili  
Englezi, koji su ušli u Istarsku banku nakon  kraha koji  nas je pogodio. I zato Buzetu  treba 
jedan jak socijalni program, jer prihod Grada Buzeta po  stanovniku je  4.681,00. kuna. 
manje nego  Buja, a svega 33 kuna više od jednog Lanišća. 
 A kada govorimo o  Butonigi, opet ću  reći, od 2003. godine u Butonigu nije uložena ni  
kuna, a minus  svake godine  iznosi  9 milijuna kuna. Znači, 14 puta 9 milijuna  je  negdje 
126.000.000,00 kuna. Ne moram biti u pravu, 9 milijuna kuna  gubitak, a nisam znao  dok 
nisam to pročitao. A to je jedan, recimo  vrtić u  Puli , u Šišanu. Procvala bi Istra kada bi 
mogla disponirati  sa 120 ili 130.000,000,00 kuna. 
  Kada govorimo o Cimosu što  rade Slovenci ? Spašavaju  svoje kreditne institucije, 
legitimno, država je uložila 130  milijuna  kuna, trebala bi dobiti  110.000,000,00 kuna, 20 
milijuna eura valjda im  ostavlja da investiraju u grupaciju, a teret, između ostalog, kao što je 
česti slučaj u  Hrvatskoj, prebacuje na   hrvatske poslovne banke i hrvatsko  društvo u cjelini. 
. . 
 ŽUPAN IŽ; kaže da se zahvaljuje, ne samo  na ovim pitanjima danas, nego u  svih 4 
godine, jer nije siguran da će više imati  vremena u  aktualnom satu odgovarati na 
postavljena pitanja, jer svi  koji mi postavljate pitanja obogatili ste me različitim pogledima iz  
različitih perspektiva, a koje sam  uvijek smatrao samo pozitivnim, pa pokušao iz  svih tih 
perspektiva  sagledati kako  nešto dobro napraviti za  Istru. Hvala vam na tim pitanjima. 
 
 BORIS ROGLIĆ, IDS, ističe da je  prije nekoliko dana jedan od direktora Bine Istre 
izjavio da će na jesen 2017. godine započeti izgradnja punog profila Istarskog ipsilona na 
relaciji  Rogović i- tunel Učka u dužini 26 kilometara, investicija je 165 milijuna eura i tome 
slično. Što to znači za nas, misli da ne treba posebno govoriti, osim  što će  sigurno biti 
sigurnost na tom budućem autoputu, ako ga  tako  može nazvati, puno  veća,  zapošljavanje 
građevinske operative, sigurno je  preduvjet da se dalje nastavi  sa punim profilom od tunela  
do  Matulji, a također jednog  dana možda i druga cijev kroz tunel  Učku. 
 Moli gospodina Župana  da li  stvarno po njegovim saznanjima postoji  realna šansa 
da započne izgradnja u rujnu mjesecu 2017. godine ?  
 
 ŽUPAN IŽ, ističe da  vjeruje da smo stvarno  pri  kraju vezano za postavljeno pitanje. 
Kaže da je i prošli  tjedan razgovarao sa resornim ministrom i na samom je kraju dogovor 
banaka sa koncesionarom i sve skupa usklađeno sa  Republikom Hrvatskom kako  bi  cijeli 
dokument o mijenjanju  svih uvjeta iz koncesijskog ugovora išao i da se nada već slijedeći 
tjedan u Bruxellesu u  Europsku komisiju, koja je zadužena za davanje pozitivnih mišljenja na 
potpore i koncesije, pozitivnom odgovoru. oni imaju rok, po pravilu, od  60 do 90 dana na 
odgovor, pa nakon, u što  vjeruje, njihovo pozitivno mišljenja, jer nitko  ne vjeruje u išta drugo  
nakon toliko iscrpnih  razgovora, pripremanju i svega  ostaloga što je  učinjeno, da ćemo 
tijekom ovog  ljeta imati zeleno  svijetlo iz Bruxellesa, što  stvarno i konačno znači početak 
gradnje Ipsilona na jesen. Paralelno sa time insistiramo da idemo prema slijedećem koraku, 
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projektiranju druge trake tunela. Po tom pitanju sam  razgovarao sa par  vrlo važnih osoba. U 
Bruxellesu postoje izuzetno velike šanse financiranja  Europskim sredstvima druge cijevi  
tunela kroz Učku, prvenstveno, zbog  sigurnosnih razloga. Međutim, uvjet je Komisije, 
povjerenika, da se  tunel spaja na autocestu, a ne kao sada na jednu  traku, već sutra na 
dvije. Prvi korak je autocesta do tunela i drugi korak europskim sredstvima financirati  drugu 
traku tunela Učka. Naravno, ostaje treći korak kako završiti  cijelu štoriju do Matulji, ali idemo 
korak po korak  rješavati probleme i idemo onda u  9. mjesecu otvoriti radove od Rogovića 
do  tunela.  
 
 BRANKO RUŽIĆ,  ID, ima dva pitanja. 
 Prvo pitanje, kaže da se  radi o projektu  dječjeg  vrtića u Pićnu. Zbog čega je to 
povezano ? Povezao je zbog toga, gospodine Župane, jer vaše je pravo i dužnost da štitite 
Proračun IŽ, njegovo  namjensko i nenamjensko trošenje. O čemu se radi ? Općina Pićan je 
kupila trošnu kuću u Pićnu za izgradnju dječjeg vrtića za 130.000,00 eura u ono  vrijeme. Ta 
ista kuća se na tržištu prodavala za 60.000,00  eura. Procjena koju je  Općina naručila 
iznosila je 142.280,00  eura. Oporba je  insistirala da se napravi nova procjena, koja nije 
prihvaćena od strane predsjednika  Vijeća i  načelnika, pa smo je  sami financirali i koštala je 
84.000,00  eura., po istim kriterijima, po istim parametrima za isto vrijeme. Razlika je nekih 
50 i toliko tisuća eura, ali to nije sve. Prodavala se za  60.000,00  eura, imamo svjedoke, čak 
i meni je ista osoba dok sam bio načelnik, nudila za  80.000,00  eura. I kada to pretvorimo u  
metre, kuća od ukupno 107 kvadrata, 70 i nešto prizemlje i 33  konobe 107 m2 po metru2  
Općina je platila 1.214,00  eura, ili  ako to proračunamo u  m2 zemljišta, zemljišta je ukupno 
351 m2  po toj cijeni koštao bi 370 eura po m2. Cijena zemljišta u to vrijeme je maksimalno u 
Općini  Pićan bila 60,00  eura. Napominjem da je za izgradnju dječjeg vrtića kompletna 
zgrada, osim jednog zida,  porušena, faktički kupilo se zemljište, eventualno infrastrukturu. 
 
 PREDSJEDNIK, upozorava vijećnika Ružiću da mu je odavna isteklo vrijeme za 
postavljanje vijećničkog pitanja, da je stvarno tolerantan, pa ga moli  da proba svoje pitanje 
privesti kraju i postaviti pitanje. 
 
 BRANKO RUŽIĆ, ID, kaže da je  cijena  vrtića koštala 3.700.00,00 , po polazniku 
148.000,00 kuna.. Primjer Kršana 80 polaznika 56.000,00 kuna. Ima kompletnu 
dokumentaciju, pa ako je  gospodine Župan zainteresiran može mu je predati i  interesira ga 
što će poduzeti u vezi  toga.  
 Pita da li  može postaviti  drugo pitanje. 
 
 PREDSJEDNIK, kaže da  ne može postaviti  drugo pitanje, jer je duplo duže govorio 
od predviđenog  vremena. 
 
 ŽUPAN IŽ, zahvaljuje na pitanju za koje kaže da mu je bilo blago  rečeno  teško 
razumjeti, ali  da je zainteresiram za spomenutu dokumentaciju i da će provjeriti o  čemu  se 
radi. Nemojte mi zamjeriti, ali ja prvi put čijem za te brojke i za te. probleme, tako da ću vam 
u pismenom obliku odgovoriti. A ono što mislim da je ključno i odlično da ste  rekli da sam 
zadužen za  čuvanje Proračun. Da je tome tamo  najbolje potvrđuje i revizija koja je prošle 
bezuvjetno mišljenje dala našoj Županiji. Nažalost, ne govorimo o  Županiji, tako da vam ne 
mogu iz rukava odgovoriti, ali da ću se interesirati o čemu  se radi.                                                                                                          
.  
 PREDSJEDNIK, kaže da je s ovime završeno sa postavljanjem vijećničkih pitanja. Ne 
daje vijećniku Ružiću dopunsko pitanje, jer je točno duplo duže  govorio od predviđenog  
vremena i da toliko tolerantan  ne može biti. Župan je rekao da ćete dobiti odgovor, prema 
tome milim da je to dovoljno. Zaključuje  ovu točku  dnevnog  reda.  
  
 AD – 3 Godišnji izvještaj o izvršenju Proračuna Istarske županije za 
                      2016. godinu 
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 PREDSJEDNIK, poziva  gospođu Barbaru Škreblin – Borovčak, u ime Upravnog 
odjela za financije i proračun IŽ, da dade kratko uvodno izlaganje. 
 
 BARBARA ŠKREBLIN- BOROVČAK, naglašava da je Proračun IŽ  2016. godine 
raspolagao sa sredstvima u visini od 898.000.000,00 kuna što je  97,6 % od plana, a u 
odnosu na prethodnu godinu 2,6 puta više. Izvršeni su programi u visini od  863.000.000,00 
kuna što je 93,8  % od plana i  2,7 puta više u odnosu  na prethodnu godinu.  
             U odnosu na prethodnu godinu vidimo  drastično povećanje. Stoga je važno da vam 
objasnimo uslijed čega je to nastalo. Od 1.01.2016. godine u Proračun su uključeni svi 
prihodi i rashodi proračunskih korisnika dok smo do  2015. godine  uključivali samo sredstva 
koja su primali od  gradova i općina. S time se postotak  koji ima Istarska županija u odnosu 
na Proračunske korisnike sa 63 % u  2015. godini smanjio  na 21 % u  2016. godini. 
 Ukoliko  gledamo  samo izvršenje upravnih tijela Istarske županije vidimo  da je 
utrošeno čak 11,6 %  u odnosu na 2015. godinu  i to iz razloga što znači određeni  razvojni  
europski projekti su  završili. I to  se može ovdje vidjeti konkretno kod Upravnog odjela za 
poljoprivredu. To se odnosi na ulaganja u sustave navodnjavanja, te kod Upravnog odjela za  
održivi  razvoj. To se odnosi na ulaganje u Kaštijun, te u Upravno djelu za  međunarodnu 
suradnju, u tabli  dolje, odnosi se na europske projekte zato ih je  većina u nekoj završnoj 
fazi, 
 Kod obračunskih korisnika imamo obrnutu  situaciju. Ovdje imamo povećanje skoro  6 
puta više nego  prethode godine jednim dijelom, povećanje  se odnosi na uključivanja vlastiti 
i namjenskih prihoda koje sam  navela, a većim dijelom se odnosi na investiciju, izgradnju 
nove   bolnice Pula, koja je u  2016. godini iznosila 54.000.000,00 kuna.  
 Želim se samo  kratko osvrnuti  na prihode. Prihodi isto prikazuju  povećanje uslijed 
uvrštenja proračunskih korisnika. Međutim, ovdje sam vam htjela naglasiti u donjoj tablici 
ostvarenje županijskih poreza, porez na dohodak ostvaruje povećanje u odnosu na 
prethodnu godinu od 5,3 % i to  uslijed povećanog zapošljavanja. 
 Kod poreza na cestovna motorna  vozila, nažalost, imamo i dalje opadanje iz  razloga 
što očito građana ne kupuju onoliko novih vozila koji bi utjecali  na povećanje ovog prihoda. 
Međutim, kod porezana plovila imamo jedno povećanje od  13,4 % u odnosu na prethodnu 
godinu, povećanje se odnosi na nova plovila u  vlasništvu  hrvatskih građana. 
 Istarska županija kroz  svoja upravna tijela  provodi  razno razne programe i aktivnosti 
i projekte, međutim, ovdje izdvajamo  samo par njih koji su bili značajniji za  2016. godinu. 
Ono što bi  trebalo  naglasiti je da je ulaganje u nov bolnicu Pula u ukupnom iznosu od  
54.000.000,00 kuna , na samu izgradnju se odnosilo  47.900.000,00 kuna,  na opremu  
2.400.000,00 kuna, te otplatu  kredita  3.600.000,00 kuna.  
 Radi potrebe ulaganja u  domove za starije osobe pokrenut  je  postupak nabave 
dugoročnog kredita koji je  na kraju  4.08. i sklopljen ugovor na iznos od 22.000.000,00 kuna,  
s  rokom korištenja dvije godine, te s rokom otplate od 10 godina. U toku  2016. godine 
korišteno je 3.300.000,00 kuna, najviše za  energetsku obnovu   Doma «Alfredo Štiglić» u 
Puli. 
 Kod ulaganja u poduzetništvo bile su važnije dvije mjere i to su potpore za 
konkurentnost  na temelju  kojih su se  mogli poduzetnici javiti na osnovi javnog poziva. 
Najveći odaziv je bio   temeljem mjere nabave nove opreme, te je odobreno  144 zahtjeva u 
ukupnom iznosu od  1.000.00,00 kuna.                 
 Kreditna linija Poduzetnik  2016. pokrenuta je u  srpnju u suradnji sa Istarskom 
razvojnom agencijom i dvije poslovne  banke, te je  do kraj godine odobren  51 kredit.  
 Osim ove linije Istarska županija provodi i tri  kreditne linije iz prethodnih  razdoblja. 
 Vrlo su bila intenzivna ulaganja u osnovne i  srednje škole i to u dijelu investicijskog i 
kapitalnog ulaganja i to radi cilja  da sve škole pređu na rad u  jednoj  smijeni.  
 Naglašavamo izdvajanje iz Fonda za uravnotežen razvoj jedinica lokalne samouprave 
gdje u toku  2016. godine dodijeljena su  sredstva prema dva grada i  4 općine, a koristila su 
se  za  asfaltiranje prometnica. 
 U tijeku  2016. godine provodilo  se 30 europskih projekata, od čega 21 kod županije, 
a 9 kod povezani  poduzeća i korisnika, te je ukupno utrošeno 14.300.000,00 kuna. 
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 I ono što jako lijepo za pogledati je Izvještaj o  provedbi plana razvojnih projekata gdje 
su u ovom planu istaknuti, izdvojeni iz cijelo Proračuna samo  razvojni projekti. Od ukupno 
planiranih 168.000.000,00 kuna izvršeno je  136.000.000,0 kuna što daje lijep postotak od  
81 %, a osim  toga  razvojni projekti u ukupnoj  Proračunu iznose 15,8 %. Ne bih  vam sada 
nabrajala pojedinačno zato što to već imate u  materijalima. 
  Ono što  bih voljela naglasiti umjesto Zaključka, da Proračun Istarske županije 
pokazuje visok  stupanj izvršenosti, što znači  da je dobro planiran, da su se programi ažurno 
izvršavali. Tijekom cijele godine održavali  smo likvidnost i solventnost, te su  obveze uredno 
isplaćene. I ono što je važno za naglasiti da je ostvaren višak na kraju godine i to u ukupnom  
iznosu od  34.000.000,00 kuna, od  čega je kod  Županije ostvaren višak od  16.000.000,00 
kuna, a kod  proračunskih korisnika  18.000.000,00 kuna. Taj podatak ukazuje na financijsku 
stabilnost i  likvidnost. 
 To bi bilo to vezno za  Proračun. 
 
 PREDSJEDNIK,  zahvaljuje na danom obrazloženju. 
 Otvara raspravu za klubove vijećnika, za koju se javljaju  vijećnici  Damir Kajin, u ime 
Kluba vijećnika ID i Tamara Brussich, u ime Kluba vijećnika IDS-HNS-ZELENI.  
 
 DAMIR KAJIN, ID, kaže da smo 2016. godine imali 898.200.000,00 kuna na   
raspolaganje. Nažalost izvan proračunska sredstva, to su ove institucije iz države sa 
10.500.000,00 kuna padaju na 3.500.000,00 kuna. Ne brine me toliko za  Županiju koliko za  
Grad Buzet koji je  sa 51.000.000,00 kuna ove godine ima Proračun od svega 36.000.000,00 
kuna. Kad govorimo o izvan proračunskim fondovima tu mislimo na  ceste, na vodu, na 
zapošljavanje, ono što smo   nekada nazivali parafiskalnim  fondovima. 
 Rashodi za zaposlene 347.000.000,00 kuna, brutto plaće 285.000.000,00 kuna, 
službena putovanja  3.500.000,00 kuna, svaki dan  10.000,00 kuna. Rashodi  za materijal, 
energiju 150.000.000,00 kuna,  rashodi za usluge 94.000.000,00 kuna,  koje usluge ne znam 
, ali dobro., telefoni  6..200.000,00 kuna, 20.000,00 kuna na dan, usluge promidžbe, 
informiranje,  e, tu smo, 2.500.000,00 kuna, a 2015. godine čak 3.400.000,00 kuna, zato 
novine izgledaju kao  nečiji  stranački bilteni. Intelektualne usluge 2015. godine  
9.500.000,00 kuna, a 2016. godine 18.800.000.00 kuna. Za što ? Naknada osobama izvan 
radnog odnosa. 756.000,00 kuna, 2016. godine 1.180.000,00 kuna.  Reprezentacija 2015. 
godine 980,000,00 kuna, 2016. godine 1.394.000,00 kuna,  svakog radnog dana preko  
6000,00 kuna se  pojede. Uredska oprema prošle godine 4.500.000,00 kuna, prijevoz u  
cestom prometu, jasno  treba se voziti, 3.000.000,00 kuna,  o tom potom. 
 Međutim, što mene bine? Što su  ovi podaci od  stranice 628 nadalje, to je 
ostvarivanje prihoda jedinica lokalnih samouprava na područje Istarske županije od  1.01. do 
31.012.2016. godine. Kada gledamo  koja jedinica ostvaruje najveće prihode po  stanovniku 
u Istri, u prvom mjestu je, ne bi nikada pogodili, Motovun, sa čak 14.319,00 kuna. Na drugom 
mjestu Funtana, između Poreča i Vrsara, 12.845,00 kuna, na trećem mjestu  .je Novigrad 
11.139,00 kuna, a Umag je na četvrtom mjestu sa 11.116,00 kuna. Na 10. mjestu od 
istarskih gradova je Rovinj, pa na 14. je Poreč, na 22. mjestu je Pula sa 5.345,00 kuna per 
capita, onda dolazi Buje , na 26.mjestu Buzet  sa 4.691,97 kuna, na 28. je Lanišće 4.658,94 
kuna, 33,00 kune manje od Buzeta. To je  stvarno  čovjek da ne može vjerovati. Na zadnjem 
je mjestu  Karojba  sa 1.863,00 kuna, predzadnje Žminj 2,776,00 kuna, Barban 3.070,00 
kuna. Od gradova u  Istri Buzet je na zadnjem mjestu, Buje su na  24. mjestu, Pula ima 
prihod po  stanovniku 649,00 kuna  više od  Buzeta. 
 I što to govori ? Da smo zbog Cimosa itd., na neki  način reći ću da smo socijalno 
ugroženi i zato  treba i zato  treba pomoći  Gradu, a i  radno ugroženo, a  zbog  svih ovih 
prihoda, vjerojatno, i  egzistencijalno, a između ostalog zbog nadgradnje, samo za  civilno  
društvo trošimo  10 %, možda smo i  razvojno ugroženi, Još jedanput ću  reći po ovim 
podacima, razlika između Buzeta i Lanišća 33,00 kune. I  sutra kada se, ako se, normalno da  
se šalim, budu spajale općine, ako se budu spajali gradovi, izgleda da će Lanišće, da se 
šalim, ne mislim tako, morati preuzeti Buzet. 
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 Ove tablice govore da bi momentalno  broj gradova i općina, tome ne odlučujemo mi, 
o tome odlučuje država, trebalo što je moguće više uklopiti  sa teritorijalnom podjelom kakva 
je na dijelu bila do 1993. godine. 
 Drugo to  želim reći, stalno sam to pitao, samo za PR, za promidžbu, Istarska 
županija  bez  gradova, općina, tvrtki u  svom vlasništvu, troši  3.500.000.00 kuna. Toliko 
smo potrošili lani, ove godine nešto malo manje, bit će valjda  2.500.000,00 kuna, ako se to 
rebalansom Proračuna ne promijeni. U 4 godine brat bratu 12 do 14.000,000,00 kuna. Za te  
namjere istarski gradovi, općine, javna komunalna poduzeća, vjerojatno potroše na tih 
14.000,000,00 kuna još tri puta toliko. Od 7,6 milijardi kuna koliko otprilike svi javni prihodi 
iznose u Istarskoj županiji, koliko  se prihoduje, ovo tijelo je  2016. godine potrošilo 
892.200,00 kuna, ove godine to će biti  1.2030.000.000,0 kuna, daj Bože da je i  više, u  4 
godine bez firmi  županijskog  karaktera 2,7 milijardi kuna. Gradovi i općine još negdje oko  5 
milijardi kuna. 
 Želio sam samo  to  naglasiti da vjerojatno u ovom Proračunu ima prostora za znatne 
uštede, a kada već govorimo o ovom PR-u, kada govorimo o medijima, onda zbog ovog  
javnog novca  isti  bi svima koji sjede u ovoj skupštini ili po  gradovima i općinama, trebali biti 
podjednako otvoreni. Ovo je  razlog za bitne restrikcije po svim osnovama, ja ne znam da li  
sam pokušao otvoriti oči  onima koji u ovo ne vjeruju, ali  ja uvijek ću reći da je bolje da ide iz 
grada i komunalnih službo doma 10 ljudi, nego da iz jednog  Cimosa, ne daj Bože, sutra ide 
doma 50 ljudi. 
 Eto, toliko oko ovoga Izvršenja  proračuna za 2016. godinu. 
 
 PREDSJEDNIK, daje riječ  Tamari Brussich, u ime Kluba vijećnika IDS-HNS-ZELENE 
STRANKE. 
 
 TAMARA BRUSSICH, kaže da će  Klub vijećnika IDS-HNS-ZELENI  podržati 
Godišnji izvještaj o izvršenju Proračuna Istarske županije za  2016. godinu. 
 Ono na što se želim osvrnuti je da je izvršenje Proračuna ujednačen, transparentno, 
cjelovito. Vidimo temeljem rezultata da je Proračun dobro planiran i ovakvim izvješćem su se 
podržali  ne samo izvršenje Proračuna Istarske županije, nego i ono što je jako  važno, a 
novina je u  2016. godini  i svih proračunskih korisnika. Ono što je  važno  reći je da je 
izvještaj sastavljen sukladno zakonskim propisima, sustavno su se pratili prihodi i rashodi, te 
možemo vidjeti treću i  četvrtu razinu planiranja koja je podjednako prikazana u svim 
tabelarnim prikazima, ne samo jedinica regionalne samouprave već i za ustanove i  društva u  
vlasništvu, odnosno čija je Županija osnivač.  
 Ono što je važno reći je posebna pažnja kojom su se pratili, odnosno sustavno 
podržavali projekti od opće važnosti za sve građane naše Županije, a to je prvenstveno Opća 
bolnica Pula, samo poduzetništvo, EU projekti koji su mnogobrojni, kao što smo mogli  vidjeti 
i vrlo lijepo objašnjeni u izvješću koje je  stvarno opširno, više od 600  stranica dokumentacije 
koju, ako  se pažljivo  pročita, u kojoj se mogu  vidjeti jako lijepo razrađene sve stavke i  sva 
aktivne koje, ako se želi pročitati i biti propouitvan, možemo  vidjeti ustvari koliko je 
građanstvo imalo koristi od tih aktivnosti. Ako pričamo o EU projektima oni su  svi imali  
jedan cilj, a to je omogućiti građanima upoznavanje  određenih tematika kojima su  
predstavljeni i uključivanje građana u aktivan život i poznavanje samih  procedura, odnosno 
aktivnosti koje su  sami projekti promovirali.  
 Važnost poduzetništva je iznimno bitna, tako da je i samo poduzetništvo kroz mjere 
koje su  potakle  razvoj istoga pridonijele jako puno u cjelokupnom življenju istarskog  
građanstva. Ono je važno  reći, a što je vrlo  bitno ako pogledamo malo bolje tabele školstva 
i  socijale, odnosno  Upravnog odjel za obrazovanje, šport i tehničku kulturu i Upravnog 
odjela za zdravstvo i socijalnu skrb, jako puno je uloženo u nad standard, bilo u jednom, bilo 
u drugom Upravnom odjelu, što je  pohvalno, Vidimo  da se škole, ne samo one koje su od 
potrebe, već i ostale škole ,a poglavito  srednje škole, kojima je Županija osnivač, 
kontinuirano se u  njih ulaže.  
 I ono što bih htjela podcrtati je  Centar izvrsnosti za  turističko hotelijersku školu, koji 
nam niče i nadamo se da ćemo  na taj način imati mogućnost zadovoljiti potrebe tržišta u tom 
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sektoru što ćemo vidjeti kasnije u drugim točkama dnevnog  reda. Dakle, želimo školovati 
našu  djecu, naše mlade, a da sutra da imaju posla i da u tom poslu  budu što je više 
kvalitetni, ako ne i izvrsni.  
 Treba reći da se objedinjenim javnim nabavama napravila  velika ušteda na više  
područja. Tim trendom će se i  nastaviti i u slijedećim  godinama, te se očekuju  uštede i u 
tom smjeru što je zaista pozitivno. 
 Tabelarni pristupi po  svim kontima jasno upućuju na jednakost u izvješćivanju svih 
proračunskih korisnika što je  vrlo  dobro i pohvalno. I ono što  se nama  općenito  sviđa je 
zaista iskreno izvješćivanje po  svim aktivnostima i projektima kako u Europskim projektima, 
ali tako i u Upravnim odjelu za kulturu, Upravnom odjelu za turizam, gdje je lijepo naznačeno 
i obrazloženo svaki projekt pojedinačno. 
 Ono što je  potrebno  reći,  vezano je  za  naknade osobama izvan  radnog odnosa je 
da su se  tijekom 2016. godine koristile mjere za zapošljavanje osoba bez zasnivanja  
radnog odnosa, to su takozvani volonteri, odnosno pripravnici koji su  zaista u svim odjelima 
bili podjednako zastupljeni, dok je država za to imala predviđena  sredstva tko  da smo i u 
tom smislu zadovoljni obzirom da smo mladim ljudima omogućili  da odrade svoj pripravnički  
staž te budu  spremni za tržište rada, a da sakupe dovoljno znanja, dovoljno umijeća i  
vještina, a kako bi sutra na tržištu rada bili konkurentni. 
  Naš Klub vijećnika IDS-HNS-ZELENI, podržati ovo izvješće. 
 Hvala na vrlo iscrpnom materijalu, te u  slijedećoj godini očekujemo još značajnije 
uštede po  svim kontima kako kažu ekonomisti.  
 
 PREDSJEDNIK, pita da li  se još netko  javlja za  pojedinačnu  raspravu. Pošto se 
nitko nije javio za riječ zaključuje raspravu i daje na glasanje Godišnji izvještaj o izvršenju 
Proračuna za 2016. godinu, te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština većinom glasova 
«ZA», 1 glasom «PROTIV» i 1 «SUZDRŽANIM» glasom, usvojila 
      
 G O D I Š  N  J I 
 
 izvještaj o izvršenju Proračuna Istarske županije za  2016. godinu 
  
 AD – 4 Odluka o raspodjeli rezultata za 2016. godinu 
  
 Skupština je bez  rasprave  većinom glasova «ZA», bez glasova «PROTIV» i  1 
«SUZDRŽANIM» glasom , usvojila 
 
     O D L U KU 
 
   o raspodjeli rezultata za  2016. godinu    
 
 AD – 5 Izvješće Župana Istarske županije o radu za 2016. godinu 
 
 PREDSJEDNIK, daje riječ Županu Istarske županije Valteru  Flegu da obrazloži ovu 
točku dnevnog reda. 
 
 VALTER FLEGO, Župan IŽ, naglašava da će pokušati stvarno biti jako koncizan, 
znajući da puno  stvari koje pišu u Izvješću  Župana, vijećnici  znaju, ne želeći trošiti njihove i  
svoje vrijeme, obzirom  da je na dnevnom redu 47 točaka dnevnog  reda.  
 Naglašava par važnih stvari. 
 Kada danas  čovjek pogleda 2016. godinu milim da ću se složiti i sa mnogima od vas 
koji ste mi u pojedinačnim razgovorima rekli, ali i vi  sa mnom,  
kako je  2016. godina bila apsolutno jedna od  turbolentnijih godina u političkom, a i  
ekonomskom smislu za ovu Županiju, ali za  cijelu  Hrvatsku. Zašto  turbulentnija ? Ne 
trebamo se podsjećati da smo imali tri premjera, tri Vlade, tehničku  vladu, i sve ono ostalo, a 
da u međuvremenu  život je trebao funkcionirati, projekti su se trebali realizirati, manifestacije 



25 

 

održavati, EU projekti pripremati itd. Ono što isto tako  treba reći kada kažem u ekonomskom 
smislu zašto je  bila  turbulentna, pa  zato jer vi znate da smo ušli u  23016. godinu sa kako 
m smo je onda zvali sa mini porezom  reformom, a završili sa velikom poreznom  reformom. I 
to se sve skupa  reflektira na svakodnevni rad Županije, županijske uprave, ali  i  svih nas 
koji živimo u Republici  Hrvatskoj. Unatoč svemu tome mislim i  tvrdim da  smo  bili uspješni, 
a to ne mislim samo ja, nego to dokazuju  brojke, trendovi, rezultati koje smo uspjeli  
realizirati tijekom 2016. godine. I sada ne želei ići u mnoge od tih stvari  reći ću samo ono što  
mislim  da je najvažnije., ali ne za  2016. godinu, nego za  budućnost. Definitivno to je a) 
Prostorni plan koji smo donijeli,  to je  bila jedna naša zajedničke velika pobjeda, ali i 
otvorena  vrata za investicije, za  razvoj Istre, za  gradove, za općine, za budućnost, kao i  
sve one sektorske strategije koje  s smo donijeli, a donijeli  smo ih puno., od  Master plana 
razvoja  turizma, Strategije ljudskih potencijala, Strategije zdravstva ili  zdravstvene skrbi i 
socijalnog blagostanja, da ne idem u one sve druge sektorske strategije koje će  determinirati   
Operativni plan izvršavanja zadataka u  slijedećih pet, a negdje i 10 godina. Mogu  samo reći 
da svi projekti išli su  ka finalizaciji, da nigdje zastoja nema, od Opće bolnice do Kaštijuna  
ako pričamo o Kaštijunu, i možemo pričati kao i uvijek o Kaštijunu, gdje smo i prošli  tjedan 
bili kod  predsjednika Uprave Fonda za zaštitu okoliša i  energetsku učinkovitost, koji kad 
smo ušli  unutar, gospodin dr. Majdančić rekao je: čestitam  vam. svaka  vam čast, dva ste 
koraka od ostatka Hrvatske, i upravo je to  tako. Želimo biti korak ispred, a negdje smo kako 
kaže prof. Majdančić i dva koraka i to iz  razloga, jer poštujemo one planove koje sam prije 
rekao i operativno ih provodimo, a  u prošloj godini ni  jedan projekt  nije zastao. Mislim da je 
to sjeno i da smo uveli  cijeli niz projekata, kao na primjer u gospodarskom rastu i  razvoju, 
gdje smo  bolji od  bilo kojih stvari  na tržištu: Poduzetnik 2016., planula linija od 
60.000.000,00 kuna, odnosno ovdje piše 53.350.000,00, ali s obzirom na još neke poticaje i 
da još nova  sredstva, planula je linija  i opet ćemo je ponoviti za mjesec dana, opet  sa 
najboljom kamatnom stopom  na tržištu. Neću ići u druge  stvari. Danas imamo ovdje 
izvještaj, sjajan izvještaj sjajnog  Fonda za razvoj poljoprivrede i  agroturizma. Puno  smo  
napravili u istarskim plažama, da ne idem u ostale detalje, ali mislim da treba reći  da smo 
lani opet pokazali da smo šampion hrvatskog  turizma. I ono što je   najbolje u gospodarskom 
dijelu, a o čemu  ćemo kasnije pričati pri izvješću o stanju u gospodarstva, da imamo 
diverzificirano  gospodarstvo i da unatoč tome što smo prvaci  Hrvatske u  turizmu, turizma u  
strukturi  našeg BDP-ea sudjeluje  tek na trećem mjestu., što je  sjajno, jer je prva 
prerađivačka industrija, druga   trgovina i sve usluge vezane za trgovinu, i tek  treći je  
turizam. To je odlično i to je nešto što  trebamo i  subvencijama i potporama, ali i prostornim 
planovima dalje stimulirati. 
 Oko  EU neću pričati o projektima, sve piše koje smo  realizirali, koje nismo. Ono što 
je činjenica, činjenica je da non stop idemo u nove projekte, kao što možete vidjeti  i  na  
rebalansu, 4 nova projekta su odobrena. Ja sam iskoristio i svoje članstvo u Comity of the  
regions, dakle, u  Odboru regija Europske unije i u dva Povjerenstva za zaštitu okoliša i za  
ekonomska pitanja, gdje sam član, da zajedno  sa ostalim predsjednicima regija dogovaram i 
planiran vrlo ozbiljne projekte za veliku  fetu EU, a to su strukturni i kohezijski programi, ali  
ne samo u ovom proračunskom  razdoblju 2014-2020., već i 2020.-2027., gdje se već pišu u  
Bruxellesu operativni programi, a naši projekti  trebaju  biti kompatibilni  sa tim operativnim 
programima EU. 
 U dijelu  razvoja infrastrukture i zaštite okoliša uvjerljivo  najveća stvar je donošenje 
Prostornog plana, ali isto tako puno  radimo, što me osobno jako veseli  na različitim 
energetskim obnovama i to će biti naglasak i  ove, ali i  slijedećih godina i na pripremi 
dokumentacije, kao što ste prije mogli čuti za ono to se nadam što će sutra biti u operativnom 
programu  Hrvatske  vlade, odnosno našeg Ministarstva regionalnog  razvoja, a to je  
društvena infrastruktura. Dakle, obična infrastruktura, zajedno  sa gradovima puno  napora 
radimo na cestama, na kanalizacijama, na vodi, na zaštiti okoliša. Ono što  trebamo posebno 
podebljati, a što  već  sada radimo, i tu će biti naglasak slijedećih godina. Dva su područja. 
Jedan, kao što sam rekao, energetska obnova i 2. brzi Internet, odnosno  defakto 
infrastruktura, prvenstveno za  poduzetnike i za naše mlade, koji trebaju i hoće biti konkurenti  
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sa kolegama u  Europi, a to bi to mogli onda nam treba infrastruktura zvana brzi Internet i to  
sa svim općinama i  gradovima uvelike pripremamo takve projekte. 
 Červar-Porat-Basarinka, sjajan projekt navodnjavanja, 106-000.000,00 kuna, jedna 
od bisera ovog  dijel navodnjavanja, ne samo u  Hrvatskoj, nego i puno. šire. 
 4. točka – socijalni program. Mislim da imamo 39 projekata koje provodimo. Neću reći 
da je to nad standard, nego  da je to nešto što naši građani itekako  trebaju. Meni je samo  
žao što nemamo više novaca, prvenstveno decentraliziranih funkcija, jer iz godine u  godinu , 
nažalost, tu jesmo zakinuti 
zakinuti, no mi ovdje ni jedan projekt nije ukinut, sve ih  nastavljamo. O bolnici smo već dosta 
pričali. O  hitnoj medicinskoj pomoći i  svim ostalim projektima, tako da to  neću ponavljati, ali 
hoću reći kako mi je jako drago  da u djelu ulaganje u mlade, obrazovanje i znanost 
dobivamo i dobili  smo sredstva, kao što vidite za  Sveučilišni kampus u Puli, što  ćemo vrlo  
brzo krenuti operativno  sa izgradnjom nakon  što  ste vi  na zadnjoj sjednici u  2016. godini 
pravo gradnje, dakle, prepustili  našem Sveučilištu na prijedlog Opće bolnice Pula. Ono što je 
važno, važno  je da idemo raditi projekte koji se tiču prvenstveno osobama sa posebnim 
potrebama kojih želimo  da asistenti budu uz njih,  a  već  sada, kao što znate, uvijek gledam 
unaprijed, i ovdje nagovještavam posebne programe koje ćemo raditi, a koje još ne 
uspijevamo, koji  se tiču darovite djece. To nam još nedostaje i to  će biti nešto za  
budućnost. Neću  sada ići u sve te detalje i teme. 
 Posljednja točka je  zanimljiva, koja govori o prehrani za učenike sa slabijim 
imovinskim stanjem u obitelji i tu mislim da imamo  isto tako izuzetno velikog prostora da 
naše poljoprivredne proizvođače spojimo  sa  školama, sa bolnicama, sa domove za  starije i  
nemoćne. To nam u jednom manjem   dijelu  sada omogućuje i novi  Zakon o javnoj nabavi i 
to je isto tako tema za budućnost na kojoj ćemo itekako raditi.   
 O regionalnom identitetu i kulturi je opet stvar gdje mislim da smo  napravili veliki 
iskorak putem EU sredstava, a to je zaštita naših  kaštela i spajanja praktički kulture i  
turizma, kao što često znamo reći da spajamo i poljoprivredu i turizma. Ono u  čemu  gdje 
vidim sjajnu prihvaćenost projekta je naša zavičajna nastava, koja  već  sada ulazi u  srednje 
škole, a da završim  sa županijskom upravom kao uvijek. Mi smo lani prvi put imali i 
savjetovanje za nacrt proračuna, imali smo već treću godinu za redom Proračun u malom 
kojeg smo  napravili, ali isto  tako imali smo i jedan primjer  decentralizacije na terenu, 
odnosno približavanje izdavanje izdavanja  građevinskih dozvola u Bale što sjajno  
funkcionira, i to vam mogu  reći iz prve ruke,  ono, dakle, opet gledam unaprijed što  ćemo  
vrlo brzo još podebljati, a to  je e-uprava, odnosno  želja da maksimalno smanjimo  troškove 
na papire, na postu, na sve ono što su tempi  pasati i da budemo itekako moderna 
županijska ili takozvana e-uprava. 
 Neću vas više opterećivati. Ali mislim da je to  bila jedna zahtjevna godina koju ja 
ocjenjujem vrlo uspješnom, ali manje je važno što ja ocjenjujem, više je važno što kažu 
brojke, a  brojke koje se tiču prvenstveno  gospodarstva, obrtništva, poljoprivrede, ali i  svih 
drugih naših  realiziranih projekta, prvenstveno u  dijelu EU fondova i društvene takozvane 
infrastrukture društvenih programa jesu vrlo  dobre, da na kažem odlične i vjerujte da se 
veselim budućoj suradnji, odnosnom  radu  na dostizanju  još boljih rezultata uz  zadržavanje 
takvih  trendova. 
 
 PREDSJEDNIK, otvara raspravu za  klubove vijećnika za koju  se javljaju: Damir 
Kajin, u ime Kluba vijećnika ID, Tamara Brussich, u ime Kluba vijećnika IDS-HNS-ZELENI, 
 
 DAMIR KAJIN, ID, kaže da je  Izvješće Župana Istarske županije o radu za  2016. 
godinu napisano  na  402 stranice, podijeljeno na 7 poglavlja, uvod, ocjena stanja, 
realizacija, organizacijska struktura, jasno da ovdje ima puno toga dobroga, ali ima puno 
toga što se možda i zaboravilo  napisati, a trebalo je istaknuti. Normalno,  zavisi kako gledate 
na prilike koje nas okružuju, kako  gledate prilike u Istri, kako zauzimate, kako zauzimate i 
svoje sudove o ovom Izvješću.   
 Kada se uspoređujemo, recimo, sada  a Primorsko-goranskom županijom, Gradom 
Zagrebom, nažalost, Istra stagnira. Nemojmo se uspoređivati sa Slavonijom, niti zaleđem 
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Dalmacije.  Bilo bi bolje da se uspoređujemo sa Koprom i Slovenskim dijelom Istre. Istarska 
županija je najskuplja županija, Istarska županija je, bojim se, najbirokratiziranija županija, pa 
čak kada vidim kako se kontrolira medijski prostor i najneslobodnija u tom dijelu  županija od 
sviju u Republici  Hrvatskoj.. Tvrdim isto tako da nitko osim Grada Zagreba nema  takve  
uvjete kao što imamo mi ovdje u  Istri. Zagreb je metropolitansko  područje. Znamo da njemu 
je Split, Varaždin na sat vremena od Zagreba, Slit negdje na tri  sata, Zada možda na  2  i 
pol sata ako, Vukovar na  negdje  dva i pol, tri  sata, Pula na 3 sata. Istra vjerojatno , kao ni 
jedna naša  županija, ne        vjerojatno, nego sigurno, okružena je sa tri ili kako  će netko  
reći dvije strane morem i  gdje na prostoru  10 kilometara zračne linije od obalne crte živi  80 
% stanovnika. Takve uvjete ja tvrdim nema niti jedna  europska regija. Znači, na neki  način 
smo ovdje srce Europe.. Međutim, što je  najgore kod nas. Bojim se nepotizam, pa i kriminal, 
na trećem mjestu droga.  
 Što  fali u ovom  Izvješću ? Mislim  malo više samokritike i malo više iskrenosti. Istra 
je od  2008. godine do  2015. godine ostala m bez 13.878 radnih mjesta, U  nadgradnji su  
se  radna mjesta povećavala,       ta radna mjesta  su  nestajala u  realnom sektoru, to je 
gotovo  svako šesto  radno mjesto. Danas  se prilike mijenjaju. Gdje  gro  tih ljudi završilo ? 
Uglavnom u inozemstvu. Mene čudi, a govorimo o hiperprodukciji izvješća koje pisano na 
402 stranice da nije spomenut podatak da je podatak  svaki  10. Istrijan blokiran, da Istra ima  
14.685 blokiranih građana, Hrvatska ima  328.000. U Puli  te naknade, tamo postoje blokada, 
premašuju  515.000.000,00 kuna, Poreču čak 305 %. U Poreču je blokiran  13,34 %  
građana. Tu smo čak iznad Republičkog prosjeka, a govorim o Poreču kao  najbogatijem 
gradu ili do jučer najbogatijem gradu , pretekao ga je Umag u Istarskoj županiji. To govori  da 
prilike nisu baš uvijek  bajne. Istra ne živi  samo od turizma, ali reći  ću, bez obzira što je 
turizam na trećem mjestu u ukupnom prihodu, dominantno od turizmu. Uljanik sa 8.000 ljudi 
danas ima  2.200, u Prvomajskoj nema, Pazinke nema itd. Normalno, da se to  ne može 
imputirati ovoj administraciji Istarske županije. Ono što je najbolje što se dogodilo u mandatu 
ove  županijske vlasti je možda ono  gdje županijska  vlast nije  previše sudjelovala ili  gdje 
bila maknuta sa strane, to je spas Mirne i Purisa,  lokalno od volje nekih političara, to je 
dogradnja Opće bolnice Pula, po modelu 75 država, 25 % Istra, to su investicije u  
cestogradnji, odnosno  odvodnji, financirane isključivo preko tih parafiskalnih državnih 
fondova  sredstvima EU, to je jasno  buđenje turizma i najave gradnje Ipsilona, ja ću dodati 
da se našalim i risanje kompostane iz Buzeta. 
  Gdje je tu Istarska županija  bila ili  gdje je ? Istarska županija 2017. godine ima 
Proračun od 1.230,000,000,00 kuna. To je, reći ću, dosta., pogotovo ako imamo  na umu  da  
smo počeli  1993. godine sa 70.000,00 ondašnji  DM. To je danas negdje 170 milijun eura. 
Od 100,00 poreskih  kuna koja se ostvare u Istri ovdje ostaje ili  se vraća 93,00 do 95,00 
kuna. Ili da budem još precizniji Istarska županija je naručila studiju  2013. godine od 
Ekonomskog instituta ili malo kasnije, nije bitno, i oni su ustvrdili da od ukupnih prihoda od 
7,6 milijardi kuna u Istri ostaje ili   se vrati  6,9 milijardi  kuna, to je  negdje onih 92 %.
 Rekoh da je najveća stvar koja se  dogodila u mandatu ove županije spas Mirne i 
Purisa, koji su dobili primjerene vlasnike. Mina je dobila Podravku,  Puris je dobio Vale Pile, 
kako je izgledala ta bitka ja vam je neću prepričavati. Jasno, tu dodajem i nastavak gradnje 
Opće bolnice. Gospodinu Milanoviću, bivšem premijeru  svata imputirati da je  bio  neradnik 
ili da je bio najlošji premjer od  1992. godine na ovamo, ali sigurno niti jedan premijer Istri nije 
omogućio ono po tim pitanjima bolnice, odvodnje, cestogradnje, campus i slično, što je 
omogućio on. 
 Ono što mene pomalo nekako plaši da gotovo  sve investicije koje se grade u Istri su 
neusporedivo nego  takve slične investicije izvan Istre, recimo pulski bazen 66 .000.000,00 
kuna, olimpijski bazen u Vukovaru 66 milijuna kuna, dvorana Žatika, planirana vrijednost, u 
konačnici preko  200 milijuna  kuna, dvorana  gimnazije u jednom Rovinju planirani 75 
milijuna kuna, u konačnici 115.000.000,00 kuna  i slično. . 
 I za kraj, nešto je Župan govorio o tome prije, to je   ova  druga cijev tunela kroz 
Učku. Ono na što bi novi saziv trebao  staviti ove  Skupštine izvršiti pritisak prema centralnoj 
vlasti, pogotovo u koncepciju ukidanja ovih željezničkih pravaca linije vlakova, svejedno kako 
ćemo iz  nazvati, mašina, bismo mi rekli u  Buzetu, to je da se  pristupi  gradnji  željezničkog 
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tunela kroz Učku, ne radi naše radi naše industrije, nego da se povuče dobar dio robe iz 
Slovenije, sjeverne Italije, juga Francuske, Španjolske za  Budimpeštu i gore prema Ukrajini 
preko Zagreba. Apsolutno pozdravljam ovu inicijativu oko Ipsilona. Ona je conditio sine 
quanon i sigurnosti na našim cestama. Tunel jasno da, ali mislim da ovdje  željeznicu ne 
smijemo ne smijemo jednostavno zaboraviti. 
  
 TAMARA BRUSSICH, u ime Kluba vijećnika IDS-HNS. ZELENI,  nastavno na kolegu 
koji me je prethodio, rekla bih da je pohvala uvijek motor, pokretač pozitivnih akcija, dok je  
kondinirana pokuda dokaz nemoći. Smatram da kritika mora biti konstruktivna i da nije 
dovoljno samo reći što bi trebalo i kako bi trebalo, već se treba primiti posla i u sinergiji sa  
svim čimbenicima u  sustavu napraviti i pomoći da stvari  budu  bolje. 
 Ono što smo u Istri «dobili» za to smo se izborili sami. Za ove građevine koje 
pomaže, odnosno financira država to su  naši novci i jedini zadatak ovog  Župana i ove 
Županijske skupštine je bilo u ovom sazivu ili u nekom slijedećem je boriti se za što veću 
decentralizaciju. Cilj koji si je Župan postavio je slijedeći. Društvenim razvojem podići razinu 
standarda života građana života građana Istre. Mislim da je ovaj cilj postignut. Mislim da je 
poduzetništvom, gospodarstvom, poljoprivredom, turizmom, omogućeno da građani Istre 
žive bolje. Na što sam iznimno ponosna je da se daje velik doprinos društvenom razvoju kroz 
školstvo, kroz  kulturu i kroz socijalne programe. Vrlo  važno, nemojmo zaboraviti naše 
Sveučilište i Campus i sve ono što on što znači, ne samo građanima Istre, nego i vidimo da 
imamo studente koji nam dolaze i van Istre, jer je lijepo studirati u Puli i u  Istri, Važno je reći 
da se moramo izboriti za autonomiju programa sveučilišnih, srednjoškolskih,  a kako bismo  
mogli dati  mogućnost našim studentima i našim  mladim ljudima  da se  oblikuju onako kako 
oni to žele, ali i da mi sami možemo oblikovati  nastavne programe, bilo u  srednjim školama, 
bilo  na fakultetima na način kakav mi sami  želimo.  
  Župan je zabravio reći jednu  vrlo  važnu  stvar koju je naveo  u svoje izvješću  da je 
nezaposlenost mladih smanjena za  50 %, da smo zaštitili istarske autohtone proizvode, da 
štitimo i istarsku gastronomiju. Nemojmo zaboraviti da imamo  Centar na Gortanovom brijegu 
koji aktivno provodi edukacije,  a kako bi školski kuhari, vrtićki kuhari, a naravno i  kuhari koji  
rade u turizmu,  mogli  na pravobitan način približiti  sve one vrijednosti koje mi u  Istri  
gajimo 
 Želim još  reći da je u današnje vrijeme kada su u ostatku  Hrvatske manjine 
šikanirane, kada se ljudi  ne osjećaju sigurnima, u Istri od uvijek, a sada još i više dignut glas 
i  dano do znanja  da  ne trpimo nikakve obmane i da ne trpimo nikakve različitosti među  
ljudima. Važno je reći da se vidi  sinergija jedinca i  regionalne samouprave sa čimbenicima 
iz privatnog i javnog sektora te svih sudionika ustanova i  društava sa samom Županijom., jer 
da to nije tako cjelokupna slika danas ne bi bila  takva. Imate osjećaj da svi zajedno  radimo 
za  postići ovaj prvobitni cilj. 
 Ono to  treba reći je da će Istra prva u Hrvatskoj imati medicinsku  terapeutsku plažu, 
treba reći da se brine  vezano za djecu i učenike s posebnim potrebama na način da su 
asistenti osigurani zahvaljujući opet sinergijom Županije sa gradovima i sa općinama i da 
nam djeca  sa posebnim potrebama u cijeloj Istri imaju  svoje asistente. To je nešto na čemu  
treba nastaviti. 
 Ja  više  ne bih govorila. Govorila  bih samo  da  taj cilj Župane treba  provući i za  
slijedeću godinu, da ima  potrebe i ima mjesta za  rast za razvoj i za poboljšanja, 
 Naš Klub vijećnika IDS-HNS-ZELENI će  ovo Izvješće prihvatit 
 
 PREDSJEDNIK; zahvaljuje i otvara pojedinačnu  raspravu za koju  se javlja vijećnik 
Branko  Ružić. 
 
 BRANKO RUŽIĆ, ID,  činjenica je da je u Istarskoj županiji napravljeno puno toga 
dobrog. To  ne znači da ne   treba i dalje  raditi još bolje. Ali ono što bih htio  naglasiti, 
gospodine Župane, na početku mandata govorili  ste o reorganizaciji, racionalizaciji  
županijske uprave, a tako i lokalne samouprave,  a toga u Izvješću nije bilo. I moram vam 
odgovoriti na ono prije, ako mi dozvolite predsjedniče. 
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 PREDSJEDNIK, kaže: imate svoju  raspravu, pa recite. 
  
 BRANKO RUŽIĆ, ID,  činjenica je da je Istarska županija Općini Pićan donirala  na 
ime izgradnje dječjeg vrtića preko 100.000,00 eura. Činjenica je da je samo u kupnji ruševne 
zgrade nestalo  70.000,00  eura, pa me samo interesira  da li je to kriminal, da li je to  netko 
popalio ili se to slilo u  stranačku kasu. 
 / Svejedno!/. 
 PREDSJEDNIK,  moli da se izbjegavaju upadice Ujedno moli vijećnike u klupama da 
se posvete Skupštini, da ne pričaju toliko  međusobno, jer ometaju  vijećnike koji govore. 
 Za riječ se javio Osman Dželil. 
 
          OSMAN DŽELIL, BDSH, naglašava da su uspjesi   hvale  vrijedni. Međutim, ima jedan 
problem koji bi mogao biti ograničavajući u daljnjem našem  radu, a to je problem 
zgradarstva, koji je dosta oživio u  2016. godini, posebice povlačenjem iz EU  fondova  
sufinanciranje obnove zgrada. Prije je bilo  40 %, sada je 60 %. Međutim, javlja se jedan 
ograničavajući faktor  takozvana arhitektonska cjelina koju  bih htio ovdje spomenuti, a to   su  
zgrade koje imaju više ulaza ili  se oslanjaju jedna na drugu bočno ili  frontalno, ne možete 
se natjecati na te fondove ako je  zgrada neka obnavljana ili ako  neki ulaz neće da vrši 
obnovu. Taj moment moram ovdje napomenuti, jer naš  šef upravitelja  teško može to negdje 
napomenuti, pa da eventualno Župan i Stručne službe imaju to u vidu  da se nekako to 
pokrene prema  ministarstvima da se mogu obnavljati zgade koje ne predstavljaju  
arhitektonsku cjelinu, kao i  fondovi i Dolcevita u  Gradu  Puli  da se nekako sublimiraju  da 
se mogu skupa koristiti.  
 
 Pošto se više nitko nije javio za  riječ PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje  riječ 
Županu IZ da odgovori na postavljena pitanja. 
 
 ŽUPAN IŽ, naglašava da u odgovoru na postavljena pitanja želi par stvari  reći. 
Zajednički  nazivnik ove  4  rasprave je isti kao EU ujedinjeni u  različitosti.. Upravo tako 
doživljavam ovu  raspravu i hvale  vam na tome što smo ujedinjeni u različitosti, odnosno u   
različitim kutovima na kojim gledamo istu temu, a to je kako  da budemo  bolji.  Zato svima 
vama koji ste se javili za  riječ po ovom Izvješću hvala na doprinosu i  na perspektivi iz  koje 
gledate na ovu temu. Prihvaćam i pogledat ću u ovom dijelu od tih projekata što se da tu 
učiniti i apsolutno jeste u  pravu u dijelu vaše  rasprave. Rekao sam da idem redom, odnosno 
krenuo sam nekako od  kraja prema početku. Prije toga  gospodin Branko  Ružić bio i 
apsolutno  se slažem se i  stojim iza toga što  sam rekao kako ste vi rekli pred 4 godine, i to 
je ona ključna riječ – racionalizacija poslovanja. I ako vi  pratite,  a ja sam si  dao  ruda neki 
dan gledate iz godine u godinu koliki postotak ova Županija a) i apsolutne iznose, relativne i 
apsolutne, izdvaja za  svoje hladno poslovanje, za hladan pogon, a koliki postotak ide u 
razvojne projekte, onda vidite trendove. Ja znam da moji ljudi u Županiji, radnici, nisu  
zadovoljni sa puno  stvari koje oni misle  da bi  trebali  dobiti, nevažno  da li je to 
napredovanje, da li je to još neki telefon ili još neki auto. Međutim prtite vi te trendove pratite 
vi te novce i pratite isto tako postotak  razvojnih projekata koji  se realiziraju.. Ja mislim da je 
bolje da mi nismo  svrha sami  sebi i možda i šparamo previše reći ću na tome što  ne 
ulažemo u Admiralitet na primjer u zgradu nego ulažemo  u neku  osnovu školu negdje ili u 
zgradu psihijatrije, ali mislim da je to prioritet i dok ja jesam na ovom časnom mjestu, vjerujte, 
to će biti  tako i ovih 21 % koji ide u razvojne programe nije slučajno, nego je to postotak koji 
iz  godinu u  godinu  se penje, a usporedite to  sa ostalim županijama vidjet ćete da to nije 
slučaj, nažalost, u  Hrvatskoj.  
 Vi  ste primijetili  da u svom Izvješću ja nisam išao u neke brke, u neke teme koje su 
se dotaknule i kolegica Tamara i kolega Damir Kajin, iz jednostavnog razloga, jer imamo  
slijedeću točku dnevnog reda Stanje gospodarstva u Istarskoj županiji pa sam bio 
koncentriraniji na  svoje projekte Županije, odnosno  na naše županijske projekte, 
manifestacije, programe, odnosno m stanje naše uprave. Međutim, ako gledamo to malo  
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šire, onda želim se najprije zahvaliti našem Klubu  vijećnika koji će , kao  što je gospođa 
Tamara Brussich podržati, grazie per il  sostegno Tamara, i prihvaćam sve stvari koje 
trebamo još poboljšati u svom poslovanju , ali isto tako  ću reći par podataka koji  potvrđuju 
da jesmo  na pravom putu. A tih par podataka je upravo ono što smo i u petak na Savjetu za  
gospodarstvo pričali i  tu  ću morati, nažalost, demantirati kolega Damira Kajina sa par 
brojaka, sa par friških i novih brojaka koje su  lijepo napisane u dijelu  točke Stanje 
gospodarstva u  Istarskoj županiji, a to je činjenica da smo  2014. godine prestigli Primorsko-
goranku  županiju po kriteriju  BDP-ea po  stanovniku. Naime, mi imamo  12.724,00  eura po 
stanovniku i kao što ste mogli čitati, mislim da je to  Jutarnji list prvi objavio, i smo  druga po 
tom kriteriju  županija, a BDP-e je treća nakon puno, puno godina što znači da podaci koji su  
ovdje jesu ažurni, a ne neki koji, nažalost, odnosno  na našu sreću više nisu  relevantni, 
 Ono što isto tako želim reći je činjenica  da smo u mnogim kategorijama, da ne kažem 
u velikoj većini  drugi iza Grada Zagreba. I to nije slučajno, to je zbog  naše države, 
precentralizirane države, zbog  države koja  omogućuje svim velikim kompanijama da ima 
sjedište, samim time i porez na dobit, ali i  na dohodak mnogim predsjednicima  uprave i tog 
menadžmenta u  Zagrebu, što  se sve reflektira  na sve kriterije od BDP-ea po glavni  
stanovnika, pa na dalje i zbog toga i jesmo  drugi, kao to  sam rekao, po mnogim kriterijima, 
tako i po  BDP-eu po m stanovniku, ali ima nešto što smo pri, a to je  stopa nezaposlenosti  
gdje smo prvi, pa i gledajući i Grad Zagreb u cijelom kontekstu u ukupnosti Republike 
Hrvatske. 
  Ono što isto   tako želim reći je matematika koja je od uvijek  bila  egzaktna  znanost, 
a matematika kaže slijedeće, da se u  Istri  svake godine rodi manje ljudi  nego što umre, 
nažalost. Matematika kaže isto tako  da svakih 10  godina kada  gledamo popis stanovništva 
imamo  više sugrađanki i sugrađana. Hvala Bogu što je odlično. I  matematika kaže da svake 
godine po tim srednjim brojkama  kada čovjek izračuna oko 1000 ljudi dođe živjeti i raditi u  
Istru što je odlično. Međutim, matematika kaže i  slijedeće da mi imamo danas 2016. godine 
u usporedbi na 2013. godinu 2000, da ne budem neprecizan, 2.762 čovjeka više koji  rade u  
Istarskoj županiji. Dakle, govorimo o povećanju zaposlenosti i  ne samo o smanjivanu  
nezaposlenosti, jer  slažem se netko ide  živjeti i radi u  Dablin, netko u  Minhen, a netko u  
Koper. Mi govorimo o povećanu zaposlenosti i to je trend koji mene osobno najviše veseli u  
cijeloj priči. Siguran sam da u tome ima puno utjecaja sinergija javnog i privatnog  sektora, 
sinergija gradova, općina i Županije kroz poticanje, kroz  prostorne planove, ali isto  tako i s 
vi oni strateški dokumenti koje mi  donosimo i koji se operativno provode. 
 Da zaključim, i tu ću se složiti s kolegom Damirom Kajinom da živimo 
u najljepšoj županiji, ma ne na svijetu, nego ja ću reći na svijetu i u okolici i da trebamo  je 
nastaviti ju  razvijati.  
 
 PREDSJEDNIK, zahvaljuje Županu i daje na glasanje Izvješće Župana o radu za  
2016. godinu, te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština većinom glasova «ZA», bez 
glasova «PROTIV» i 1 «SUZDRŽANIM» glasom, prihvatila 
 
     I Z V J E Š Ć E 
 
       Župana Istarske županije za 2016. godinu 
 
 AD- 6 Prijedlog Godišnjeg izvještaja o izvršenju financijskog plana 
                     Županijske uprave za ceste Istarske županije za 2016. godinu 
  
 Predsjednik utvrđuje  da uz ono što su vijećnici dobili uz materijale da nije potrebno 
dodatno obrazloženje, pa  otvara raspravu za klubove vijećnika, za koju se javio Damir Kajin, 
u ime Kluba vijećnika ID. 
 
 DAMIR KAJIN, ID,  kaže da prije svega želi  zaželjeti brz oporavak gospodinu  Robi 
Zgrabliću nakon teške operacije. Možda mu moja želja neće puno značiti, ali vi znate što se 
nedavno dogodilo ili kakvoj operaciji je isti  bio podvrgnut.  
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 Drugo što želim reći što je po mom sudu nasušno potrebno, a prije svega reći ću  
centralnoj Istri, to je  cesta Motovun prema cesti  dolje mostu Mirne. Motovun je turistički 
biser, Istra o tome ne treba trošiti  riječi. Druga  cesta, odvojak od  tog mosta dolje na Mirne 
naspram Livada, cesta do Završja. Završje idealno za  snimanje filmova o  Robin Hudu, ali ja  
bih bio  sretniji za se glumci, režiseri, producenti,  voze po asfaltu, nego po onoj bijeloj  cesti. 
I treća dionica, to su ovi Prekodraženi, kako  bih ih ja  nazvao, mislim na sva ona naselja od 
Svetog Lovreča prema Kanfanaru, oni su  tik iznad Ipsilona, a nemaju  spoj na Ipsilon. Sada 
će, vidimo spoj na  Ipsilon dobiti  stanovnici Lindara, samim time Gračišće, Pićna, pa mislim 
da bi  trebalo i ti  stanovnici koji žive od  Svetog Lovreča do Kanfanara. Gro ljudi iz  tih 
naselja, da ih sada ne nabrajam, živi, radi, gravitira prema Rovinju, odnosno prema Puli, i 
mislim da bi se tu čak mogli izboriti da putem  razumijevanja koncesionarom Ipsilona, a tu 
mislim na tvrtku  Buik, možda i oni sami pristupe u suglasnosti sa županijskim cestama 
gradnje tog  nasušno potrebnog spoja sa Ipsilon. 
  Sve ovo ostalom manje više uvijek sam podržavao  te planove, podržavam ih i  sada, 
ali dajte pokušajte negdje u svoje prioritete staviti  ove tri  dionice. 
 
 PREDSJEDNIK, naglašava da je u ime Županijske uprave za  ceste prisutna 
gospođa Biserka Griparić, pa joj predlaže  da uzme u obzir prijedloge koje je dao  gospodin 
Damir Kajin, iako su   van točke dnevnog  reda, jer je točka Izvještaj, a ne plan, ali predlažem 
s obzirom da su konstruktivni prijedlozi da ih uzmete u obzir. 
 Zaključuje raspravu i daje na glasanje Godišnje izvješće o izvršenu financijskog plana 
Županijske uprave za  ceste Istarske županije za 2016. godinu, te nakon glasanja utvrđuje 
da je  Skupština  jednoglasno  usvojila 
 
    GODIŠNJI IZVJEŠTAJ 
 
o izvršenju financijskog plana Županijske uprave za  ceste Istarske županije za 2016. 
godinu 
     
 AD – 7 Informacija o stanju gospodarstva u Istarskoj županiji 
 
 PREDSJEDNIK, pozdravlja gospođu Jasnu Jaklin Majetić, predsjednicu  Hrvatske  
gospodarske komore, Županijske Istre i  gospodina Enrika Černeku, potpredsjednika 
Gospodarske komore Istre. Hvala što ste se odazvali pozivu.  
 Daje riječ Županu IŽ za uvodno izlaganje. 
 
 ŽUPAN IŽ,  ističe da je inicijativu za ovu  točku  dnevnog  reda dao  gospodin Silvano 
Hrelja i kao što ju je  gospodin Silvano Hrelja predložio, tako ju je  predsjednik Skupštine IŽ  
prihvatio i danas imamo ovu  točku dnevnog  reda, gdje smo u  fazi pripreme podataka za  tu  
točku, a bilo je  vrlo  zahtjevno, konsultirali točno one čimbenike koje je vijećnik predložio, to 
su Hrvatska  gospodarska komora, Hrvatska obrtnička komora, podružnica u  našoj Istri i 
Gospodarsko socijalno  vijeće. Oni su  bili  ti koji su podatke  tražili, prikupljali i ja  se na 
samom početku  tim ljudima, tim institucijama, želim iskreno zahvaliti  na trudu, na vremenu, 
jer nije bilo jednostavno doći do  svih tih podatka i sintetizirati ih. 
 Nešto  sam već  rekao. Puno je podatka  crpljeno iz financijske agencije, iz Hrvatskog 
zavoda za mirovinsko. i zdravstveno osiguranje. To želim na početku  reći da znamo  da 
znamo  da su  svi podaci  verificirani, službeni i da isto  tako podatke koje smo mi dobili, 
nismo mi izmišljali, uobličavali, nego od  tih institucija i tijela tražili iste. 
  Ja sam spremio 35 slajdova, 35 lista, ali  ne brinite, pokušat ću obrazložiti  3 slajda u 
minuti s obzirom i na materijal koji ste vi dobili i ići ću prema jednom prijedlogu Zaključaka 
koje vam želim na kraju  reći.   
 Kada gledamo  2015. godinu u usporedbom  s 2014., 2013. godinom i ostalim 
uspoređujućim godinama, možemo vidjeti pozitivne  trendove, To je, ja mislim, najvažnije u  
svim ovim brojkama koje ste vi dobili, koje ćete moći kasnije štogod je nejasno pitati  dali 
mene, da li gospođu Jasnu ili gospodina Černeku, koji smo  sudjelovali u pripremi  svih tih 
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materijala. Ono što ovdje možemo vidjeti je povećanje, kao što vidite, 1915. na 2014. godinu 
ukupnog broja zaposlenih, prosječno netto plaće, ukupnog  prihoda. Sve to su odlični 
trendovi, Brojka ili  stavka koja mene osobno ovdje najviše veseli je ova predzadnja, a to je 
struktura izvoza u odnosu  na uvoz i daj Bože da i  Republika Hrvatska ima  barem slične 
vrijednosti, dvostruk veće  vrijednosti  izvoza u odnosu  na uvoz, ali vidite da imamo i  40 % 
2015. na  2014. godinu povećanje investicija  u dugotrajnu imovinu, što  daje itekakav prostor 
za optimizam slijedećih godina, jer dugotrajna imovina da se ne amortizira u par godina već i 
ostvaruje i povrat tih investicija. 
 Kada gledamo  strukturu ukupnih prihoda, mislim da je ovo  sjajno. To je  struktura  
ukupnih  prihoda, koja je isto tako kompatibilna sa strukturom razdjela BDP-ea. Dakle, kada 
pogledate onaj slajd, onu tortu i  graf koji govori koja je  struktura našeg BDP-ea onda vidimo 
prvo mjesto prerađivačka industrija, druga je  trgovina, a  kao što sam prije rekao  tek  na 
trećem mjestu  turizam i ugostiteljstvo i idu  dalje stručno znanstvene tehničke djelatnosti. To 
je  ta diverzificiranost istarskog  gospodarstva koja, po mm skromnom mišljenju, je ključ 
našeg uspjeha. Kada gledamo konsolidiranu dobit opet vidite kakav je ovdje pozitivan  saldo 
u  konsolidiranoj dobi. Mi praktički  sve ključne grane imamo u plusu to je, opet govorim, 
izuzetno rijetko u  hrvatskim županijama, a  uspoređivao sam, i u  europskim regijama. 
 Trgovinski  saldo. Naravno da je na  prvom mjestu turizam u trgovinskom saldu, ali 
odmah slijedi prerađivačka industrija, što znači  da imamo  zdravu proizvodnju u Istri. Idemo  
to  na taj način prevesti. 
 Investicije su najveće u turizmu, ali  vidite slijedeća dva stupca kako   to jako  dobro 
prate. Prvi je onaj  crveni infrastruktura   drugi, opet što je odlično, prerađivačka industrija. Tu 
su investicije prerađivačke industrije izuzetno velike u ukupnom obimu  svih investicija.     
 Prosječna plaća ovdje je napisana kakva je takva je, mnogi će reći da je premala, 
međutim, u odnosu na ostatak Hrvatske i ukupno je u plusu, a  i po djelatnostima vidimo da 
ove tri  najveće fete, a to  su informacije, odnosno IT tehnologija,  infrastruktura i treća koja 
itekako u  Istri prisutna, rudarstvo, vađenje mineralnih sirovina je debelo iznad prosjeka, što 
je odlično, a po ovim tu, naravno, nismo zadovoljni, obrazovanje, odnosno ostale uslužne 
djelatnosti, ali to može biti kasnije predmet naših analiza. 
 Indeks dobiti, neću čitati kakva je dobit po zaposlenom, ali  vidimo da u Istarskoj 
županiji je zbilja, kao što možete vidjeti, debelo iznad ostalih naših županija, uključujući i 
Grad Zagreb, jesmo ovdje, ali uvjerljivo na prvom mjestu po indeksu dobiti po zaposlenomu  
RH. 
 Ono što ovdje treba reći je ta diverzificiranost gdje  sada govorimo i sa prihodima i  sa 
postotkom djelatnika koji  rade u određenom segmentu, ali i  trgovinska  bilanca koja ima  4,3 
milijarde kuna  veći izvoz od uvoza, što je odlično.  
 I ono što isto tako treba na kraju ovdje  reći. Prema većini  ekonomskih pokazatelja mi 
jesmo  najrazvijenija hrvatska županija nakon Grada Zagreba. Naravno, da sada možemo  
analizirati i  tražiti zašto je tome tako, ali nije to, kao što ovdje piše samo jedna tvrtka, to je  
cijeli niz  tvrtki u  različitim segmentima, to je ta diverzificiranost koju sam rekao, što  trebamo 
očuvati  
 Kada govorimo obrtništvu i tu smo puno  analizirali  trendove i zaposlenike i mislim da 
tu  treba reći  da je prisutan jedan trend koji se zove prebacivanje iz obrta u trgovačka  
društva iz različitih razloga. To su zakonodavni, prije svega, razlozi zašto broj obrta pada, a 
broj trgovačkih društava raste, ali  u velikoj mjeri to su  isti  ljudi ili iste firme. A ono što ovdje 
treba reći po  strukturi obrt, po djelatnostima, narav no, uslužni obrti su najveći u  strukturi, a 
onda ide ugostiteljstvo   i turizam na drugom mjestu i trgovina trećem mjestu, što je i logički. 
Ali, idimo  gledati usporedbu  sa ostatkom Hrvatske. Tu  možemo i više nego zadovoljni biti, 
ali, i sa robnom ravnopravnosti, koju  smo opet bolji od ostatka Hrvatske. 
  Na razvoj obrtništva, kao što  rekao, snažan utjecaj ima nedostatak kvalificirane 
radne snage, što ću kasnije u Zaključcima posebno se fokusirati, što je  bio i zaključak našeg 
Savjeta za  gospodarstvo.  
 I ono što  treba ovdje reći zakonodavni okvir, odnosno  nedovoljna zaštita vjerovnika i 
financijska disciplina utječu na to  da obrtnici koji znate po zakonu  garantiraju svom svojom 
imovinom često idu u trgovačka  društva zakona radi. 
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 Evo i podaci. Ovi podaci mislim da sintetiziraju  najbolje trendove u Istarskoj županiji, 
one trendove koje sam prije rekao, one trendove koje sam rekao oko  broja zaposlenosti, 
odnosno zaposlenih osoba. I dakle, ja ne znam, evo stanje od stoljeća sedmog, pa do danas, 
ali znam stanje zadnje  4 godine, što mislim da je sasvim dovoljno, gdje vidimo  80.395 
minus 77.363 je onih prije spomenutih 2.762  čovjeka koji danas rade više u Istarskoj županiji  
nego pred 4 godine, što mislim da je ključan podatak. 
 Struktura. Opet najviše u prerađivačkoj. I dalje, kao što ovdje piše, stopa 
nezaposlenosti. Tu smo  najbolji u RH. Na današnji dan mi imamo uvijek tu  negdje oko  
6000, možda malo  manje, sada s obzirom da je već sezona krenula, nezaposlenih. 
Međutim, kao to vidite u usporedbi  sa cijelom Hrvatskom i cijela  2014. i  2015. godina, a isti 
su podaci i za  2016. godinu mi smo ispred svih,  rekao sam i Grada Zagreba. 
 BDP-e po  stanovniku, to je ono što sam prije ispravio kolegu Damira Kajina. Zadnji 
podatak iz  2014. godine kaže  da smo prestigli Primorsko-goransku županiju i da smo  na 
25,3 % iznad Republike Hrvatske, odnosno prosjeka Republike Hrvatske. A podatak koji 
mene izuzetno veseli je podatak Hrvatske gospodarske komore koje su izračunale kolege iz 
Hrvatske gospodarske komore iz Zagreba  je indeks gospodarske snage. Neću vam 
oduzimati previše pažnje i ići objašnjavati kakav je to indeks, jer sam siguran da ste proučili 
materijale, ali  reći ću vam da me to podsjeća na prvo pitanje danas koji sam dobio koje se 
tiče indeksa koji govori o razvoju, odnosno o uspješnosti određenog grada, općine ili 
županije. Dakle, tamo je indeks razvoja, ovdje indeks gospodarske snage, koji je ponderiran 
prosjek 7 kriterija i u tom ponderiranom prosijeku 7 kriterija mi smo drugi. iza Grada Zagreba 
i uvjerljivo ispred Primorsko- goranske županije, Varaždinske županije i svih ostalih hrvatskih  
županija. Taj indeks sastoji  se , ka što možete ovdje vidjeti, od ovih 7  kriterija, da sada. ih 
ne čitam, ali to su kriteriji koji se tiču i gospodarstva, koji se tiču i demografije, koji  se tiču 
efikasnosti po zaposlenom, odnosno ukupnih prihoda poduzetnika po zaposlenom. Dakle, 
zdravosti i tvrtke, odnosno  gospodarskog subjekta i to je taj ključan podatak da smo na 
127,2 indeksa gospodarske snage što je podatak vrijedan pažnje, da ne kažem divljenja. 
 Kada govorimo  tome  što mi  radimo i što  želim  da nastavimo  raditi i sutra i 
preksutra su  teme oko prostorno-planske dokumentacije gdje sa prostornim planovima, ali 
samo u sinergiji sa privatnim sektorom i s ostalim javnim sektorom mi možemo planirati 
razvoj nekog područja, a to smo kroz 
Prostorni plan  Županije lani itekako dokazali da znamo raditi. Mi kao javni sektor 
osiguravamo poslovne zone, inkubatore, centre, neću pričati koliko imamo inkubatora, koliko 
su oni puni, međutim, to je pun pogodak, naročito za star apove, ali  sve ovo što putem IDE, 
prvenstveno radimo, to  su  edukacije, besplatni seminari i pravna pomoć svim našim 
poduzetnicima. Rekao sam prije da nastavljamo  sa najpovoljnijim  kreditiranje. To je neto što 
javni sektor radi i što smatram da apsolutno treba nastaviti  raditi zajedno  sa jamstvenim 
fondom i  sa gradovima i općinama, tu je ta sinergija javnog  sektora, onih 10 mjera o kojima 
smo ovdje puno pričali, 10 mjera za  pomoć istarskom gospodarstvu kako smo ih nazvali. 
Dakle, to  sada razrađuje i kaže sve što konkretno preko tih mjera, programa i poticaja se 
radi. Neću ići  u detalje, ali hoću za Zaključak reći  slijedeće.  
 Ovdje lijepo piše, prosječna stopa nezaposlenosti je 6,1, kao što piše 60 % manja od  
RH, BDP-e je za  24,3 % veći od  RH itd. Ja bih volio da za par  godina kada opet budemo 
ovdje imali tu istu  točku se ne uspoređujemo više sa županijama u RH nego  sa regijama u  
Austriji, Italiji ili u  Njemačkoj. Sada smo među najboljima ako jeste analizirali,  siguran sam 
da jeste, među najboljima poljskim, mađarskim, a i  blizu smo i nekim talijanskim i austrijskim 
regijama. Dakle, želja mi je  da se uspoređujemo uvijek sa boljima. 
 A za sam kraj ja ću prije zahvale svima reći Zaključke koje smo mi  jednoglasno 
prihvatili na  Odboru za gospodarstvo 24. 03. ove godine, to je bio petak u Medulinu prije 
velike greenfild konferencije. Zaključci se sastoje samo od  9 točaka pa mi dozvolite mi m da 
vam ih i pročitam. 
 

1. Kako je istarsko  gospodarstvo  stabilno što  potvrđuj brojni ekonomski 
indikatori o kojima u materijalima mogli ste svjedočiti. 
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2. Mjere koje je poduzela Istarska županija zajedno sa gradovima i općinama 
dale su i daju  rezultate te su  anulirale  negativne učinke ekonomske krize 
kojima  smo bili svjedoci  pred  sedam, osam godina. 

3. Snaga istarsko gospodarstvo je u  njegovoj diverzifikaciji, gdje  je, kao  što 
smo danas više puta rekli najsnažnija prerađivačka industrija, zatim trgovina, 
pa tek na trećem mjestu turizam. 

 4. i 5. Tiče se budućnosti i perspektivnog  dijela. Činjenica je da zajedno sa  
istarski gradovima i općinama treba nastaviti sa gospodarskim mjerama koje 
imaju za cilj poticanje i pružanje podrške istarskom gospodarstvu, obrtništvu i 
poljoprivredi, te sinergija javnog i privatnog  sektora omogućava pouotvne 
rezultate te  trebamo znati ju dodatno ojačati i  nastaviti  u istom smjeru raditi, to  
se najviše tiče sinergije pri izradi  različitih strategija, a nakon toga i operativnom 
provođenju iste. 

 6. Potvrdili smo  da znamo upravljati vlastitim razvoje,  stoga nam država treba 
dati veće oblasti kako bismo mogli biti još uspješniji. Ovdje govorimo o decentralizaciji 
o kojoj sada priča cijela Hrvatska, ali  vjerujem da će  decentralizacija i operativno biti 
provedena u  najkraćem mogućem roku kako bismo još bolje mogli upravljati svojim 
razvojem. 
 7. Ključ uspjeha  svake ekonomije  su  ljudi i zato je nužno prilagoditi 
obrazovne kurikulume potrebama tržišta rada. 
 Dozvolite da  ovdje se  zaustavim sekundicu i da kažem da u mnogim  
momentima istarskog  gospodarstva, obrtništva ili u poljoprivredi počeo je biti prisutan 
evidentan nedostatak  radne snage različitih profila i da ovdje  trebamo biti  puno  
fleksibilniji što se tiče otvaranja novih obrtničkih škola, srednjih škola ili pak smjerova 
na visokim učilištima. ili  fakultetima i  vjerujem da će i  država to znati prepoznati pa 
onda spustiti  različite ovlasti , kao što sam prije  rekao nama, koji možemo zajedno 
sa privatnim sektorom vidjeti  trendove i znati zašto će u  slijedećih 6 mjeseci ili  
godinu dana nedostajati  radne snage ovdje u  Istri. 
 8. Za daljnji još brži razvoj  gospodarstva nužno je stabilizirati porezni okvir  te 
omogućiti  efikasnije pravosuđe. Naravno  da je jedan okvir stabilan, prvenstveno 
porezni okvir osnova bilo kakvih investicija, bilo kakvog  razvoja gospodarstva i  
vjerujte da nije dobro da  svake godine imamo poreznu  reformu. 
 9. Trebamo gospodarski model rasta koji će se temeljiti na izvozu i 
proizvodima sa visokom dodatnom vrijednošću, nevažno  da li pričamo o IT sektoru ili 
o  našoj poljoprivredi  gdje želimo kroz IQ imati proizvode sa visokom vrijednost. Ja 
tvrdim, vjerujte, da se sa time,  u petak sam vidio da se slažu i svi  relevantni igrači 
koji su bili prisutni na konferenciji, da je postojeći gospodarski model kojim se 
Hrvatska 25 godina  razvijala iscrpljen. Hrvatska se razvijala, vi to znate, na uvozu,  
na zaduživanju i  na rasprodaji, to je iscrpljeno  i trebamo  se koncentrirati na novi  
gospodarski model, trebamo se zapitati zašto  nekakva auto industrija  ili IT sektor ide 
u Slovačku, Srbiju, Poljsku, a ne u Hrvatsku. Mislim da mi  trebamo i možemo ozbiljne 
investitore i igrače ovdje privući ako  budemo fleksibilni, ako sami upravljamo svojim 
razvojem i onda možemo imati proizvode sa novom dodatnom vrijednošću.  
 Da zaključim, trendovi su dobri, podaci su dobri, ne značim da ne mogu biti još 
i bolji slijedećih godina, naša je obveza, naša je odgovornost da ih zajedno učinimo 
još boljima i da broj zaposlenih u Istarskoj županiji, a i broj stanovnika nastavi  rasti.   
 Hvala svima koji su sudjelovali u pripremi ovog jako obimnog materijala, 
posebice Gospodarskoj obrtničkoj komori. i našem Socijalno-. gospodarskom vijeću, 
koji su  vrlo aktivno, zajedno sa našom pročelnicom mjesec dana sudjelovali u 
pripremi ovih materijala. 
 Ako imat nekakvih pitanja, naravno dapače, otvoren sam za ste. 
 
 PREDSJEDNIK, zahvaljuje gospodinu Županu na iscrpnom izlaganju i daje 
riječ u ime suradnika koji su radili na ovim materijalima, gospođi Jasni Jaklin Majetić, 
predsjednici Hrvatske gospodarske komore -  
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Županijske komore Istre. 
 
 JASNA JAKLIN MAJETIĆ,  zahvaljuje na pozivu na sjednicu Skupštine 
Istarske županije, poziv je upućen s obzirom da je vaša važna tema  danas 
gospodarstvo Istre .i čast mi je stajati pred vama. Mi smo  se potrudili kao institucije i  
Hrvatska obrtnička komora i  Gospodarska komora dati verificirane pokazatelje koji 
mogu doprinijeti  vašoj kvalitetnoj, istinskoj informiranosti o tome što se u  
gospodarstvu  brojčano    događalo i događa.. Vjerujem da ste zadovoljni s količinom 
podataka koje je Odjel obradio i pripremio o  ovom materijalu, a još više kvalitetom.  
 Normalno, uspoređujemo se sa podacima, s pokazateljima naših županija u 
okviru Republike Hrvatske i to nam je orijentir. Istra definitivno po izračunu koji je 
radila Hrvatska gospodarska komora prije više od godinu dana  pri puta i prije dva 
mjeseca ponovno sada ima jednu posebnu  vrijednost, a to je  gospodarska 
konkurencija- Dakle, kao što je  Župan iscrpno prezentirao pokazatelje gospodarske 
konkurentnosti profilirani su od onih ekonomskih pokazatelja do demografskih. 
 Ja bih u ovom  trenutku  na vas, kao  vijećnike, posebno željela apelirati da se 
usredotočite kako što kvalitetnije   profilirati ovu demografsku komponentu te naše  
konkurentnosti Istre, odnosno  gospodarstva Istre. Jer, pitanje svih pitanja u zadnjih 
godinu dana među  gospodarstvenicima je kako osigurati kvalitetnu  radnu  snagu. 
Dakle, govorimo o kvalitetnom radniku, o radniku koji je obrazovan suvremeno, neću 
reći moderno, nego suvremeno za određena  zanimanja. Nekada su to 
specijalizirana, nekada su  više općeg tipa. U ovom trenutku  ne mislim da nam je 
prioritet turizam, jer turistički veliki subjekti će osigurati svoju  radnu snagu  na 
različite načine. U ovom trenutku možda i kroz potpore koje je dala država kroz 
subvencije za stalne sezonce, kroz mjere poticanja zapošljavanja. Mislim da ćemo u 
vrlo skoro vrijeme svi skupa shvatiti i glasno biti  hrabri i reći da moramo osigurati 
jedan dio radne snage i sa strancima. Međutim, ja mislim o našoj djeci i mislim da 
danas imate niz točaka koje slijede nakon ovoga  vezano uz školstvo, trebamo 
profilirati  naše obrazovne institucije od srednjih škola do viših i visokih, bez obzira 
kako   se zovu, jesu li javnog ili privatnog  karaktera, da imamo  specijalizirane 
zanimanja, zanimanja za modernog industrijskog  radnika, za suvremenog  vozača u 
cestovnom prometu, za građevinskog  radnika koji će biti specijalista i  stručnjak i 
moći izgraditi  najsofisticiranije građevine koje su danas investicije. Dakle, cilj nam je 
da naša djeca budu motivirana učiti za zanimanja budućnosti, ali već  sadašnjosti. Svi 
govore puno  kurikulima, ali  dio toga je kurikulum, ali dio toga je i  mreža naših škola, 
zanimanja koja se već više od 10 godina nisu upisivala u Istri, primjerice, zidar, tesar 
itd. Promovirati među roditeljima i među djecom što znači takvo zanimanje danas, da 
naša djeca zaista imaju motiv  birati zanimanja koja će im biti u budućnosti održivi 
način života, egzistiranja i funkcioniranja. 
 Kada govorimo o privlačenju investicija danas je najkonkurentniji motiv za 
investitora  radna snaga. Mi moramo imati dobro obrazovanog mladog čovjeka ili 
malo starijeg čovjeka  stručnjaka, koji je kompetentan, koji je spreman raditi i 
pogotovo ako je domicilan, on ima manje troškove za svog  poslodavca. 
 Govoreći o investicijama ja  bih vas podsjetila na jedan Zaključak koji  ste imali 
vi u ovom sastavu, a to je da se ovlašćuje Savjet za  gospodarstvo, odnosno ja kao 
predsjednica Savjeta u ime Gospodarske komore  da u svakom trenutku kada netko 
od investitora, bez obzira da li je on stranac ili domaći čovjek, ima problema sa 
administracijom u smislu  šutnje administracije, da se dogodi situacija u kojoj nema 
odgovora ili nema konkretnog jasnog odgovora, imamo pravo službeno  i glasno pitati 
i upozoriti o čemu se radi. Imali smo nekoliko takvih situacija i mislim da se pokazalo 
korisno, mislim da je to jako važno.  
 I ovo što svi želimo svi još jednom upozoriti, jezik gospodarstva ili jezik biznisa 
i jezik administracije mora biti jednak, mora se razumjeti što tko  traži. Dakle, imamo 
propise, imamo zakone, koji su  četo promjenjivi, podzakonske akte, koji su nekada 
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nejasni, ali ono što nije jasno mora biti nejasno i administraciji i gospodarstvu, 
odnosno jasno i gospodarstvu i administraciji.  I u tom smislu apeliram i na  vas. 
 Zahvaljujem. Ako što mislite da mogu biti još korisna, tu sam.  
 
 PREDSJEDNIK, zahvaljuje gospođi Jasni Jaklin Majetić i daje riječ gospodinu  
Enriku Černeki, potpredsjedniku Obrtničke komore Istre. 
 
 ENRIKO ČERNEKA, zahvaljuje se u ime Obrtničke komore Istre na pozivu, a 
najviše se zahvaljujem na suradnju koju komora ima sa Istarskom županijom, kao i sa 
svim ostalim županijskim službama. Taj nivo suradnje, partnerstvo, vidi se ovaj 
materijal, napravili smo ga  svi zajedno, podaci su točni, precizni. Želim reći da 
obrtnici u  Istri zapošljavaju 13-14 posto od ukupnog broja zaposlenika Bitno je  reći 
da mali poduzetnici i mali poduzetnici m skupa ipak ostvaruju  više od  50 % od 
ukupnih prihoda što je vrlo  bitno. Malih gospodarstvenika nema sve manje, iako  broj 
obrtnika opada, nego ima sve više, jer se registriraju više kao  jednostavno  dioničko  
društvo, jednostavno  trgovačko  društvo iz  razloga što obrtnik u Hrvatskoj snosi  
najveću odgovornost, jer  kao što je već Župan rekao, odgovaramo  većim  dijelom 
svoje cjelokupne imovine. Iako je broj obrtnika u vrlo malom padu, mislim da ćemo 
početi čak i  rasti . Imam ohrabrujući podatak koji nismo  stavili u  materijalima, da je 
prošle godine registrirano 416 novih obrta, mladi ljudi. Od ukupnog broja 6 % čine 
ljudi taka takav, barem ono što se vidi na početku koji su se na novo  registrirali. Ove 
godine trend bi  trebao biti takav, barem ono što se  vidi na početku  godine taj broj 
novoregistriranih će biti  još veći. Ove godine očekujemo da bi manje više taj  pad 
broja obrtnika  trebao  stagnirati .Manji je  broj obrtnika, ali  dohodak i dobit kod 
obrtnika raste. To je isto dobro. Kako znamo ranije zbog krize koja je bila ljudi su bili 
prisiljeni ići na samozapošljavanje kako bi nešto zaradili, kako  bi osigurali  život za 
svoju obitelji. Neki su se bolje snašli, neki  malo manje, tako  da taj  broj obrtnika 
manje, više raste, dobit i dohodak pokazuje da su to  sve kvalitetni ljudi kvalitetniji, 
ljudi koji ostvaraju sebi i svojoj obitelji  dostojanstveni život. . 
 
  PREDSJEDNIK, hvala vam lijepa i zahvaljujem se  i Hrvatskoj obrtničkoj 
komori i Hrvatskoj gospodarskoj komori na  suradnji u pripremi ovog  materijala i 
općenito na suradnji u toku cijelog ovog 
mandata. 
 Otvara raspravu za  klubove vijećnika za koju  su  se javili za  riječ: Damir 
Kajin, Evelina Biasiol Brkljačić, Vesna Šćira Knapić. 
 
 DAMIR  KAJIN, ID, kaže da se, prije svega,  treba zahvaliti  svima onima koji 
svojim radom zarađuju  za sve  nas. 
  Čini mi  se da je Istra bila prije Hrvatske, kada gledamo  te prosjeke, i pred 36 
godina i pred 26 godina i pred 16. godina i pred 6 godina. Osnovu  Istre, jasno, uvijek 
čine ljudi i čini s druge strane industrijska osnova iz godine 1970. i 1980. Devedesetih 
godina i prvim godinama nakon 2000. u pravilu  smo  spašavali gospodarske 
subjekte. Nije bitno  da li je riječ o Cimosu ili je riječ o Pivovari, nije bitno  da li je riječ 
o TPS-u ili je riječ o  Uljaniku. O tome ću kasnije govoriti. Nije bitno na primjer da li je 
riječ i o Istarskoj  banci. Nemojmo isto tako nikada smetnuti s uma da smo 
najzapadnija regija u Hrvatskoj. Ja od Buzeta do  Trsta imam 32 kilometra, onaj iz 
Buja, pretpostavljam, da ima i manje, 25 kilometara. Nismo imali rata, što ne znači da 
nismo itekako dali  doprinos u obrani  Republike Hrvatske. Neke subjekte smo  sami  
sanirali, na primjer Uljanik 1999. godine, čini mi  se, Istarsku  banku, ne mi  sami, ali 
uz pomoć investicijskih fondova tamo negdje  2001. godine. Nemojmo za boraviti  da 
neke moćne kompanije u Istri, prije svega, u  turizmu, defakto imaju monopol, kao što 
isto  taj monopol je držao  sve  vrijeme do  sada TDR. Najbolje što  se dogodilo u 
ovome mandatu je što se pomoglo  Mirni i što se pomoglo Puris usprkos ili protivno u 
one  vrijeme aktualne politike što danas Mirnu ima Podravka, a Puris Vali Pile.  
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 Ovo Izvješće isto tako direktno je vezano uz prihode koje ostvaruju jedinice 
lokalne samouprave. Prije sam govorio da što idem  sjevernije prilike su lošije, da 
iako je tu iznenađujuća  pozicija jednog Motovuna, grada koji je po prihodima na 
prvom mjestu u Istri, drugom Funtana, trećem Novigrad, četvrtom Umag, Pula na 22. 
mjestu., Buzet na 26. mjestu, ima prihod po stanovniku  svega 33,00 kune više od 
jednoga Lanišća.  
 Ja ću još jedanput reći  da mi imamo i problem. S jedne rane nema dovoljno 
radne snage, s drug strane činjenica je  da je od  2008. godine do kraja 2015. godine 
Istru  napustilo 13.878  radnika. I  gdje  su oni ? Neki  su u mirovini, gro ljudi je u  
Europi. Europa nakon što je Hrvatska ušla u istu  2013. godine povećala je izvozne 
kapacitete naše regije, ali  s druge strne, možda, nam je učinila puno  veću štetu jer 
je usisala mlade ljude, ono najkvalitetnije što naprosto imamo. O Cimosu neću i to je 
tako  štogod netko mislio što mladi sa ovih prostora naprosto odlaze i što  ćemo mi 
sutradan dan morati uvoziti  ljude sa Istoka kontinenta, kao što ovi sa Zapada uvoze 
ili su «uvezli» 200.000 građana Republike Hrvatske u zadnjih pet, šest godina.         .  
 Ono gdje mi isto tako bismo mogli imati u  dogledno vrijeme problem, pustimo  
sada Cimos, tu je Agrokor. Konzum u Istri ima  razgranatu  trgovinu, Agro Laguna, 
ako se ja ne varam, drži ako 1500 hektara. Ono što se  ne smije dogoditi da Vlada, a 
na tome inzistiraju i neki u Istarskoj županiji. Ja sam protiv  toga 100 %, počinje 
rasprodavati  državno zemljište kako  bi se  pomoglo Todoriću. Zamislite da mu  
netko urbanizira 2 hektara uz more i  sa cijenom tih 2 hektara tog zemljišta kupi  1500 
hektara  državne zemlje u Istri. 
 Insolventnost. Svaki  10. radno sposoban Istrijan je blokiran, 14.685 građana 
ovih prostora, a najveći problem imaju  Porečani, gdje po logici  stvari bi  trebale 
prilike  biti  i  najbolje.  
 Mali sektor. Nažalost, devastiran. 
 Industrija se opravlja, oporavlja se građevina, koja je u krizi bila desetkovana. 
Ali,  kada  kažem da  Istra zaostaje, na što ovdje mislim  kada govorim o  brutto  
društvenom proizvodu? 202.,2003. godine itd., Ista je imala 18 % GDP-i manji od 
Grada Zagreba, danas 50%. Imali smo  18 % veći  brutto  društveni proizvod od 
Primorsko-goranske županije, danas je po ovim podacima 1,3 %. Danas je  
najzahvalnije radno mjesto, svugdje u ovoj državi u nadgradnji, a ne u industriji. 
Najlošije  prilike, tamo je  najteže , kod malih poslodavaca. Ja tvrdim  da je mnogim 
malim poslodavcima neusporedivo  teže, nego  radnicima koji  rade kod  njih. 
 Pogledajmo isto tako ove tablice. Gad Zagreb prihod po zaposlenom, nešto je 
govorio  Župan, 994.000,00 kuna, Zagrebačka županija 120 % hrvatskog prosjeka, 
916.000,00 kuna, Vukovarsko-srijemska 106 % prosjeka, 806.000,00 kuna, Istarska 
županija je na 4. mjestu  s 667.000,00 kuna po zaposlenom. Po logici smo  na 1. 
mjestu u Republici  Hrvatskoj. Zašto ? Turizam, TDR. Zašto TDR spominjem ? .  
Počeo je otpuštati uz otpremnine dio  svojih zaposlenika od financija  na dalje i  
navodno da sele dio tih usluga u  Bugarsku ili  gore u Budimpeštu. I zato me  situacija 
plaši i  bojim se da baš nakon pet, šest godina, može odustati od onih prvih 
aranžmana  da proizvodnju  drži u  Kanfanaru. Cimos neću spominjati. Ali, kada 
govorim, između ostalog,  o turizmu kakve bi prilike bije da, recimo, jedna Ista nema 
mora, ne daj Boće da  tu uz  našu Zapadnu obalu ili ne znam gdje, Medulin, potone 
neke  tanker, ne daj bože da se prilike promijene na gore, recimo dolje u jednoj 
Makedoniji. 
 Rekoh da je  obrtu teže ili obrtnicima  teže. nego mnogim radnicima kod  rade 
kod njih. 2008. godine mi smo imali 9.107 obrta po ovim tablicama, 2017. godine 
svega 7184. To je minus gotovo  2000 ili preciznije 1.923. I onda broj zaposlenih u 
obrtu isto tako opada. Kod poljoprivrednika, nažalost, je isto. Kod samostalnih 
djelatnosti isto. I daj bože  da je dio obrta otišlo u  trgovačka društva, jer znamo da 
obrtnik mora  odgovarati cijelom svojom imovinom i zato često,  još jedanput po treći 
put ću reći, da je njima teže nego  radnicima koji  rade kod njih. 
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 Kada govorimo o  GDP-iu 2011. godine on je  u  Istri iznosio 12.991,00 euro, 
2014. godine 12.724,00  eura. Zagreb ima indeks iznad republičkog prosjeka 76 %, 
Istra 25 %, Primorsko-goranska  županija 23 nešto posto, a imali  smo  pred njima 
prednost od  čak 18 %, recimo, pred desetak godina. 
 
 PREDSJEDNIK, kaže: gospodine Kajin, da niste ponovili još jedanput ono što 
ste prije rekli bili biste točno u vremenu. 
 Slijedeća je na redu za riječ gospođa Evelina Biasiol Brkljačić. 
 
 ELVIRA BIASIOL BRKLJAČIĆ, io mi ero preparata su materiali che avevamo 
ricevuto in precedenza  e quindi la mia esposizione e legata al  fato  che la nostra 
Analisi avevamo  soltanto per il 2015. 
 Već 2014. godine Istarska županija je bila hrvatski  rekorder po  udjelu malih i  
srednjih poduzetnika, budući da gospodarstvo  županije  čini 99,1 % malih poduzeća. 
Te godine 2014. 57,9 % radi. Znači, imamo oko  2 % porasta. zapošljavanja u tim 
malim poduzećima u Istri. Mala poduzeća u  Istri  već u  2012. godini zapošljavaju u 
prosijeku 2,7  radnik i ta  struktura se nije mijenjala do  danas. To upućuje na 
zaključak da su u Istri rašireni mali objekti, poslovni subjekti mahom u  turizmu. Mali 
subjekti i dalje imaju  najveći udio u strukturi zaposlenih obzirom  da 59 % u županiji 
upravo radi u  njima, a ustvari  u samo  2 %  netto  financijskog rezultata. Veliki i  
srednji subjekti imali su blagi prihodovni pad za razliku od  malih subjekata, 
kumulativna netto dobit istarskih subjekata je ponajprije zasluga 17 velikih subjekata 
koji su nešto nadoknadili  gubitak malih subjekata. Mi  ne sumnjamo nikako u točnost 
podataka koje ste nam predočili, makar ste stalno pričali da su točni podaci. Podaci 
su statistički provjereni. Investicije u novu  dugotrajnu imovinu su pravi pokazatelji 
rasta i oni iznose 40,8 % što je jako pohvalno.  Najinteresantnije bi bilo  saznati 
njihovo kretanje u malim poduzećima, u srednjim, te u velikim, a prezentirano  nam je 
samo iznos za 2015. godinu, pa smo vidjeli da  nam je prezentirao iznose iz prijašnjih 
godina. Poduzeća u Istri nešto bolje stoje u likvidnosti u odnosu  na ostatak Hrvatske 
. Najbolju likvidnost imali su srednje, veliki subjekti, pa je tako prosječan koeficijent 
tekuće likvidnosti iznosio 1,81  što je  5,6 % bolje u odnosu na 2008. godinu Kod 
malih subjekata tekuća  likvidnost smanjila se za  9,9 % te je prosječno iznosila 1,09. 
Gledajući  stupanj zaduženosti, i to je bitno, u vašim analizama nema toga, može se 
reći da su mali subjekti u domeni  prezaduženi s obzirom da u prosijeku 3/4  aktive 
financiraju iz eksternih izvora. Nešto niža zaduženost je kod  srednje velikih subjekata  
koje je stupanj zaduženosti iznosi 0,59. Svima je poznato   da prezaduženost koči 
daljnji  rast BDP-ea, jer potražnja za  kreditima je manja  usprkos ponuđenim niskim 
kamatama.  
 Isto tako u Istri su dosta prisutni  stran ulagači u hotelijerstvu, veletrgovini i oni 
prednjače po pitanju ostvareni prihoda s obzirom da skupa imaju 1/3 udjela. Srednje 
veliki subjekti povećali su prihodovnost po zaposleniku. Kod mali subjekata 
prihodovnost po zaposleniku iznosila je upola manje. Međutim, kada se gleda po 
djelatnostima najviše stranih subjekata je u veletrgovini, 13,6 %. Prisutni su značajno 
i u  stanogradnji  te u poslovnih nekretninama. Isto tako istina je da imamo rast 
zaposlenosti i pad nezaposlenosti. Bilo bi  vrlo korisno pitati se koja je  struktura  
radnika koja se ponovno  zapošljava i koja se na tržištu  traži. Mi smo u prijašnjim 
godinama radi krize gubili masu  visoko kvalificirane radne snage, čiji predstavnici su 
migrirali u obližnjim regijama, Sjeveroistoka Italije, Austrije, Njemačke i  širom Europe, 
pa i u  Australiju, pogotovo mladi. Najviše su to pripadnici mlade visokoškolovane 
populacije  te visokokvalificirani u   najboljim produktivnijim godinama. Treba se pitati 
da li u brodogradnji, prerađivačkoj industriji  u narednim  godinama će moći  naći 
kvalificiranu radnu  snagu kako  bi održali kvalitetu proizvoda koju sada  nude. 
Prezentirali  ste nam da  se i o tome isto tako brinete i da se misli ozbiljno  na  
rekonstrukciju, odnosno  na preoblikovanju obrazovanja. 
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  Za postizanje jednog od uvjeta dobrobiti i blagostanja regije gradi se nova  
bolnica, pa već  sada moramo se pitati koja će struktura medicinara raditi u njoj s 
obzirom  da nam je jako puno, pogotovo medicinskih sestara otišlo i odlaze. Imat 
ćemo li dovoljno specijaliziranih doktora, medicinskog osoblja, kada ih već sada 
nedostaje. Mislim da bi  se trebalo o tome brinuti možda kroz nekakve subvencije ili 
tako nešto slično. 
 Sad kada smo postali druga regija, regija po indeksu  gospodarske snage, 
odnosno postigli smo kvantitet, sada nam predstoji da postignemo i kvalitetu, 
ekonomsko  blagostanje stanovništva što u Istri živi, osigurati kvalitetnu potrošnju, 
mogućnost riješiti nezaposlenost i potplaćenost većine radnika, a pogotovo  žena.  
 Isto tako bih htjela nešto na Talijanskom jeziku reći da l'interesse sarebbe 
stata piu' molto interesante un'analisi per distretti (agro-alimentare) claster famosi  
della componetistica, delle tecnologie digitali eventualmente, analisi cambiamento 
struturali nei  distretti reduzione /aumento delle aziende agricol... calo/aumento di 
difusione con conseguenze  calo/ aumento  della superfice agricola utilizzata. 
 Misure di benessere  dei citattidini, no solo pi  soltanto le legate al PIL al BDP-
e vengono riportatti indicatori  riguadanti il riferimento una plurita'  di misure : la 
salute, l'istruzione e la formazione, il lavoro  e concillazione  dei tempi di vita,  il  
benessere economico, le relazioni sociali, la politica e le  istituzioini, la sicurezza, il 
benessere soggettivo, il paessaggio e patrimonio culturale, l'ambietee, la ricerca e 
l'innovazione e la  qualit a'  dei servizi. 
 Tutti  i nostri assessorati dispongono di tali  informazioni, almeno dovrebbero 
dispore di tali informazioni che avrebbero potuto  illustrare meglio  la stuaione sul  
territorio, il conccetto  di benesssere. che ne  deriva coglie le dimensioni del 
benessere in chiave di  verifica di particolarisquilibri territoriali, o  gruppi sociali 
avvantaggiati/svantaggiati, anche in una prospettiva intergenerazionale (legata alla  
sostenibilita'  del lavoro e di  quelli  che vano in pensione).   
 Il pasagio dl benessere idividuale  quello  collettivo mette in luce i tema della  
diseguaglianza, intesa non solo in termine di assimmetrica distribzione del  reddito su 
un  territorrio ma anche rispetto alle  opportunita' che vengono oferte dal sistema 
socio-economico. 
 Non e' neccesario  dire agli esperti  che si puo usare il conceto dell'indice di  
Gini per avvere una percentuale di popolazionie, divisione     di popolazine che 
apartiene al setore al quinto piu'  rico  rico  e poi in basso. Per valutare il  benessere 
della popolazione di una Regione bisogna far riferimento ai principali  servizi destinati 
al sostegno alle famiglie per i  bisogni connessi alla crecsita ed educazione dei  figli. 
Abbiamo visto la nostra Regione sonveziona il  transporto per i figli  che vano a 
sculola, all'assistenza agli anziani e alle persone  con  disabilita', o al contrasto del 
disaggio legato alla poverta' e all'emigrazione – analisi di  quest'ultima estremamente 
neccessaria per verificare la vera etita' della disoccupazioone essendo l'Istria una 
regione confinanta col il Nord-Est  italiano, il Sud Austriaco e tedesco, ce sono tutti i  
territori recettivi . 
 Relitivamente all'issistenza territoriale si contan presidi residenzionali 
socoioassistenziali e socio-sanitari insufficenti per il numerodi di abitanti. In 
particcolare si registraa una minor    quota di posti letto  di tali strutuure  che  vera' 
migliorata con il nuovo ospedale. Le strutture ospedialiere in rapporto alle  
popolazione residente risultano carenti e l'opedaledi Pola diventa molto  lontano  
quando  si sta male da Umago, da Citrtanova. 
 La richezza   dei  cittadini e dei comuni. 
 / PRESIDENTE, la chiedo  solo  di  concludere. in qualche modo/. 
 La proezione otimistica  forsse no e'  per tutti  gli abbitanti cosi  rosa come ha 
riportato in conclusione. Bisognerebbe fare uno studio   apropriata in questo  genere.. 
 
 PREDSJEDNIK, zahvaljuje vijećnici Elviri Biasiol Brkljačić. Daje riječ Vesni 
Šćiri Knapić. 
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 VESNA ŠĆIRA KNAPIĆ, IDS, kaže da je  htjela dati samo jedan ispravak, 
javila se za  riječ u ime Kluba vijećnika IDS-HNS-ZELENI. 
 Najprije bismo se zahvalili Službama na materijalima koji su nam na 
sveobuhvatan način prezentirali i  vjerujem da je bilo dosta posla  na tome. Raduje  
nas što možemo reći da Istra stremi ka uspješnom gospodarstvu  koje omogućuje 
zavidnu razinu društvenih i komunalnih standarda. Tu bismo pohvalili Županije, prije 
svega, na održanje kontinuiteta uspješnih razvojnih politika i  stvaranju preduvjeta za 
rad i  razvoj u tom djelokrugu  na koje ona može uticati. I kao što smo čuli, bez obzira 
na  različitosti u mišljenjima, možemo reći da  Istra ima jedno  stabilno  gospodarstvo, 
kao što smo već  rekli, ima diverzificiranost gospodarstva i jako  podržavamo  napore 
Županije u podržavanju  gospodarskih mjera gradova u poticanju i  nastavljanju  
razvoj javnog i privatnog u konstantnim naporima ka decentralizaciji koje su  nam 
nužne kako bismo ostvarili one ciljeve što i predstoje nam. I ono  najvažnije da je 
prepoznala važnost ulagana važnost ulaganja u ljude i svojim mjerama i  aktivnostima  
po pitanju školskih kurikulima  i  tu smo se više manje svi  složili da su  ljudi i naša 
budućnost i da se nove subjekte u Istru dovesti upravo kvalitetna  prilagođena radna 
snaga. I podržavamo i dosadašnje napore i molimo  da se ti napori i nastave kako  bi  
svojim mladima i  svim generacijama pružili  šansu da budu konkurentna radna snaga 
i  time si omogućili što bolji život u  našoj županiji. 
 
 PREDSJEDNIK, otvara pojedinačnu  raspravu. 
 Pošto se nitko  nije javio za  riječ zaključuje raspravu i daje na glasanje 
Zaključak o prihvaćanju  Informaciju o  stanju  gospodarstva u Istarskoj županiji, te 
nakon glasanja utvrđuje da je  Skupština jednoglasno donijela 
    

Z A K L J U Č A K 
 
o prihvaćanju Informacije o stanju  gospodarstva u Istarskoj županiji   
  
Zahvaljuje se gospođi Jasni Jaklin Majetić i gospodinu  Enriku Černeki na pomoći pri 
pripremi ove točke dnevnog reda i  na  sudjelovanju na ovoj sjednici. 
  
AD – 8    

a) Prve Izmjene i dopune Proračuna Istarske županije za 2017. godinu 
b) Odluka o izmjeni i dopuni Odluke o izvršavanju Proračuna Istarske županije za 

2017. godinu 
 
Uvodno obrazloženje za ovu točku dnevnog reda  daje   gospodin Župan 
 
ŽUPAN, kaže da će dati  vrlo kratko obrazloženje  s obzirom da će nakon toga 
tehnički malo kasnije biti detaljno dano pojašnjeno. Proračun je lani uz dva čitanja i 
javnu  raspravu  donijet temeljem ondašnjih  smjernica Vlade RH i temeljem staroga 
zakona, prvenstveno. poreza na dohodak, koji determinira punjenje Proračuna. U 
međuvremenu usvojena je porezna reforma od  strane Republike Hrvatske i Sabora i 
zbog toga, a imajući  na pameti da je  vrlo vjerojatno ovo posljednja sjednica u ovom 
sazivu prije raspuštanja, kaže da je bio slobodan predložiti rebalans Proračun kako 
bismo s  jedne strane   tehnički uskladili i uravnotežili do detalja prihode i rashode s 
napomenom  da se smanjuje za 3,2 milijuna kuna dio prihoda iz naslova poreza na 
dohodak zbog navedene porezne reforme i planiranog lani punjenja iz  istog naslova  
temeljem  ondašnjih smjernica  s jedne strane i  s druge strane da se po godišnjem 
obračunu 2016. godine ukupni višak d 16.385.000,00 kuna u  najvećem dijelu 
namjenski prerasporedi  vrlo  konkretno  na određene investicije kako  bi  se one 
mogle odvijati i realizirati. Prvenstveno misli na Istarske domove zdravlja i nužnost 
gradnje u Vodnjanu nove ambulante i ljekarne  od  3.300.000,00 kuna. Misli na 
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nastavak ulaganja u  bolnicu »Dr. Martina Horvata» u Rovinju, specijalnu ortopedsku 
bolnicu u Rovinju, ali i  na ono što je prije nagovijestio, a za što je siguran da ima 
podršku vijećnika, za novi najpovoljniji «Poduzetnik 2017», za koji treba osigurati 
ukupno  500.00,00 kuna ako želimo imati kreditni potencijal od oko 60.000.000,00 
novih  kuna. To su sve tehničke stvari  koje predlaže da ih Županijska Skupština 
usvoji uz još jednu  napomenu. da imamo otvorena, odnosno prihvaćena 4 nova 
europska projekta. za koje predlaže da kratkoročno zaduživanje, kao što to uvijek 
činimo, kako bismo ih mogli pred financirati, odnosno osigurati vlastiti udio u realizaciji 
istih od 1.124.000.00 kuna  i kako  bi mogli ti europski projekti biti operativni, spremni 
za provođenje. 
 
PREDSJEDNIK, pita vijećnike da li imaju potrebe za detaljnim obrazloženjem uz ovo 
što  smo već dobili. Utvrđuje da nema potrebe Zahvaljuje Županu i otvara raspravu za 
klubove vijećnika, kako se nitko ne javlja za  rije, otvara pojedinu  raspravu, nitko se 
ne javlja  riječ, za  zaključuje raspra   

 Daje  odvojeno  na glasanje točku Ad-8. a) Prve Izmjene i dopune Proračuna Istarske 
županije za 2017. godinu i 8.b) Odluka o izmjeni i dopuni Odluke o izvršavanju Proračuna 
Istarske županije za 2017. godinu, te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština većinom 
glasova «ZA», 1 glasom «PROTIV» i bez  suzdržanih glasova, usvojila pod 
 a)  
    P R V E 
 
 Izmjene i dopune Proračuna Istarske županije za 2017. godinu 
  
  većinom glasova ZA», bez glasova «PROTIV» i 1 «SUZDRŽANIM» glasom pod 
 b) 
    O D L U K U 
 
o izmjeni i dopuni Odluke o izvršavanju Proračuna Istarske županije za 2017. 
godinu 

 
 AD  9 Prijedlog Izmjena Programa javnih potreba u sportu Istarske 
                    županije za 2017. godinu 
 
 Skupština je  bez  rasprave jednoglasno usvojila 
 
    Prijedlog Izmjena Programa 
 
        javnih potreba u sportu Istarske županije za 2017. godinu 
 
 AD – 10 Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Programa javnih 
                         potreba u kulturi za 2017. godinu 
 
 Skupština je  bez  rasprave jednoglasno  usvojila 
 
    Prijedlog Izmjena Programa  
 
  javnih potreba u sportu Istarske županije za 2017. godinu 
 
 AD – 11 Prijedlog Odluke o proglašenju počasnog građanina Istarske 
                         županije – Gualtiero Mocenni 

AD-12    Prijedlog Odluke o dodjeli Grba Istarske županije 
               Brodogradilištu Uljanik 

 AD – 13 Prijedlog Odluke o dodjeli Plakete Hrvatskoj donorskoj 
                         mreži 
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           ŽUPAN IŽ, naglašava da će objediniti točke 11,12. i 13.  i da neće  čitati što piše u 
obrazloženjima, nego da će reći nešto iz  srca. 
            U četvrtak 30.03. je Dan statuta Istarske županije i uobičajeno je  da se na Dan 
Statuta Istarske županije podijele zaslužnim građanima, odnosno institucijama i  trgovačkim 
društvima, nagrade i priznanja. 
            Prijedlog  koji ste, poštovane vijećnice i  vijećnici, dobili  na stol  rezultat je dosta 
razmišljanja i usuglašen  je s predsjednikom Županijske skupštine,  ali i željom  da 
ravnomjerno pokrijemo  zaslužne pojedince, društva ili institucije, a vezano na različite 
sektore djelatnosti kojima se oni  bave. 
           Za «Uljanika», koji je osnovan prije 160 godina, izuzetnog  gospodarskog  subjekta,  
mislim da nikakva posebna obrazloženja ne trebam vam davati, nego samo  želim vam  reći 
da sam u pripremi za ovu  sjednicu  razgovarao i sa Upravom «Uljanika», kao i sa ostalim 
predloženim za  nagradu,  i da je to njima izuzetno  velika čast  Smatram da je «Uljanik» 
apsolutno zaslužio ovu  nagradu koju ove godine, kada ove godine slavi  160 godina 
uspješnog  djelovanja,  vjerujem da nakon  vašeg glasanja će i dobiti. 
          Kada govorimo o gospodinu Gualtieru Mocenniu,  sa kojim sam imao čast pričati u  
dva navrata, mislim da je jedan sjajan primjer čovjeka, koji gotovo  cijeli  radni vijek živi  van 
svoje Istre, u  Milanu konkretno,  ima takvu ljubav prema Istri  da je to zadivljujuće i koji  cijeli 
radni život  svoju  Istru promovira, ne u  svim državama, nego na svim kontinentima , i koji 
ima  puno u  svom radu donacija i humanitarnog  rada,  nikada se od Istre ne odvaja, nego 
dapače, svako ljeto  se vraća i prisutan je u  svojoj Puli, kako bi  svako ljeto proveo, ali ne 
samo živio, nego i radio u  Istri. Dakle, nemam što  nego  reći , nego riječi divljenja za  
njegovo umjetničko stvaralaštvo, ali i za  ljubav i promociju Istre diljem Hrvatske i  svijeta. I  
reći ću još i to  da on nije samo vrhunski  umjetnik, kipar, nego i slikar i mene je osobno  
zadivio.  
          Kad govorimo o  Hrvatskoj donorskoj mreži, činjenica je da možemo svi skupa biti 
ponosni da imamo  najveći broj donora, doniraih organa na broj  stanovnika u  Europi, i  da je 
iz  Istre krenula  diljem Hrvatske, a sada već i puno šire, donorska  mreža ljudi, koji s jedne 
strane umrežuju sve potencijalne donore organa, ali i izuzetno puno  rade na edukacije.  
         Kad se pogleda umjetnost, humanitarni rad, gospodarstvo, prijedlog  možemo, kao što  
sam u početku  rekao, lijepo sektorski zaokružiti. Zbilja ovim prekrasnim ljudima možemo reći  
hvala na Danu  statuta Istarske županije u četvrtak u  Poreču u Istarskoj sabornici. 
 
          PREDSJEDNIK, zahvaljuje Županu i dodaje da Donorska mreža slavi  20 godina 
postojanja i  da je to bio jedan od  razloga zbog čega se mislilo  da   treba takvoj organizaciji, 
udruzi, odati posebno priznanje za jednu specifičnu  humanitarnu djelatnost u Istarskoj 
županiji. Otvara raspravu za točku 11., 12. i  13. za koju se javlja vijećnik Damir Kajin. 
 
          DAMIR KAJIN, ID, naglašava da će ići redom kao što je išao  gospodin Župan, 
najprije će nešto  reći o Grbu Istarske županije, priznanje gospodinu Gualtieru Mocenniu, 
kiparu, grafičaru, rođenom 1935. godine u Puli, koju  napušta kao  dijete, ali se nikada nije 
odrekao Pule, i završiti  sa donorima. Misli da je jedan od prvih donora, barem iz politike, bio 
Mario Blečić,  spomenut još 1997. godine. 
         Što se tiče Grba Istarske županije kroz Uljanik, misli da neće pogriješiti, ako kaže da je 
prošlo na desetine i desetine tisuća Istrijana svakoga roda. Devedesete godine je u Uljaniku 
radilo  oko  8000 zaposlenika i da ih je, ako se  ne vara, danas  2.200 i da  tome  treba 
pridodati i kooperante. Nitko ništa nema protiv  Uljanika, dapače, ali  na isti  način, osuđuje 
se kazati, Grb Istarske županije je mogao biti  dodijeljen i Cimosu, kojeg je više puta danas 
spominjao, pa i Istarskom vodovodu ili Pulskom vodovodu, i propaloj «Prvomajskoj» iz Raše, 
ugašenom rudniku Tupljaku, Laguni Rivijeri ili  firmama  koje su  nastale nakon njih. 
          Istarska županije je imala i strašnih propusta u dodjeli najvažnijeg županijskog 
priznanja. Na primjer priznanje je dodijeljeno, gospodinu  Giancarlu Galanu, bivšem 
talijanskom ministru, koji je bio osuđen na dugogodišnju  kaznu kućnog zatvora, ne zna da li 
je izašao iz kućnog  zatvora, nakon toga je Skupština oduzela priznanje tom gospodinu. 



43 

 

Drago mu je osobno da je predsjednik Stjepan Mesić dobio priznanje za ono što je radio 
nakon 1994. godine, iako  su ga  neke njegove izjave o Jasenovcu šokirale i zaprepastile. 
         Zašto  sam se javio za  riječ ? 
         Meni je krivo da ova  Županija, ova izvršna vlast, nije pokazala više hrabrosti i  Grb 
dodijelilo, na primjer, pokojnom Lucianu  Delbiancu, koji je bio prvi  Župan, legendarni 
Gradonačelnik Grada Pule u  ratno  vrijeme,  Župan 1993. godine kada je prvi proračun 
Županije iznosio  70.000,00  ondašnjih maraka, danas  iznosi   170.000.000,00  eura. Ali, 
ako i kod njegovog imena postoji neka kontraverza, može ih  biti. Žao mi je što Grb nije dobio 
monsignor Anton Bogetić. Vi koji ćete biti u idućem sastavu vodite računa o tome. Riječ je o  
najstarijem biskupu u miru u  Hrvatskoj, koji danas, ako je  rođen 1922. godine u Premanturi, 
ima 95 godina. Radi se o prvom biskupu  nakon legendarnog  Dobrile u  1700-stotina  
godišnje povijesti Porečko - Pulske biskupije, da je kao  Hrvat, netko će  reći Slaven, nije 
bitno, na Katedri  Sv. Maura u Poreču. Jednako tako mislim da valja  voditi  računa i o 
gospodinu Ivanu Milovanu, koji je na neki način duhovni otac Istre. 
        To su po meni neosporna imena koja Istru okupljaju. Drago mi je i za  Uljanik, koje je 
osnovano 1856. godine. Meni je Karlo Radolović uz Titova prijatelja i obavještajca Josipa 
Kopinića, taj isto  tako legendarni direktor  Uljanika, govorio da je u godinu pol od početka  
gradnje Uljanika, kada je kamen temeljac postavljen, u more pušten  već prvi brod. I doista 
gledam na Internetu 1856. polaže  se kamen temeljac za Uljanik, a prvi brod Kaiser porinut je 
5.010.1858. godine. Beata Austrija će netko reći. Danas mi u  godinu i pol  dana, nisu to 
moje riječi, nego Kala Radolovića, ne bi  geodeti niti ispeketirali  prostor  gdje bi  se jedno  
takvog brodogradilište moralo  raditi.  U Italiji je Uljanik bio  remontno brodogradilište, a prva 
novogradnja u Jugoslaviji je porinuta 1951. godine. Četiri, pet godina je trebalo da Uljanik na 
neki način dođe na svoje, jer je nakon rata 1947. godine Pulu napustilo preko  35.000 
građana Talijanskog ili ne znam kojeg roda, jednom riječju autohtonog  stanovništva. Bez 
Uljanika sigurno  ne bi bilo Pule. Ne mogu sigurno govoriti o Uljaniku  do  1990. godine, ali 
mogu govoriti da je jedan od ključnih trenutaka Uljanika  bio 1999. na 2000. godinu kada smo 
ondašnji, ako se ne  varam,  Giancarlo Župić, Gradonačelnik Pule i ja , čini mi se, otpisali 
Uljaniku 90 milijuna kuna u zamjenu za Uljanikove nekretnine, koji je  bio ogroman udar i  na 
Istru i na Pulu, jer je toliko u onom trenutku iznosio Proračun Grada Pule. Tada se Uljanik 
našao, na primjer, u jednoj Agrokorovoj situaciji danas. 
         Još jedanput ću  reći, vi koji ostajete vodite  računa o monsignoru Antonu  Bogetiću, 
koji  danas ima 95 ljeta, da , eto, ne ode, kao što je otišao gospodin Luciano  Delbianco. 
         Što  se tiče, gospodina Gualiera Mocennia, koji je rođen 1935. godine u Puli, koji je 
Pulu napustio zajedno sa još nekih 35.000 njegovih sugrađana na krilima onog egzodusa, 
njemu je 82 godine, raduje me da dobiva priznanje. Istri je, vidim iz obrazloženja, poklonio 
čitav niz skulptura, na tome mu hvala, on je to zaslužio, zaslužio je zbog  svojih godina, zbog 
svog podrijetla, da se tako izrazim, prije svega, jasno, nesebične ljubavi do kraja gdje je  
rođen i  drago mi je da su se ljudi u izvršnoj vlasti njega sjetili. To je na neki  način i ovim ću  
završiti, priznanje, ne samo jednome umjetniku, ne samo jednom Puležanu, već je na neki  
način  znak sjećanja na sve  one ljude koji su na krilima egzodusa napustili Pulu  1947. ili  
neke godine nakon 1947. godine. I ono što govori o jednoj ljudskosti gospodina o kojem je 
riječ, nije «ništa», nije imao ni što, zamjeriti ni Puli, ni ljudima koji su ostali, a sebe je svo  
vrijeme naprosto nalazio u  Istri, kao što je živio normalno u Italiji, i to je jedna lijepa  gesta i 
tako jeste, treba, jasno, podržati da mu  se dade priznanje. 
        O  donorskoj mreži  mislim da ne treba uopće trošiti  riječi. 
      
         FURIO RADIN,  IDS-HNS-ZELENI, cari  amici, za mene je ugodna novina, ugodna 
vijest što je gospodin Mocenni, iako smo prijatelji, Puležan od glave do pete , veliki umjetnik, 
nisam znao da je dobio nagradu Istarske županije, Grb Istarske županije. 
         Nije ugodno kada se polemizira, pa i makar pohvaljuje osoba koja je dobila jednu tako  
vrijednu  nagradu. Nije ugodno niti podsjećati na pogreške iz prošlosti, jer nitko nije prorok da 
zna, kada dodjeljuje jednu  nagradu za ono što je  do tada  napravljeno, što  će se dogoditi u 
budućnosti. 
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         Mocenni je čovjek, dio onih 85 % ljudi koji nisu napustili Pulu, jer nitko  ne napušta 
svoju kuću, svoj grad, koji su, hajde, nećemo koristiti sada krive riječi,  na valu  velikih 
nepravdi II svjetskoga rata  bili lišeni  svoje kuće, svog grada, svoje domovine. Govorim o 
domovini  Istri.  
          Mocenni je jedan od onih koji se vraćao povremeno, kao i mnogi iz onog doba, koji su 
otišli u Zagreb raditi, pa su se  vraćali. On se vraćao iz Milana. On je bio  dio godine u Puli, 
dio godine u Milanu, dio godine, kao što je rekao gospodin Župan, na svim kontinentima, 
gdje je  govorio  svugdje o svojoj zemlji Istri i o svom gradu o Puli. To bi bilo dovoljno da 
dobije Grb  da nema i  drugih stvari, da nema i to što je velik umjetnik, koji je poklonio velika 
djela, ne samo u Puli, ako idete na primjer u park Željezare u Sisku naći ćete  njegova  dijela, 
i u drugim gradovima, vjerujem i u  Srbiji, koji je slično kao i  Endrigo, koji se vraćao Arsenu 
Dediću u Puli i u  Zagrebu, on  se vraćao u Pulu, Zagrebu, Sisku. Zašto ? Zato što je previše 
volio taj svoj grad, previše volio to  svoje podneblje od kojeg je bio, sada ću upotrijebiti riječ, 
koju prije nisam upotrijebio, protjeran. On je našao  tu  snagu da se vraća. Naći tu  snagu nije 
lako i to moramo cijeniti, kao što moramo cijeniti i one koji nisu tu snagu našli, jer nisu  svi 
isto rođeni i moramo suosjećati sa onima koji nisu imali snagu da se vrate i moramo 
suosjećati sa onima koji se nisu nikada vratili i moramo suosjećati  sa onima koji nisu nikada 
ni oprostili to što su lišeni svega onoga što su imali. Mocenni se vratio, ne samo to, odgaja 
dva sina koji misle kao i on  i koji su isto ovdje kao mi u  Milanu. Zbog toga velika mu  hvala. 
        Svi ostali koji su spomenuti ovdje i nekoliko drugih koji su trebali biti spomenuti i koji su 
trebali već odavna imati Grb Istarske županije ili koji će ga dobiti  u neposrednoj budućnosti, 
ide sva moja simpatija, ali nemojmo ništa oduzeti Mocenniu kada govorimo o toj nagradi, on 
ju je jako, jako zaslužio. Grazie, 
 
         PREDSJEDNIK, zahvaljuje na raspravi i odvojeno  daje na glasanje točku AD- 11, 12  i 
13, te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština jednoglasno  donijela pod 
        AD - 11 
   O D L U K U  
 
o proglašenju počasno građanina Istarske županije – Gualtiero Mocenni  
 
       PREDSJEDNIK, koristi priliku da čestita gospodinu Mocenniu na  nagradi, a posebno će 
mu čestita na svečanoj sjednici Županijske skupštine Istarske županije povodom  Dana  
Statuta Istarske županije  30.03.2017. godine u  Poreču 
     AD – 12 
   O D LU K U 
 
          o dodjeli Grba Istarske županije Brodogradilištu Uljanik 
 
      AD-13 
   O D L U K U 
 
                o dodjeli Plakete Hrvatskoj donorskoj mreži 
  
          PREDSEDNIK, upućuje čestitke Brodogradilištu Uljanik i Hrvatskoj donorskoj mreži. 
  
         Daje pauzu i kaže da je organiziran prijevoz autobusom za Gortanov Brijeg, gdje je 
organizirano  kratko  druženje i  nakon toga u 15,00 sati nastavak  sjednice opet u Pazinu 

- P A U Z A OD  13,20 -  15,35 SATI –  
   

NASTAVAK RADA POSLIJE PAUZE 
  
          AD – 14 Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o 
                            promjeni djelatnosti Etnografskog muzeja Istre – Museo 
                            etnografico dell'Istria 
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 AD – 15 Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na 
                         Statutarnu odluku o izmjenama  i dopunama Statuta 
                         Etnografskog muzeja Istre Museo etnografico dell'Istria 
   
 PREDSJEDNIK, naglašava da su točke AD-14 i AD-15 povezane, pa predlaže da se 
ove  dvije točke objedine u  raspravi. 
 Skupština je jednoglasno  bez  rasprave pod  
 AD-14  donijela 
     O D L U K U   
 
o davanju prethodne suglasnosti na Odluku o promjeni djelatnosti Etnografskog 
muzeja Istre – Museo etnografico dell'Istria 
 AD -15 
      O D L U K U 
 
o davanju prethodne suglasnosti na Statutarnu odluku o izmjenama i dopunama 
Statuta Etnografskog muzeja Istre Museo etnografico dell'Istria 
 
 AD – 16 Prijedlog Akcijskog plana za provođenje mjera nacionalne 
                         politike za ravnopravnost spolova za razdoblje od 2016. do 
                         2020. godine 
 
 PREDSJEDNIK, utvrđuje  da nema potrebe za uvodno obrazloženje za ovu točku 
dnevnog  reda. 
 Otvara raspravu za koju se javila vijećnica  Eleonora Kotig Vas. 
 
 ELEONORA KOTIGA VAS, IDS, pohvaljuje Akcijski plan  Županijskog povjerenstva, 
ali  ima potrebu da naglasi pod  točkom 4. ravnopravnost u procesu odlučivanja u političkom i 
javnom životu, a tiče se zastupljenost žena u zakonodavnoj i izvršnoj vlasti i zastupljenost 
žena u tijelima javnih  ustanova i trgovačkim društvima.  
 Prvo, što se tiče zastupljenosti  žena u zakonodavnoj i izvršnoj vlasti kaže da bi htjela 
napomenuti da se stanje može uravnotežiti samo na način da se kod predlaganja lista  
kandidatkinja i kandidata za  bilo  koje izbore, mora voditi računa da žene ne budu samo  na 
dnu liste, jer  uravnoteženost nikako  nećemo postići. Županijska  skupština je svih ovi 
godina stvarno vodila  računa o toj  zastupljenosti, koja bi mogla biti primjer za sve ostale iz 
liste. 
 Drugo, što se tiče zastupljenosti  žena u tijelima javnih  ustanova i  trgovačkim 
društvima, napominje da bi isto tako trebalo voditi računa da zastupljenost ude  u  svim 
djelatnostima, jer dešava se da  zastupljenost žena  bude  najviše u društvenim 
djelatnostima. . 
 
 Pošto se više nitko  nije javio za raspravu PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje 
na glasanje točku AD-16, te nakon glasanja utvrđuje da je  Skupština jednoglasno donijela  
    
    AKCIJSKI PLAN  
 
za provođenje mjera nacionalne politike za ravnopravnost spolova za razdoblje od 
2016. do 2020. godine 
 
 AD – 17 Izvješće o radu Zaklade za poticanje partnerstva i razvoja 
                         civilnog društva za 2016. godinu 
 
 Skupština je  bez   rasprave jednoglasno donijela 
    
    I Z V J E Š Ć E 
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o radu Zaklade za poticanje partnerstva i razvoja civilnog društva za 2016. godinu 
 
 NAPOMENA, Skupština je u nastavku   bez  rasprave jednoglasno  donijela akte 
za točke od AD – 18 do  AD- 47. 
  
 AD- 18 Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Godišnjeg plana razvoja sustava civilne 
zaštite na području Istarske županije za 2017. godinu 
 
 AD – 19 Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Izvješća o stanju sustava civilne zaštite na 
području Istarske županije za 2016. godinu 
 
 AD – 20 Prijedlog Odluke o usvajanju Studije prostornih smjernica i polazišta za 
određivanje ključnih razvojnih sadržaja za pogranično područje Istarske županije 
 
 AD-21 Prijedlog Odluke o davanju koncesije za gospodarsko korištenje pomorskog 
dobra na plažama  u zoni TN Girandella u Rapcu 
 
 AD . 22 Izvješće o ugovorima o koncesiji i radu koncesionara za 2016. godinu 
 
 AD – 23 Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti na Prijedlog Prvih izmjena i 
dopuna Financijskog plana Županijske uprave za ceste Istarske županije za 2017. godinu 
 
 AD .24 Izvješće o radu Fonda za razvoj poljoprivrede i agroturizma Istre za 2016. 
godinu 
 
 AD – 25 Prijedlog Zaključka o prihvaćanju Akcijskog plana energetske učinkovitosti 
Istarske županije za razdoblje od 2017. do 2019. godine 
 
 AD – 26 Prijedlog Odluke o prihvaćanju Izvješća o radu Povjerenstva za zaštitu prava 
pacijenata Istarske županije za 2016. godinu 
 
 AD – 27 Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja materijalnih i 
financijskih rashoda centara za socijalnu skrb i visini troškova ogrjeva korisnicima zajamčene 
minimalne naknade koji se griju na drva u 2017. godini 
 
 AD – 28 Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja domova za 
starije osobe u 2017. godini 
 
 AD – 29 Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima, načinu financiranja i rasporedu 
sredstava za decentralizirane funkcije za zdravstvene ustanove u 2017. godini 
 
 AD – 30 Prijedlog Zaključka o utvrđivanju Popisa prioriteta za raspored sredstava 
decentraliziranih funkcija u 2017. godini između zdravstvenih ustanova nad kojima Istarska 
županija ima osnivačka prava 
 
 AD – 31 Odluka o davanju suglasnosti na odluku Upravnog vijeća Opće bolnice Pula 
o prijenosu prava vlasništva bez naknade u korist Grada Pule 
 
 AD – 32 Prijedlog Odluke o imenovanju Povjerenstva za nadzor nad radom 
mrtvozornika na području Istarske županije 
 
 AD–33 Prijedlog Odluke o raspodjeli financijskih sredstava za sufinanciranje 
projekata temeljem Javnog natječaja za financiranje projekata iz područja zdravstva i 
socijalne skrbi u Istarskoj županiji za 2017. godinu 
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 AD – 34 Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Izmjene i dopune Statuta Opće 
bolnice Pula 
 
 AD – 35 Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih 
funkcija osnovnog školstva za 2017. godinu 
 
 AD – 36 Prijedlog Odluke o kriterijima, mjerilima i načinu financiranja decentraliziranih 
funkcija srednjih škola i učeničkih domova za 2017. godinu 
 
 AD – 37 Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti Školi za turizam, 
ugostiteljstvo i trgovinu iz Pule za uspostavu suvlasničke zajednice nad nekretninama  
 
 AD-38 Prijedlog Odluke o uspostavi suvlasničke zajednice nad nekretninama – 
građevna čestica Turističko-ugostiteljskog centra kompetencija Pula 
 
 AD-39 Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti Srednjoj školi Mate Blažine 
Labin za uspostavu prava služnosti nad nekretninama 
  
 AD-40 

a) Prijedlog Odluke o dopunama Odluke o osnivanju Lučke uprave Poreč 
b) Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o osnivanju Lučke uprave Pula 
c) Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o osnivanju Lučke uprave Rabac 
d) Prijedlog Odluke o izmjeni Odluke o osnivanju Lučke uprave Umag-Novigrad 

 
 AD- 41 Prijedlog Rješenja o imenovanju Upravnog  vijeća Županijske uprave za  
ceste 
  
 AD- 42 Prijedlog Rješenja o imenovanju ravnateljice Etnografskog muzeja Istre - 
Museo etnografico dell'Istria u Pazinu 
 
  AD-43 Prijedlog Rješenja o drugim izmjenama i dopunama Rješenja o imenovanju  
mrtvozornika na području Istarske županije 
 
 AD- 44 

a) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Srednje škole Zvane Črnje Rovinj Scuola media 
superiore „Zvane Črnja“ Rovigno 

b) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Škole za turizam, ugostiteljstvo i trgovinu Pula 

c) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Ekonomske škole Pula 

d) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Industrijsko-obrtničke škole Pula 

e) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Gimnazije Pula 

f) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Gimnazije i strukovne škole Jurja Dobrile Pazin 

g) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Glazbene škole Ivana Matetića-Ronjgova Pula 

h) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Talijanske srednje škole-Scuola media superiore 
italiana“Leonardo da Vinci“ Buje-Buie 
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i) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Turističko-ugostiteljske škole Antona Štifanića 
Poreč 

j) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Gospodarske škole Buje Istituto professionale 
Buie 

k) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Strukovne škole Eugena Kumičića Rovinj- Scuola 
di formazione professionale Eugen Kumičić Rovigno 

l) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Srednje škole Mate Blažine Labin 

m) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Talijanske srednje škole-Scuola media supreriore 
italiana Rovinj- Rovigno 

n) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Srednje škole Buzet 

o) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Medicinske škole Pula 

p) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Škole primijenjenih umjetnosti i dizajna Pula 

q) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Srednje škole „Vladimir Gotan“ Buje Scuola media 
superiore „Vladimir Gortan Buie 

r) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Tehničke škole Pula 

s) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Srednje škole Mate Balote  

t) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Talijanske srednje škole- Scuola media superiore 
italiana Dante Alighieri Pula Pola 

u) Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Prijedlog odluke o godišnjim troškovima 
školovanja za šk. godinu 2017./18. Strukovne škole Pula 

 
 AD. 45 

a) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Osnovne škole Mate Balote Buje 

b) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Osnovne škole Divšići 

c) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Osnovne škole „Vitomir Širola-Pajo“ Nedešćina 

d) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Osnovne škole Ivana Batelića-Raša 

e) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Osnovne škole Jure Filipovića Barban 

f) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Osnovne škole Vladimira Nazora - Krnica 

g) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Osnovne škole „Vazmoslav Gržalja“ Buzet 

h) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Osnovne škole – Scuola elementare Milana Šorga Oprtalj-Portole 

i) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Osnovne škole Petra Studenca Kanfanar 

j) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Osnovne škole Marčana 
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k) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Osnovne škole 
Joakima Rakovca Sveti Lovreč Pazenatički 

l) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Osnovne škole – Scuola elementare RIVARELA 

m) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjeni i 
dopuni Statuta Osnovne škole Vodnjan – Scuola elementare Dignano 

n) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Osnovne škole Juršići 

o) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Osnovne škole Vladimira Nazora Potpićan 

p) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Osnovne škole Svetvinčenat 

q) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Osnovne škole Tar - Vabriga – Scuola elementare Torre – Abrega 

r) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na Prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Osnovne škole Jože Šurana Višnjan 

s) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Osnovne škole Ivan Goran Kovačić Čepić 

t) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Talijanske osnovne škole  Scuola elementare italiana „Edmondo 
De Amicis“ Buje Buie 

u) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Talijanske osnovne škole, Scuola elementare italiana, Novigrad – 
Cittanova AD-46 

a) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Gimnazije i strukovne škole Jurja Dobrile Pazin 

b) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Srednje škole Zvane ČrnjeRovinj – Scuola media superiore 
„Zvane Črnja“ Rovigno 

c) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Talijanske srednje škole - Scuola media superiore italiana Rovinj – 
Rovigno 

d) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Srednje škole Buzet 

e) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Turističko-ugostiteljske škole Antona Štifanića Poreč 

f) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Gospodarske škole Istituto professionale Buje 

g) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Strukovne škole Eugena Kumičića Rovinj – Scuola di formazione 
professionale Eugen Kumičić Rovigno 

h) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Industrijsko-obrtničke škole Pula 

i) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Gimnazije Pula 

j) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Škole za turizam, ugostiteljstvo i trgovinu iz Pule 

k) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Strukovne škole Pula 

l) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Srednje škole Mate Blažine Labin 

m) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Glazbene škole Ivana Matetića-Ronjgova Pula 

n) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Medicinske škole Pula 
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o) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Škole primijenjenih umjetnosti i dizajna – Pula 

p) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Statuta Ekonomske 
škole Pula 

q) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Srednje škole „Vladimir Gortan“- Scuola media superiore „Vladimir 
Gortan“ 

r) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta Tehničke škole Pula 

s) Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 
dopunama Statuta TALIJANSKE SREDNJE ŠKOLE - SCUOLA MEDIA SUPERIORE 
ITALIANA  „Leonardo da Vinci“ Buje – Buie 

 AD- 47 Prijedlog Odluke o provedbi Programa praćenja kakvoće mora za kupanje na 
plažama Istarske županije u 2017. godini. 
 
 PREDSJEDNIK, utvrđuje da je time iscrpljen dnevni  red 
 Pita da li se  želi još netko obratiti svojim kolegama  pod točkom razno, koja nikada 
nije bila na dnevnom redu 
 Za riječ se javila vijećnica Tamara Brussich- 
  
AD – 48 R A Z N O 
 
 TAMARA BRUSSICH, se u ime Kluba vijećnika IDS-HNS-ZELENA STRANKA, misli 
da će se kolegice i kolege složiti, želi zahvalit Klubu i svim vijećnicama i vijećnicima, 
Stručnim službama, predsjedniku Skuštine Istarke županije, Županu Istarske županije sa 
suradnicima i svima na prekrasnoj suradnji i lijepom radnom okruženju, koje su  vijećnici 
imali tijekom 4 godine. Nada se da ćemo   se  još  vidjeti, ako ne svi, barem djelomično, ali  u 
svakom slučaju, ako  ne ovdje, barem negdje drugdje i da će svi  nastaviti raditi  zajedno za 
dobrobit IstarskeŽupanije. 
  Grazie a tutti  quanti, grazie signor presidente, Župano con i colaboratori, graie 
coleghe  e coleghi. 
 
 PREDSJEDNIK, se još jedanput zahvaljuje svim vijećnicama i  vijećnicama na radu, 
na trudu pokazanom kroz  4 godine, na jako dobroj suradnji, neovisno o tome da li smo se 
uvijek razumjeli, ali zato i postojimo ovdje i  ne moramo se uvijek  razumjeti, bitno je da 
znamo civilizirano i ljudski međusobno komunicirati i raspravljati  stvari i donositi odluke koje 
su  važne i koje na neki način određuju život u ovoj našoj regiji, koju  svi skupa sigurno 
volimo, nitko više od nekog drugog, svatko  na svoj način. 
 Zahvaljuje se posebno Županu Istarske županije, gospodinu Valteru  Flegu i 
zamjenicama Župana i zamjeniku Župana, koji  više nije zamjenik, gospodinu Čerini, koji je u 
jednom dijelu  pokazao  veliku  požrtvovnost, trud i rad i dao  svoj doprinos. Zahvaljuje se 
njegovim suradnicima, Vesni i Meliti, kao i svima ostalima u  Stručnoj službi, svim stručnim 
službama, svim pročelnicama i  pročelnicima, svim djelatnicima Županije, svima s kojima se 
surađivalo u našim ustanovama, našim poduzećima, svim ostalim predstavnicima, kompletno 
javnog i privatnog sektora. Misli da je  stvarno u ovom periodu uspostavljena jednu jako 
dobra suradnju sa svima u Istri i da je to ono na čemu moramo ići naprijed. Zahvaljuje se 
posebno predstavnicima sredstava javnog  informiranja, koji su  dobro pratili i prenosili sve 
ono što se  na Skupštini  odvijalo i radilo. I ča da vam rečen, biti će mi  drago da se što više 
nas  ponovo  vidimo u slijedećem mandatu. Čeka nas jedna  mala utrka. Vjeruje da će i ona  
biti  fer i da će biti dostojanstvena na naš istarski način i da će i  slijedeći  saziv ove 
Skupštine biti na ovom našem, a  vjerujem i na još  višem nivou. Još jedanput od  srca 
stvarno grazie a tutti, hvala  vam svima svako dobro i poziva da se vidimo još 30. 03. 2017. 
godine na svečanoj sjednici  na Da dan Statuta  Istarske županije u Poreču. 
 Grazie, hvala. (Aplauz). 
 Sa ovime je  zaključena 38. sjednica Skupštine Istarske županije.. 
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 Sjednica je zaključena u 15,25 sati. 
 
 
ZAPISNIK VODIO :                  PREDSJEDNIK SIŽ: 
  
 
IVAN KLARIĆ                                                                   VALTER DRANDIĆ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 


